
Dragi bralci, naslednja številka časopisa Kamniški občan izide 
10. aprila. 

Rok za oddajo člankov je petek, 4. aprila, za oglase in zahvale 
pa ponedeljek, 7. aprila, v uredništvu v Kamniku, Glavni trg 25  
(stavba med občino in pošto), tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, 
e-naslov: sasa.mejac@siol.net

Časopis Kamniški občan lahko prebirate tudi v elektronski izdaji 
na www.kamnik.si 

Prišla je pomlad. Po turobni zimi nas raz-
veseljujejo topli sončni žarki, daljši dnevi, 
žvrgolenje ptic in pomladno cvetje, ki odpira 
cvetove po travnikih, vrtovih in še posebej v 
najlepšem kotičku naše občine – Arboretumu 
Volčji Potok. 

Kljub veliki škodi zaradi žledoloma, ki je 
uničil skoraj polovico gozda, so se takoj lotili 

OBČINA KAMNIK PRAZNUJE

Iskrena, vesela in radoživa pesem otrok in mladine 
je tudi letos obogatila pester program prireditev ob 
prazniku občine Kamnik. Na območni reviji otroških in 
mladinskih pevskih zborov občin Kamnik in Komenda 

Odbojkarice Calcit Volleyballa nadaljujejo z odličnimi predstavami v letošnji sezoni. Konec minulega 
leta so na zaključnem turnirju pokala Slovenije v Hočah premagale Novo KBM Branik in se veselile po-
kalne lovorike, pred začetkom končnice državnega prvenstva pa so v Mariboru prvič v zgodovini kluba 
slavile še v srednjeevropski ligi. Tudi tokrat so bile v finalu boljše od Mariborčank. Varovanke Gašperja 
Ribiča so uspešne tudi v državnem prvenstvu, saj so se brez težav uvrstile v polfinale končnice, potem ko 
so modro skupino končale na prvem mestu. 

Več na 13. strani. 

Starejši otroški pevski zbor OŠ Frana Albrehta podružnica Nevlje z zborovodkinjo Mojco Antonin je navdušil 
z nastopom ob pesmi Ploha po vzoru Perpetuum Jazzile

Revija otroških in mladinskih pevskih zborov občin Kamnik in Komenda

Poj z menoj
z naslovom »Poj z menoj« je v dveh koncertnih po-
poldnevih, 12. in 13. marca, zapelo preko 800 pevk in 
pevcev v 21 zborovskih zasedbah.

Več na 9. strani. 

odpravljanja posledic in z velikimi prizadevanji 
uspeli, da je park s prvim marcem odprl vrata 
obiskovalcem. Izpeljali bodo tudi vse priredi-
tve, načrtovane za pomlad, tako je v teh dneh v 
parku na ogled že šestdeset dinozavrov, ki pri-
tegnejo pozornost obiskovalcev vseh starosti, 
še posebej družin.

VERA MEJAČ

Barbara Hubad, doktorska študentka biomedicine, je ena od le treh 
prejemnic nagrade »Za ženske v znanosti« 2014 v Sloveniji, ki jo pode-
ljujejo L'OREAL Slovenija, Slovenska nacionalna komisija za UNESCO 
in Slovenska znanstvena fundacija. Posebnost te nagrade je, da se ne 
podeljuje za življenjsko delo, kot smo običajno vajeni, ampak za spod-
bujanje znanstvenih začetkov žensk pri mednarodnemu sodelovanju in 
udejstvovanju na področju naravoslovnih znanosti. 

31-letna mikrobiologinja Barbara Hubad iz Kamnika je štipendijo pre-
jela za izjemno dosedanje delo na področju znanosti, ki ga je opravljala 
pod mentorstvom znanstvenega svetnika dr. Aleša Lapanje, svetovno 
priznanega znanstvenika s področja molekularne mikrobiologije. Prou-
čevala je sposobnost aerosolizacije in načina preživetja bakterij v zraku 
na nivoju gojitvenih in molekularno-bioloških metod. Omenjene raziska-
ve imajo veliko uporabno vrednost, saj omogočajo boljše razumevanje 
prenosa patogenih mikroorganizmov v zraku, vloge zraka v biodiverzi-
teti mikroorganizmov po planetu, razumevanje zraka kot ekosistema za 
mikroorganizme in s tem tudi vlogo mikroorganizmov na spreminjanje 
pogojev, načina preživetja, bakterij v zraku. Mikrobiologinja Barbara 
Hubad odkriva načine za preprečevanje širjenja bolezni.

Več na 9. strani. 

Spomini kamniških olimpijcev 
Tatjane Smolnikar in Andreja 
Laniška na zimske olimpijske 
igre v Sarajevu 1984

Letos mineva 30 let od ZOI Sarajevo '84. V teh dneh, ko se veselimo 
športnih uspehov naših olimpijcev v Sočiju, je prav, da se spomnimo tudi 
Kamničanov, ki so nastopili na olimpijadah. Pogovarjali smo se z bivšo 
tekačico Tatjano Smolnikar in biatloncem Andrejem Laniškom, ki sta na-
stopila na Zimskih olimpijski igrah v Sarajevu '84. 

Naj še spomnimo, da je že 20 let, odkar je na ZOI v Lillehammerju na-
stopil smučarski skakalec Matjaž Kladnik. Februarja mineva tudi devet let, 
odkar je Rok Benkovič postal svetovni prvak in prejel bronasto medaljo 
z ekipo skakalcev. 

Na strani 8
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Pred nami je praznik občine Kamnik, ki ga v 
spomin na rojstvo velikega Kamničana, rodoljuba, 
generala in pesnika Rudolfa Maistra praznujemo 
29. marca. Praznovanje je v znamenju številnih 
kulturnih in zgodovinsko obarvanih prireditev, ki 
jih bo 12. aprila zaokrožil tradicionalni 9. Mai-
strov pohod. Slovesno so bile in še bodo namenu 
predane zaključene investicije, pomembne za kva-
litetnejše življenje občanov. 

Osrednja slovesnost v počastitev spomina na 
Rudolfa Maistra bo v petek, 28. marca, ob 17. 
uri pri spomeniku Rudolfa Maistra na Trgu tal-
cev, nadaljevala pa se bo uro pozneje v Domu 
kulture Kamnik s podelitvijo priznanj Občine 
Kamnik. 

Ob prazniku objavljamo pogovor z županom 
na 3. strani, 

prejemnike letošnjih občinskih priznanj pred-
stavljamo na 4. in 5. strani, 

program prireditev praznovanja objavljamo 
na 5. strani. 

Upam, da se srečamo na kateri od prireditev, 
saj je praznik občine vendarle praznik nas vseh, ki 
živimo v teh lepih krajih pod Kamniškimi planina-
mi, bogatih s kulturno-zgodovinskimi in naravnimi 
lepotami. 

Odgovorna urednica SAŠA MEJAČ

Štipendija »Za ženske v znanosti« 2014  
v roke tudi Kamničanki
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Kamničankam prvič  
še srednjeevropska liga



Velika planina brez 
elektrike in z velikimi 
finančnimi težavami 

Od 1. februarja dalje je zaradi podrte trase na območju Kamniške Bistrice 
celotna dolina brez elektrike, posledično ne obratuje nihalka na Veliko planino. 
Popolnoma je uničeno 8 km trase daljnovoda - 20kV Kamniška Bistrica in 2 km 
trase v prepadnem pobočju Velike planine. Žledolom je povzročil škodo tudi na 
objektih, ki jo že odpravljajo. Najprej je bilo potrebno odstraniti podrto drevje 
in vejevje, da je bila tudi cesta spet prevozna, sledilo je popravilo objektov. Na 
nihalki je bilo opravljeno tudi nekaj sanacijskih del. Pričela so se gradbena dela 
za ponovno vzpostavitev elektro inštalacij. Po napovedih lastnika električnega 
omrežja Elektra Ljubljana d.d. bo sanacija potekala dva do tri mesece, saj je 
ledena ujma pustila velike posledice na električnem omrežju. Glede na to, da so 
poškodbe električne napeljave zaradi polomljenega drevja in specifike terena 
v tem delu pogoste, Elektro Ljubljana d.d. načrtuje vkop električnih kablov v 
zemljo. Ta naj bi posegal tudi v zemljišča k.o. Županje Njive, ki so v lasti družbe 
Velika planina d.o.o.. Družba Elektro Ljubljana d.d. pred pričetkom gradnje ele-
ktroenergetskega infrastrukturnega objekta (vkop 20 kV kablovoda) pogojuje 
vpis služnosti izgradnje, uporabe in nadzora, upravljanja in vzdrževanja, popra-
vila in rekonstrukcije infrastrukturnega objekta, vključno z ustreznimi dovozi in 
dohodi, v obsegu kolikor je to potrebno za izvrševanje služnostne pravice. 

Zaradi poškodb električnega omrežja tudi nihalka do nadaljnjega ne obratu-
je, zato je nujno potrebno, da se električno omrežje na tem območju čim prej 
vzpostavi. Vkop električnih kablov v zemljo je zagotovo optimalna rešitev, kar 
je bilo potrjeno tudi na seji OS.

Zaradi sanacije je omejeno tudi obratovanje okrepčevalnice Zeleni rob, ki je 
zaradi izpada električne energije odprta le med vikendi, nekoliko je okrnjena 
tudi ponudba. Kljub vsemu se v družbi trudijo, da obiskovalci okrepčevalnico za-
pustijo zadovoljni, je povedala Polona Grahek iz družbe Velika planina d.o.o..

Postopki zamenjave sedežnice Šimnovec 
začasno ustavljeni

Na eni izmed zadnjih sej OS je bilo za zamenjavo sedežnice Šimnovec v 
občinskem proračunu 2014 zagotovljenih 800.000 evrov namenskih sredstev. 
Glede na to, da družba Velika planina d.o.o. nujno potrebuje sredstva za po-
plačilo zapadlih in prevzetih obveznosti, za odpravo posledic žledoloma ter za 
pokrivanje tekočih obveznosti v obdobju, ko nihalna žičnica ne obratuje, je bilo 
OS predlagana sprostitev dela sredstev za druge namene, kot je bilo prvotno 
načrtovano, in sicer v višini do 439.000 evrov. Dejstvo je, da preostanek sredstev 
ne bo zadostoval za zamenjavo sedežnice z rabljeno napravo, zato je bilo še 
predlagano, da se postopki zamenjave sedežnice Šimnovec z nakupom rabljene 
naprave začasno zaustavijo. Kljub temu je potrebno za izvedbo projekta pripra-
viti investicijski program, ki bo s svojim tehnično-tehnološkim in ekonomskim 
delom strokovna podlaga za investicijsko odločitev. V investicijskem programu 
mora biti podana analiza obstoječega stanja ter analiza variant »s sedežnico« in 
»brez sedežnice«. Določen mora biti terminski plan izvedbe investicije, različne 
variantne rešitve s tehnološkega vidika, ocena vrednosti investicije, predvide-
ni viri financiranja, osnovni finančni in ekonomski kazalci ter merila za izbor 
optimalne variante.

Velika planina je ponovno vznemirila svetnice in svetnike, ki pa so se le 
nekako dogovorili, da se družbi Velika planina d.o.o. predhodno sprosti do 
100.000 evrov iz namenskih sredstev za dokapitalizacijo družbe, ki so 
zagotovljena v poračunu Občine Kamnik za leto 2014. Sredstva bodo 
namenjena LE za poplačilo zapadlih in prevzetih obveznosti ter za odpravo 
posledic vremenske ujme, ne pa za tekoče poslovanje in obnovitvena dela. 

Prav tako se je OS strinjal, da se postopki zamenjave sedežnice začasno 
zaustavijo. Poslovodstvo družbe mora pripraviti investicijski program za zame-
njavo sedežnice do konca letošnjega junija.

Svetniška skupina SDS je podala še dodatne predloge: OU mora v roku 21 
dni pripraviti Odlok o rebalansu proračuna za leto 2014, župan mora 
seznaniti OS s točnimi številkami za neplačane račune za nazaj in po-
trebe po denarju za naprej ter narediti predlog ciljev za družbo Velika 
planina d.o.o. za naslednji dve leti. 

Odstop Rudija Veršnika z mesta člana 
skupščine družbe Velika planina d.o.o. 

Kamniški župan Marjan Šarec je konec februarja prejel odstopno izjavo Rudija 
Veršnika (SDS) z mesta člana skupščine družbe Velika planina d.o.o. Na njegovo 
mesto je bil imenovan Marko Kemperl.

Na spletni strani OO SDS Kamnik je bilo ob tem zapisano, da je »Veršnik 
vseskozi srčno spremljal in podpiral poslovanje družbe.V tem času je družba 
uspešno povečevala obseg poslovanja, povečevala obseg osnovnih sredstev, širila 
poslovanje in zmanjševala negativni poslovni rezultat. Povsem so ga presenetile 
informacije, posredovane na seji pri županu sredi februarja, za katere menda 
niso vedeli ne člani, ne predsednik skupščine, niti jih ni posredoval nadzorni 
svet ali vodstvo družbe. Obveznosti do dobaviteljev se niso poravnavale in tudi 
namenska sredstva dokapitalizacije se niso uporabljala za namen, določen na 
seji Občinskega sveta. Novica, da bo kabinska žičnica brez elektrike do konca 
aprila in dejstvo, da župan želi zamenjavo sedežnice prestaviti v nedoločeno pri-
hodnost pa pomeni, da se bo razvoj družbe ustavil, dokapitalizacijska sredstva, 
pa bodo namenjena samo za počasno umiranje družbe Velika planina d.o.o., 
pri kateri pa naš član ne želi sodelovati«.

Svetnike in župana je presenetila Veršnikova začudenost nad stanjem družbe, 
saj naj bi ves čas sodeloval z direktorjem Dušanom Bombačem. Po njihovem 
mnenju je spoznal, da je reševanje problematike na Veliki planini precej bolj 
zahtevno in zapleteno, kot se zdi na prvi pogled. 

KATJA URANKAR

Na februarski seji je OS sicer namenil 180.000 evrov za intervencijske 
in preventivne ukrepe zaradi neurja z žledom, vendar je obdobje inter-
vencije potekalo dlje od pričakovanega (od 1. do 12. februarja). Tako 
namenjena sredstva ne zadostujejo za pokritje ocenjenih stroškov. Poleg 
posledic neurja z žledom je bilo namreč potrebno začeti izvajati tudi ak-
tivnosti za preprečitev poplav, saj so bile napovedane večje padavine, 
struge vodotokov pa so bile polne podrtih dreves in vejevja. Občinski štab 
CZ Kamnik je 12. februarja prenehal z delovanjem v širšem sestavu, saj 
so se razmere na območju občine normalizirale do te mere, da je lahko 
deloval v operativnem sestavu. S tem je bilo istočasno zaključeno obdobje 
intervencije, zato je nastopila sanacija in odprava posledic naravne nesreče. 
Po prvih ocenah bodo stroški (najem agregatov, gorivo, logistika, re-
fundacije, sečnja dreves in vej, intervencijski stroški) znašali približno 
248.000 evrov. Omenjena sredstva ne bodo dodatno bremenila občinskega 
proračuna, saj gre le za prerazporeditev znotraj proračunske rezerve. Denar 
bo prerazporejen iz proračunske postavke, namenjene za obnovo dveh 
zemeljskih usadov pri cerkvi Sv. Ane v Tunjicah. Glede na trenutno stanje 
oziroma poslabšanje stanja v letošnjem letu bo komisija za plazove določila 
prioriteto sanacije zgolj enega izmed dveh zemeljskih usadov. 

S seje Občinskega sveta Občine Kamnik v marcu

248.000 EVROV IZ PRORAČUNSKE REZERVE ZA 
ODPRAVO POSLEDIC ŽLEDOLOMA

OPUSTITEV JAVNEGA DOBRA
Gre za določena zemljišča v k.o. Podgorje, Hribi, Palovče in Znojile, 

ki imajo status javnega dobra. Ta status so zemljišča dobila v preteklosti, 
ko so po njih potekale javne poti. Pozneje so se trase poti prilagajale 
terenu in dejansko prestavile na sosednje parcele, ki pa so pogosto v lasti 
zasebnih lastnikov. Zaradi nastale situacije so tako občina kot tudi lastniki 
zemljišč, po katerih dejansko potekajo trase kategoriziranih cest, zainte-
resirani za menjavo zemljišč in pravno-formalno ureditev dejanskega 
stanja, tako da občina postane lastnica zemljišč, ki so v cestah, mejaši 
opuščenih tras poti pa postanejo lastniki le–teh, seveda ob predhodnem 
ovrednotenju posameznih zemljišč. Ker je javno dobro izven pravnega 
prometa, je potrebno, v kolikor občina želi z njim razpolagati, javno do-
bro opustiti.

PODALJŠANO DODELJEVANJE POMOČI 
NA PODROČJU KMETIJSTVA 

Septembra 2007 je OS sprejel Pravilnik o ohranjanju in spodbujanju 
razvoja kmetijstva in podeželja v občini Kamnik za programsko ob-
dobje 2007-2013. Veljavnost uredbe je podaljšana do 30. junija letos. Na 
tej podlagi je Ministrstvo za kmetijstvo in okolje odločilo, da se šteje, 
da so vse obstoječe sheme državnih pomoči na področju kmetijstva 
samodejno podaljšane do konca leta 2014 v enaki obliki kot v prete-
klih letih. Tako bo OU v letošnjem letu na področju spodbujanja razvoja 
kmetijstva izvedla DVA JAVNA RAZPISA: ločeno za »de minimis« 
pomoči (dopolnilne dejavnosti in trženje) v spomladanskem delu (do 
30.6.) ter za naložbe v primarno kmetijsko proizvodnjo v jesenskem 
delu. Višina sredstev bo določena v občinskem proračunu za leto 2014. S 
to spremembo se ohranja obstoječa shema državnih pomoči ter zagotavlja 
nemoteno dodeljevanje v prehodnem obdobju. 

KULTURA: SOFINANCIRANJE TUDI 
PRAVNIH OSEB, KI NISO JAVNI ZAVODI

Občina Kamnik na osnovi javnih razpisov in pozivov sofinancira naj-
različnejše kulturne programe in projekte, ki so načrtovani in prijavljeni 
s strani izvajalcev ter tako podpira tudi ljubiteljsko kulturo. S tem zago-
tavlja pogoje za kulturno ustvarjalnost, dostopnost kulturnih dobrin 
in kulturno raznolikost. S spremembo pravilnika se krog upravičencev 
razširi na ta način, da so do subvencij upravičene tudi vse pravne ose-
be, katerih dejavnost se praviloma ne zagotavlja v javnih zavodih, so pa 
njihovi kulturni programi v javnem interesu, pravne osebe, ki niso javni 
zavodi oziroma se njihovi kulturni programi ne financirajo kot javni kul-
turni programi, ter posamezniki.

POBUDA ZA USTANOVITEV CENTRA 
PONOVNE UPORABE

Raziskava je pokazala, da vsak od nas letno vrže proč vsaj 5 kg še 
uporabnih izdelkov (tekstila in drugih predmetov), ki jih ne potrebuje več 
in končajo med odpadki. V Sloveniji uspešno deluje že trinajst Centrov 
ponovne uporabe (CPU), ki so namenjeni prenovi, obnovi, demontaži 
in pripravi še uporabnih izdelkov za vnovično uporabo. Tam se lahko 
oddajo izdelki, ki so še dobro ohranjeni in ki bi sicer prezgodaj končali 
na odpadu. Na ta način so pripravljeni za vnovično uporabo in so naprodaj 
po simbolični ceni. Z nakupom v CPU se privarčuje denar, varčuje 
se z naravnimi viri in podpira lokalna delovna mesta. Takšen CPU bi 
lahko začel delovati tudi v Kamniku, meni svetnica Marinka Mošnik 
(LTS za Kamnik). Meni, da ima občina zagotovo na razpolago kakšen 
prazen prostor, ki bi ga lahko namenila v ta namen in pomagala pri rea-
lizaciji projekta. 

Pristojni iz občinske uprave odgovarjajo, da so seznanjeni s tovrstnim 
socialnim podjetništvom. Ogledali so si tudi prvi tak CPU v Rogaški Sla-
tini in se seznanili z njegovo vzpostavitvijo in delovanjem. Pobudo bodo 
preučili, vendar je jasno, da bi center dodatno obremenil občinski prora-
čun. V občini trenutno poteka izvedba projekta »Razvoj inovativnosti 
med generacijami na podeželju z vključevanjem ranljivih skupin«, 
kjer udeleženci izobraževanja izdelujejo poslovne načrte potencialnih 
idej, s katerimi se je možno usmeriti tudi v socialno podjetništvo. Ena 
izmed izbranih idej, za katero se izdeluje poslovni načrt, je tudi ponovna 
uporaba že uporabljenih izdelkov in predmetov. Izobraževanje bo potekalo 
do konca avgusta, v usposabljanje pa je vključenih več kot 40 udeležencev 
v okviru Zavoda Oreli. Druga možnost je, da se uporabi že preizkušen 
model delujočih CPU v Sloveniji, sredstva za zagon in začetno delovanje 
pa se pridobi npr. iz ustreznega državnega ali evropskega razpisa. Vsako 
socialno podjetje je podjetje, ki mora ustvarjati prihodke in ne sme ustvar-
jati negativnega rezultata iz poslovanja – izgube. Za uspešno poslovanje, 
kot tudi izgubo iz poslovanja, je odgovoren lastnik.

Poročevalka s seje KATJA URANKAR, dipl. kom. (UN)

Groba ocena škode v občini Kamnik skupaj znaša 1.767.500 evrov.

Tabela prikazuje spremembe dolžin po kategorijah med obstoječim in 
novim predlaganim Odlokom o kategorizaciji občinskih cest na obmo-
čju Občine Kamnik.

OBČINSKA BLAGAJNA NEKOČ MORDA 
TUDI V KAMNIKU

V Sloveniji deluje že kar nekaj občinskih blagajn, kjer občani pla-
čujejo položnice za vrtce, šole, komunalo, elektriko itd. brez provizi-
je. V Velenju se na primer za delovanje takšne blagajne del sredstev 
prispeva iz proračuna, del sredstev pa pridobi od podjetij, ki so se 
vključila v projekt. Za zaposlitev dveh oseb preko programa javnih 
del so v letu 2012 pridobili sredstva Zavoda Republike Slovenije za 
zaposlovanje, ugotavlja svetnica Marinka Mošnik (LTS za Kamnik) 
in sprašuje, zakaj takšne blagajne nimamo v Kamniku, glede na 
to, da je v občinski stavbi dovolj prostora za takšno dejavnost. OU 
odgovarja, da bo na podlagi zagotovljenih proračunskih sredstev 
pričela z aktivnostmi za vzpostavitev javne blagajne. Kljub temu, 
da v lanskem letu ni bilo sredstev za to, je bilo pridobljenih že več 
informacij po posameznih občinah o njihovi organiziranosti javnih 
blagajn, ki pa se med občinami precej razlikujejo.

MANJŠI POPRAVKI PROSTORSKEGA 
AKTA NA OBMOČJU B11 TITAN SVIT

Spremembe in dopolnitev prostorskega akta z oznako B 11 Titan Svit 
se nanašajo na manjše popravke, ki bodo omogočili legalizacijo 
nelegalne  gradnje v lasti podjetja Trival trade d.o.o.. Spremembe 
in dopolnitve se nanašajo zgolj na zemljišča s parcelnimi številka-
mi 717/24 in 718/2, obe v k.o. Kamnik, kjer leži nelegalno zgrajen 
objekt. Pomembni strokovni študiji za pripravo teh sprememb in dopolnitev 
sta Hidrološko-hidravlična študija območja B11 Titan – Svit in Hi-
drološko-hidravlična presoja območja Kamniške Bistrice za potrebe 
občinskega prostorskega načrta občine Kamnik. S tem bo pobudnik 
sprememb in dopolnitev tega akta lahko ponovno vložil vlogo za legalizacijo 
svoje že zgrajene nepremičnine.

V VRTCU TROBENTICA BO ODSLEJ 10 
OTROK VEČ

Vrtec Trobentico trenutno obiskuje 96 otrok, 27 pa jih na sprejem še 
čaka. Vrtec je zato zaprosil OS za povečanje normativa, s katerim bo 
lahko sprejel dodatnih 10 otrok. Zakonodaja namreč določa, da število 
otrok v oddelku I.starostnega obdobja ne sme presegati dvanajst, v oddelku 
II.starostnega obdobja pa dvaindvajset otrok. Poleg tega lahko ustanoviteljica 
vrtca, glede na razmere in položaj dejavnosti predšolske vzgoje v lokalni 
skupnosti odloči, da se najvišje število otrok v oddelku poveča za največ 2 
otroka. S povečanim normativom bo zagotovljena optimalna vključenost 
v vrtec.

ZNANI DOBITNIKI OBČINSKIH PRIZNANJ 
Komisija za volitve in imenovanja je sicer prejela 19 predlogov za 

občinska priznanja, a podelili jih bodo le sedem. Dobitniki so predstavljeni 
na straneh 4 in 5. Svetniki so predlagane prejemnike potrdili, eden izmed 
svetnikov pa se z izborom ni strinjal in menil, da je KVIAZ povsem izgubil 
kompas pri imenovanju dobitnikov. Poleg tega je bilo iz svetniških vrst tudi 
slišati, da bi predlogi, ki niso bili izbrani, ostali v evidenci za prihodnje leto, 
da se ne bi po nepotrebnem vsako leto znova iskalo kandidatov. 

NOVA KATEGORIZACIJA OBČINSKIH 
CEST PRINAŠA BOLJŠE IN BOLJ UREJENO 
OBČINSKO CESTNO OMREŽJE

Na seji Občinskega sveta Občine Kamnik v marcu so svetnice in svetnike 
pozornost namenili tudi spremembam kategorizacije občinskih cest, katere 
namen je urediti, uskladiti in izboljšati delovanje občinskega cestnega 
omrežja, izboljšati njegovo prepustnost in uskladitev z javnim pome-
nom posamezne ceste. Potrebna finančna sredstva se letno zagotavljajo v 
občinskem proračunu.

Bistvene spremembe se nanašajo na USKLADITEV POTEKOV 
MEDOBČINSKIH CEST S SOSEDNJIMI OBČINAMI (Cerklje na Go-
renjskem, Gornji Grad, Komenda, Luče, Domžale, Lukovica in Nazarje). Z 
njimi je Občina Kamnik sklenila dogovore o poteku, dolžini ceste v posame-
zni občini in mejni točki, kjer cesta preide v sosednjo občino. Na podlagi do-
govorov bo kamniška občina lahko izvedla vpis podatkov o občinskih cestah 
v kataster gospodarske javne infrastrukture pri Geodetski upravi RS. 

Občina je POTEKE OBČINSKIH IN GOZDNIH CEST uskladila s 
predstavnikom Zavoda za gozdove Slovenije. V naravi je prihajalo do pre-
krivanj cest – dvojnih evidenc, kar je imelo za posledico neurejen status 
posamezne ceste. Na podlagi sklenjenega dogovora teh prekrivanj ni več. 

Na celotnem območju občine Kamnik je bilo NA NOVO EVIDENTI-
RANO OBSTOJEČE CESTNO OMREŽJE. V pregledni karti cestnega 
omrežja je bila opravljena uskladitev z dejanskim potekom cest v naravi. Ob 
popravkih so bili upoštevani predlogi OU, koncesionarja za vzdrževanje ob-
činskih cest, občank in občanov Občine Kamnik ter krajevnih skupnosti. 

Za večje število cest se je USKLADIL NJIHOV POTEK IN NJIHOVA 
DOLŽINA S STANJEM V NARAVI oziroma stanjem, kot ga je pokazalo 
video snemanje občinskega cestnega omrežja. Ob izvedbi kategorizacije 
leta 2009 občinska uprava ni razpolagala z dejanskim posnetkom občinskega 
cestnega omrežja. V letu 2012 pa je bil naročen in izdelan video posnetek 
vseh občinskih cest s sistemom GPS, na podlagi tega pa so bile izdelane 3D 
digitalne osi vseh občinskih cest - tako kategoriziranih, kot tudi tistih, ki 
so bile predlagane za novo kategorizacijo. 

Kategorizirane so bile tudi NOVE OBČINSKE CESTE, kar je posledica 
razvoja naselij. 

OBČINA KAMNIK 

objavlja JAVNE RAZPISE za:

-  Dodelitev pomoči za ohranjanje in spodbujanje 
razvoja kmetijstva in podeželja v občini Kamnik  
v letu 2014 za naslednja ukrepa:

▪ Naložbe za opravljanje dopolnilne dejavnosti na kmetijah
▪ Naložbe v opravljanje storitev in trženje proizvodov in storitev s kmetij

-  Dodelitev pomoči za ohranjanje in spodbujanje 
razvoja kmetijstva in podeželja v občini Kamnik  
v letu 2014 za ukrep: ZAGOTAVLJANJE TEHNIČNE 
POMOČI

-  Dodelitev proračunskih sredstev za pospeševanje 
razvoja malega gospodarstva za naslednje oblike 
pomoči: 

1. Pospeševanje zaposlovanja
2. Sofinanciranje zaščite patentov in licenc

Razpisna dokumentacija za vse tri razpise bo objavljena na občinski 
spletni strani www. kamnik.si od 21. 3. 2014 dalje. Vloge je potrebno 
oddati najkasneje do torka, 22. 4. 2014 do 12. ure.

Dodatne informacije: Mira Crnkovič tel: 8318-107 ali po e-pošti:  
mira.crnkovic@kamnik.si 

Marjan Šarec
ŽUPAN 



Ob občinskem prazniku smo župana Marjana Šarca povprašali 
o projektih in dosežkih, na katere je v zadnjem času najbolj pono-
sen, kateri projekti so tisti, ki so na vrsti v bližnji prihodnosti, in se 
pogovorili o aktualnih temah, pomembnih za našo občino.
Verjetno je projekt, na katerega ste najbolj ponosni v času svojega man-
data, izjemno hitra obnova in dograditev OŠ Toma Brejca. Prvi odzivi 
so odlični. Kaj za vas kot župana pomeni ta projekt?

Vsekakor je to največji projekt, ki je bil izpeljan v tem mandatu. Tudi v 
preteklosti je bilo malo projektov primerljivih z gradnjo OŠ Toma Brejca. Z 
zaključkom investicije se nam je vsem, ki smo bili zraven, odvalil velik kamen. 
Ni prijetno tri leta od jutra do večera poslušati takšnih in drugačnih mnenj v 
slogu, saj tako in tako nič ne bo, ker smo nesposobni. Odzivi ljudi, predvsem 
pa uporabnikov nove pridobitve so odlični. Morate vedeti, da je ta šola imela 
resnično nemogoče pogoje za delo. Ko sem decembra 2010 šolo prvič obiskal, 
sem se zgrozil nad situacijo. Dve leti smo urejali dokumentacijo, spremenili 
smo ureditveni načrt, izbirali izvajalca, nato pa z velikim veseljem začeli z 
deli. Ob vseh polenih, ki smo jih dobili pod noge od raznih »strokovnjakov«, 
je bila šola zgrajena v rekordnem času. Šola je bila prej 18-oddelčna, sedaj pa 
je 23-oddelčna. Za hitro in kakovostno gradnjo je zaslužen tako izvajalec SGP 
Graditelj, d. d. kot tudi ekipa na strani Občine Kamnik, ki je projekt vodila. 
Zlasti pa bi se rad na tem mestu zahvalil direktorju občinske uprave mag. 
Ivanu Kendi za ves trud, ki ga je vložil v investicijo, saj je šlo veliko živcev in 
neprespanih noči. Moramo tudi vedeti, da je to edina šola v Sloveniji, ki se je v 
celoti izselila in je pouk potekal na različnih lokacijah. Brez sposobnega vodstva 
šole, z ravnateljico Mojco Rode Škerjanc na čelu, učiteljev, potrpežljivih 
staršev in učencev to ne bi bilo mogoče. Hvala vsem, da so vzdržali pritiske, ki 
jih ni bilo malo, saj je bila politizacija projekta neizmerna. Kakor koli že, težave 
se bodo pozabile, Kamniku pa bo ostala lepa, sodobna in prostorna šola. To je 
naložba v prihodnje generacije, kajti šolstvo je temelj izobrazbe, izobrazba pa 
pogoj za razvoj in obstoj naroda.
Kljub temu, da smo si komajda lahko privoščili obnovo OŠ Toma Brejca, 
se ves čas postavlja vprašanje, kdaj bo na vrsti OŠ Frana Albrehta. Kako 
nujna je pravzaprav njena obnova? Kakšne so realne možnosti za obnovo 
in na kakšen način bi jo financirali?

Vrstnega reda gradnje nismo obrnili kar tako, ampak je to posledica dejstva, 
da je bila OŠ Toma Brejca zgrajena tik pred začetkom 2. svetovne vojne, razen 
telovadnice, ki je bila zgrajena med vojno. To pa pomeni, da je bila neustrezna s 
stališča potresne varnosti in tudi drugače neustrezna za pouk. To so nam potrdile 
tudi raziskave pristojnih institucij. OŠ Frana Albrehta ni v okviru najnovejših 
standardov, a še zdaleč ne v tako slabem stanju, kot so nas dolga leta prepričeva-
li. Pridobili smo gradbeno dovoljenje, narediti bo treba investicijski program, kot 
pa ste že sami ugotovili, je bila šola Toma Brejca velik zalogaj, zato investicije 
v tem mandatu ne bo možno začeti.
Kateri so še tisti večji projekti v zadnjem letu vašega mandata, ki jih je 
še posebej vredno omeniti?

Od konca mandata nas loči le še nekaj mesecev, zato je zadevo treba pogledati 
celostno. V času, ki smo ga imeli na voljo, in ob dejstvu, da se soočamo s hudo 
gospodarsko krizo, z vso gotovostjo lahko rečem, da je za nami uspešen mandat. 
Izpeljali smo nekatere projekte, ki so čakali tudi deset let, denimo Spominska 
soba Rudolfa Maistra na Šutni v njegovi rojstni hiši je takšen primer. Pono-
sni smo tudi na Dnevni center za ljudi z duševnimi težavami Štacjon, ki je 
dobil svoj prostor vna Plečnikovi železniški postaji. Epilog dobiva tudi zgodba 
o Starem gradu, kjer smo dobili tožbo za izselitev najemnika na prvi stopnji. 
Najemnik se je pritožil na višje sodišče in zdaj čakamo na obravnavo. Če bomo 
uspešni, bo Stari grad spet na voljo občankam in občanom. Prenovili smo skoraj 
vse podružnične šole, precej vrtcev, zagotovili pa smo tudi nove vrtčevske 
zmogljivosti, čeprav ni šlo tako gladko, kot bi si želeli. Zaščitili smo najšib-
kejše, saj smo po dolgih letih spet odprli Razvojni oddelek v Vrtcu Antona 
Medveda Kamnik, namenjen otrokom s posebnimi potrebami. Morda je to še 
najpomembnejša pridobitev v preteklem letu poleg zgoraj omenjene investicije. 
Uspešni smo na področju turizma, pri čemer je pohval deležen mestno-turistični 
avtobus, zelo uspešen pa je tudi projekt Okusi Kamnika, ki odmeva tudi zunaj 
meja naše občine, celo v tujini. Za to gre posebna pohvala direktorici Zavoda za 
turizem in šport v občini Kamnik Urški Kolar s sodelavci. Žal pa opozicijski 
svetniki mislijo, da v turizem ni treba ničesar vložiti in gostje pridejo kar sami. 
Promocija je za turizem ključna, je pa povezana s sredstvi, če pa teh ni, potem tudi 
rezultat ne more biti. Kljub temu pa Zavod za turizem in šport v občini Kamnik 
posluje uspešno, saj se je število nočitev povečalo. Vedno pa je tako, da napredek 
bolj opazijo tujci, kot mi sami. Nismo z vsem zadovoljni, nekaj stvari nam tudi 
ni uspelo izpeljati, a kot sem dejal že prej, glede na sredstva in splošno stanje v 
državi smo postorili veliko, čeprav nekateri mislijo, da je kriza samo na državnem 
nivoju, občine pa se ni dotaknila. To razmišljanje vodi v nerealne zahteve. Če ne-
kateri projekti niso bili izpeljani pred začetkom krize, ko je bilo denarja bistveno 
več, kako naj bi bili danes, ko denarja primanjkuje na vseh področjih?
In kateri so tisti projekti, ki so zdaj prvi na vrsti za realizacijo?

Pripravljeni so razpisni pogoji za izbiro izvajalca nove atletske steze na 
Stadionu prijateljstva v Mekinjah. Pridobili smo tudi sredstva Fundacije za 
šport, nekaj manj kot 100.000 evrov. Steza bo narejena po sodobnih merilih, iz 
umetne mase. Tudi to je projekt, ki čaka na izvedbo že vsaj 15 let, če ne več. 
Smo ena redkih občin daleč naokoli, ki takšne steze še nima. Namenjena bo 
tako klubom kot tudi rekreativcem in šolam za izvedbo njihovih preizkusov 
telesne vzdržljivosti in tekmovanj. Urediti nameravamo tudi objekt na stadionu, 
ki je bil dolga leta zanemarjen in je kazil okolico. Šport je bil in je še vedno 
podhranjen na področju športne infrastrukture, zato smo pristopili k urejanju 
te problematike. Podpisana je tudi pogodba z izvajalcem za gradnjo novega 
Titanovega mostu preko Kamniške Bistrice, saj je to med drugim šolska 
pot, most pa je popolnoma dotrajan in nevaren. Nekaj bo sanacij plazov in cest. 
Večja investicija je predvidena v Šmartnem v Tuhinju, in sicer sanacija ceste 
skozi vas in izgradnja sistema daljinskega ogrevanja, pa še kaj bi se našlo. Bolj 
negotova situacija je na področju kohezije (vodovod in kanalizacija), kjer ne 
moremo začeti, saj čakamo odločbo ministrstva. Z deli bi lahko začeli takoj. 
Žal so bile odločbe podeljene nekaterim projektom, ki ne izpolnjujejo pogojev, 
mi pa imamo vse pogoje, a ker je bil denar razdeljen, lahko zgolj čakamo. Če 

kohezije ne bo, potem boDo morale občine sredstva zagotavljati same, kar pa 
spet pomeni velik udarec za proračun.
Februarski žledolom je povzročil veliko škodo v občini, po nekaterih 
ocenah za kar okoli 1,8 milijona evrov. So to prave ocene? Kakšen je 
načrt odprave posledic in financiranja sanacije?

To še ni končna ocena, kajti škoda v gozdovih še ni ocenjena. V proračunu 
imamo predvidenih 250.000 evrov za samo intervencijo, kar je javne infrastruk-
ture, bo pa sanacija potekala v okviru sredstev za vzdrževanje.
Sami ste se zelo angažirali kot prostovoljni gasilec v kriznih dneh na 
začetku februarja, za kar so vam bili občani še posebej hvaležni. Ne-
kateri kolegi iz svetniških vrst so vam zaradi tega očitali manj aktivno 
županovanje v tistih dneh. Kako to komentirate?

Osnovno poslanstvo vsakega župana je 24-urna skrb za ljudi. So trenutki, 
ko je treba zapustiti pisarno in se podati na teren, saj je le tako možno videti 
dejansko stanje. Ves dan sem bil v štabu in na terenu, saj mi tudi zakonodaja 
nalaga odgovornost za zaščito in reševanje, kot gasilec pa sploh nisem dvo-
mil, kje je moje mesto. Poleg tega sem že v nedeljo zbolel in potem ves teden 
bolan hodil okoli. Zato se takšnim očitkom lahko le nasmejim, kot očitkom 
nekoga, ki ne pozna situacije. Tiste svetnike, ki kritizirajo vsako moje dejanje, 
pa sprašujem, če so namenili vsaj del sejnine kakemu gasilskemu društvu kot 
znamenje hvaležnosti.

Konstantne težave z Veliko planino
Izkazalo se je, da je družba Velika planina, d. o. o. v veliko slabšem fi-
nančnem stanju, kot je bilo prikazano – rečeno je bilo, da družba posluje 
stabilno. Situacijo je poslabšal še žledolom: še nekaj časa ne bo vozila 
nihalka, treba je odpraviti posledice in zagotoviti elektriko. Kako je lah-
ko prišlo do tega, da je poročano finančno stanje povsem drugačno od 
realnega? Kakšno rešitev situacije vidite vi? V katero smer naj bi se po 
vašem mnenju razvijala Velika planina?

Res je, stanje ni najboljše. Družbo Velika planina, d. o. o. vodijo trije organi, 
in sicer direktor, skupščina in nadzorni svet. Na predlog Rudija Veršnika 
iz stranke SDS, predsednika skupščine družbe, je občinski svet obravnaval 
dokapitalizacijo v višini 800.000 evrov za zamenjavo sedežnice. Ta denar je v 
veljavnem proračunu. Zapletlo se je, ko je nadzorni svet ugotovil stanje, kot 
ga navajate. Predsednik skupščine je odstopil, kar sam dojemam kot beg pred 
odgovornostjo, saj je prav on direktorja prepričeval, da je denarja v občinskem 
proračunu dovolj in naj kar zamenja sedežnico ter predlagal točko na občinskem 
svetu. To mi je potrdil tudi direktor. Očitno je to stalna praksa stranke SDS, saj 
tudi v koaliciji niso vzdržali, čeprav smo jim skupaj z drugimi partnerji nenehno 
popuščali. Vedno hočejo biti zraven in imeti glavno besedo, a na koncu ne pre-
vzamejo odgovornosti. V občinski upravi smo jih opozarjali, da rezerv ni, kar 
je tudi javno razvidno, a se niso pustili motiti. Zdaj se je pokazalo, da družba 
potrebuje 400.000 evrov za redno delovanje, kar pomeni, da je pol zneska za 
dokapitalizacijo že treba odmisliti. A glej ga zlomka, stranka SDS je na seji 
občinskega sveta predlagala sklep, ki je bil tudi izglasovan. Sklep pravi, da mora 
občinska uprava pripraviti rebalans proračuna, s katerim naj bi 400.000 evrov 
poiskali drugje v proračunu, 800.000 evrov pa pustiti za sedežnico. Na tej točki 
pa se ne morem strinjati s predlagatelji. Nisem proti sedežnici, mislim pa, da je 
malo ljudi, ki bi nasprotovali razvoju. Treba se je gibati v realnih okvirjih. Ugo-
tovili smo namreč, da je veliko vprašanje, če bi teh 800.000 evrov zadostovalo za 
postavitev sedežnice. Prepričan sem, da ne. Predlog je bil narejen na hitro, brez 
investicijskega programa, ki bi pokazal dejansko upravičenost investicije. Bolj se 
strinjam s predlogom nadzornega sveta družbe, s katerim so bili seznanjeni tudi 
zaposleni, da se poplačajo zapadle terjatve in med drugim uredi gostinski objekt 
na spodnji postaji nihalke, saj gostinstvo prinaša prihodek. Delovanje družbe 
bi nekoliko prestrukturirali, proces zamenjave sedežnice pa začasno ustavili. 
Brez sedežnice vendarle ne bo konec sveta. Ne moremo pa zaradi sedežnice in 
dokapitalizacije ohromiti delovanja celotne občine, saj nas čakajo tudi druge 
investicije, na primer zgoraj omenjena kanalizacija. Na predlog nadzornega sveta 
družbe in občinskega oddelka za gospodarske dejavnosti in finance smo uvedli 
revizijo poslovanja družbe, da bomo ugotovili dejansko stanje. Če bo opozicija, 
ki ima že nekaj mesecev večino v občinskem svetu, izglasovala dodaten denar za 
družbo Velika planina, d. o. o., potem bo to pomenilo težave za delovanje občine. 
Že 800.000 evrov smo težko našli, poleg tega pa je opozicija (SDS, NSi, Lista 
Toneta Smolnikarja – Za Kamnik, LDS, SMS-ZE) na »znameniti« proračunski 
seji v času ujme vložila amandma za kar 1.030.000 evrov spremembe proračuna. 
Sem se kar malo nasmejal pisanju tajnika odbora stranke NSi, da je morala 
opozicija prevzeti vodenje občine, ker sem sam nedejaven. V občinski upravi 
smo predlog proračuna pripravili tako, da smo skušali čim bolj zadostiti realnim 
možnostim. Če se opozicija s tem ne strinja, ima pač možnost prevzeti odgo-
vornost. Moram pa povedati, da drobitev postavk na nekaj tisoč evrov na vsaki 
postavki ne pomeni, da je to možno izvesti. Vemo, kako je doma pri hiši, ko se 

lotimo vzdrževalnih del. Če imamo denar, potem zamenjamo okna, vrata in še 
fasado. Če denarja nimamo dovolj, ga usmerimo tako, da eno stvar dokončamo, 
preden se lotimo druge. Drugače se zgodi, da zamenjamo pol oken, uredimo 
eno stran fasade in pol strešne konstrukcije. To vsekakor ni uspešna obnova. 
Takšno razporejanje denarja ima za posledico med drugim zmanjšanje postavk 
na vzdrževanju cest, čiščenju mesta, znižanje postavk Zavoda za turizem in šport 
v občini Kamnik, zaustavljena je ureditev Keršmančevega parka … in zadeva 
je spet narejena napol. Skratka, dodatno zmanjšanje postavk bi še otežilo delo-
vanje, cilju na drugi postavki pa ne bi zadostilo. Ceste so značilen primer, kjer 
je potem rezultat takšen, da se naredi nekaj metrov ceste, do celote pa še veliko 
manjka, sploh če je namen kakovost, ne pa zgolj rezanje traku. Predlog občinske 
uprave je vedno realen, saj vemo, za kakšen denar je nekaj možno narediti, da 
cesta po desetih letih ne bo »zacvetela«. Odgovornost je na omenjenih strankah, 
ker imajo pač večino. Bodo pač pojasnjevali tistim, ki jim bodo vzeli. Vedno so 
prepričani, da imamo znotraj občinske uprave še ne vem koliko rezerv, toda to 
ne drži. Nasprotno pa podatki kažejo, da si nekateri svetniki kupujejo zmoglji-
ve računalnike, fotoaparate, telefone in še kaj bi se našlo. To je ugotovil tudi 
Nadzorni odbor Občine Kamnik in jim svetoval zmernost. Skratka, mi bomo 
rebalans pripravili, a ne bomo spreminjali postavk, pač pa bomo potreben denar 
sprostili iz obstoječe postavke za dokapitalizacijo Velike planine, d. o. o. Če se s 
tem ne bodo strinjali, bodo morali sami povedati, od kod vzeti denar in tudi sami 
razlagati proračunskim uporabnikom. Se vsaj ne bodo mogli izgovarjati name in 
občinsko upravo, ampak bodo morali prevzeti odgovornost za svoja dejanja, kajti 
občinska uprava pozna finančne zmožnosti in ne more predlagati nečesa, kar bi 
bilo v škodo proračunske stabilnosti. Če bomo upoštevali priporočila nadzornega 
sveta družbe, bomo družbo obdržali pri življenju, odpravili posledice žleda in 
začeli normalno obratovati.

Več, a še vedno ne dovolj mest v vrtcih
Stanje na področju predšolske vzgoje se je precej izboljšalo, zlasti z novim 
koncesijskim vrtcem Sonček, toda nekateri otroci so še vedno ostali pred 
vrati vrtca. Kako nameravate zagotoviti mesta za vse otroke? So mobilne 
enote še opcija?

Dejstvo je, da popolne pokritosti ne bo nikoli možno doseči, smo se pa po-
trudili, da smo dosegli trenutne zmogljivosti. Na voljo imamo 337 mest, od tega 
235 za prvo starostno skupino. V trenutku, ko nastaja ta pogovor, še nimamo 
vseh prispelih vlog, ker je treba počakati na vloge po pošti. Za zdaj je prispelo 
326 vlog za prvo starostno skupino in 103 vloge za starejše. Pri starejšem ob-
dobju imamo na voljo 102 mesti. Tako naj bi bilo v prvi starostni skupini 92 
zavrnjenih, od tega jih približno 40 ne bo izpolnilo starostnega pogoja. Iz tega 
sledi, da smo uspeli precej omiliti problematiko. Vrtci bodo po vseh pregledanih 
vlogah določili nadaljnje korake. Morda bo prišlo v poštev tudi preoblikovanje 
oddelkov, da bi zagotovili še nekaj mest. A kot rečeno, počakati je treba na konč-
ne podatke. Montažne enote so bile naša opcija, ko se na področju koncesijskega 
vrtca ni nič premaknilo z mrtve točke. Pozneje se je premaknilo in odločitev 
občinskega sveta je bila, da se podeli koncesija za 11 oddelkov.

Zadovoljstvo z delom občinske uprave
Kako ocenjujete svoje delo in delo občinske uprave? Ste zadovoljni s 
»svojo« občino oziroma kaj je še tisto, kar ji manjka?

Moje delo lahko ocenijo samo občanke in občani. Na začetku mandata mi 
ni bilo dano sto dni političnega miru, temveč so me hitro navadili na dinamič-
nost političnega spopada. Moral sem se navaditi tudi na veliko neresnic, ki so 
jih širili, vsak dan sem izvedel kaj novega o sebi. Eno leto je bilo zelo težko, 
priznam. Glede na prejšnji poklic je bilo pri mnogih čutiti dvome o mojem 
načinu dela, slišati je bilo celo, da se bo Kamnik kar podrl in da sem sramota za 
občino. Ljudje smo takšni, da radi podlegamo predsodkom. Počasi se je vse to 
razblinilo. Najboljši zdravnik je čas. Znotraj občinske uprave smo se hitro ujeli 
in moram reči, da sem z doseženim zelo zadovoljen. Brez dobre ekipe uspeha 
ni in rad bi se zahvalil sodelavkam in sodelavcem za dobro delo v preteklih 
letih. Rezultati so vidni na vseh področjih in to je tisto, kar šteje. Vsako delo 
mora roditi rezultat, saj drugače ne moreš reči, da je delo opravljeno. Kot sem 
pa že rekel, nismo bili uspešni povsod, kot bi si želeli, a včasih so tudi naša 
pričakovanja previsoka.
Želite še kaj sporočiti občankam in občanom?

Vsem občankam in občanom iskreno čestitam ob prihajajočem prazniku 
Občine Kamnik, saj je veliko stvari, na katere smo lahko ponosni. Ko stopimo 
skupaj, ni nobena stvar težka in to se je pokazalo v žledolomu. Še vedno smo 
ljudje pripravljeni pomagati drug drugemu, čeprav nekateri skušajo ustvarjati 
negativizem za vsako ceno. Naj pomlad, ki prihaja v našo deželo, vsem da novih 
moči, voljo do življenja in dela ter medčloveške odnose. Ne podlegajmo jamra-
nju, ki je tako značilno za sodobni čas. Rajši pohvalimo dobro na vseh področjih, 
tisto, kar je vredno graje, pa se trudimo s skupnimi močmi izboljšati. Glejmo, 
kaj se da, ne česa se ne da, kaj imamo, ne česa nimamo in kaj zmoremo. Odkrili 
bomo veliko lepega v sebi in sočloveku. Rad pa bi se zahvalil tudi vsem, ki nam 
pri našem delu namenjate spodbudne misli in kakor koli pomagate pri delu.

Pogovor pripravila KATJA URANKAR, dipl. kom. (UN)

POGOVOR Z ŽUPANOM OBČINE KAMNIK MARJANOM ŠARCEM

»Glejmo, kaj se da, ne česa se ne da, kaj imamo,  
ne česa nimamo, in kaj zmoremo«

Občanke in občane obveščamo, da bo v petek, 28. marca 2014, zaradi prire-
ditve ob prazniku Občine Kamnik, od 16.40 ure do 18. ure, potekala popolna 
zapora starega mestnega jedra, in sicer:

(od Močnikove do Sadnikarjeve ulice). Čas trajanja zapore 
od 16. do 16.30 ure.

 (od križišča Trga 
Talcev do Pošte). Čas trajanja zapore od 16.40 do 18. ure.

 (od glavne avtobu-
sne postaje do spomenika Rudolfa Maistra). Čas trajanja zapore od 16.40 
do 18. ure.

 (od Policijske postaje 
Kamnik do spomenika Rudolfa Maistra). Čas trajanja od 16.40 do 18. ure.

 (od odcepa za parkirišče Pot na Poljane do spomenika 
Rudolfa Maistra). Čas trajanja od 16.40 do 18. ure.

 Čas trajanja od 
16.40 do 18. ure.

za zaselek Žale bo dvosmerni promet potekal po Kettejevi ulici;
za zaselek Žale bo potekal enosmerni promet po Šlakarjevi poti v smeri 
centra Kamnika;
za Žebljarsko ulico bo potekal dvosmerni promet po Tomšičevi ulici - Trgu 
prijateljstva - Maistrovi ulici;
za parkirišča na Gregorčičevi ulici, Prečni ulici in Trgu prijateljstva bo potekal 
dvosmerni promet po Tomšičevi ulici - Trgu prijateljstva - Maistrovi ulici; 
za parkirišče Pot na Poljane bo obvoz potekal po Frančiškanskem trgu v 
smeri centra Kamnika.
Na omenjenih zaporah bodo prisotni policisti, gasilci in reditelji, ki Vas bodo 

usmerjali, obveščali in opozarjali oziroma skrbeli za nemoten promet. Natančnejši 
opis zapor in obvozov bo objavljen na občinski spletni strani www.kamnik.si. 

Zahvaljujemo se Vam za razumevanje in Vas vabimo na proslavo pri spo-
meniku Rudolfa Maistra ob 17. uri ter uro pozneje, ob 18. uri, v Dom kulture 
Kamnik na osrednjo slovesnost ob prazniku Občine Kamnik. 
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Ansamblu bratov Poljanšek zlato priznanje 
Občine Kamnik za več kot štiridesetletni razvoj ter 
prispevek k prepoznavnosti narodno-zabavne glasbe 
in izročila podeželske ljudske kulture s širšega 
območja Tuhinjske doline in Kamniškega

Ansambel bratov Poljanšek je nastal leta 1971 v Tuhinjski dolini, od 
koder so njegovi ustanovitelji in člani sedanje zasedbe. S kakovostjo in 
prepoznavnim slogom igranja je že več kot štirideset let eden najbolj 
priljubljenih slovenskih narodno-zabavnih ansamblov. Kar pomenijo 
Avseniki za Gorenjsko, Slaki za Dolenjsko in Beneški fantje za Beneško 
Slovenijo, to predstavlja Ansambel bratov Poljanšek za Kamnik s širšo 
okolico. 

Od leta 1999 do leta 2008 so v ansamblu delovali Rudi Poljanšek, Ro-
man Lukanc, Danilo Poljanšek, Miro Poljanšek, Forti Hribernik in Maks 
Kresnik. Zasedbo danes sestavljajo Rudi Poljanšek, njegov brat Danilo, 
Maks Kresnik in Gašper Plahuta. Vse od začetka njihovega delovanja so 
nastale številne, po vsej Sloveniji priljubljene viže in legendarni, ponaro-
deli, narodno-zabavni napevi, katerih skrivnost je v tem, da jih navdihuje 
ljudsko pesniško in godčevsko izročilo Tuhinjske doline ter ustvarjalnost 
številnih slovenskih piscev besedil. 

Ansambel ima celo svoj podmladek, katerega priljubljenost med poslu-
šalci narodno-zabavne glasbe naglo raste. Podmladek deluje pod imenom 
Ansambel Poljanšek. Velike zasluge za nastanek novega ansambla ima Ru-
dijev sin Sandi Poljanšek, ki je okoli sebe zbral Borisa Kodermana, Miho 
Cerarja in Marka Tomca. Združila jih je ljubezen do glasbe legendarnih 
bratov Poljanšek, ki jo z velikim veseljem obujajo in ohranjajo. 

Kamniški župan Marjan Šarec se je na slavnostnem jubilejnem koncertu 
Ansambla bratov Poljanšek 21. septembra 2013 v Snoviku v Tuhinjski 
dolini, domovini ansambla, v počastitev štiridesete obletnice plodovite-
ga ustvarjanja, takole zahvalil Ansamblu bratov Poljanšek za dolgoletno 
delo na glasbenem področju in za promocijo Tuhinjske doline ter celotne 
občine Kamnik: »Knjige narodno-zabavne glasbe si ne moremo predsta-
vljati brez listov, v katerih ne bi bilo napevov Ansambla bratov Poljanšek. 
Ob mnogih vižah Rudija Poljanška in nepozabnih besedilih se pravemu 
ljubitelju slovenske narodno-zabavne glasbe orosi oko. Ansambel bratov 
Poljanšek zna zaigrati na dušo in izvabiti tista najbolj globoka čustva. Zato 
se vam zahvaljujem, zlasti Rudiju, za mnoge viže, ki ste nam jih dali. Ob 
vašem jubileju vam izročam zahvalo v imenu Občine Kamnik«. 

Dušanu Sterletu srebrno priznanje Občine Kamnik 
za dolgoletno angažirano grafično, slikarsko in 
organizacijsko udejstvovanje

Dušan Sterle je izre-
dno občutljiv umetnik 
in hkrati neizprosen 
opazovalec družbenih 
dogajanj v lokalnem in 
globalnem prostoru, ki 
jih komentira na njemu 
lasten, slikovit način. 
Kljub temu, da letnica 
njegovega rojstva sega 
do polovice prejšnjega 
stoletja, spretno upora-
blja nove medije, pred-
vsem socialna omrež-
ja, kot orodje oziroma 
kar orožje proti ravno 
tistemu sistemu, ki si 

te novotarije lasti in z njimi poizkuša vzpostavljati še več nadzora nad 
posameznikovo svobodo. 

Dušan Sterle je človek, ki ima rad Kamnik iz dna srca. In marsikdo v 
Kamniku ima rad njega in njegovo energično družino. Od povprečnežev ga 
loči njegova neizprosna pokončna drža, iskrenost in skrb za javni prostor. 
Kljub umetniški nonšalanci, v pozitivnem pomenu besede, se ne distancira 
od konkretnih problemov in stoji za svojimi odločitvami ter mnenji. 

Dušan Lipovec je o njem zapisal: »Dušan Sterle je kritičen in nepriza-
nesljiv, pa tudi ironično hudomušen slikarski kronist ljudi v našem času in 
prostoru, ki jih v naglici, hlastanju ter pehanju za sami ne vemo čim, niti 
ne opazimo ali namerno prezremo. Opozarja nas na neizpodbitno dejstvo, 
da živimo prehitro, nevarno, zlagano, površno in prazno«. 

PREJEMNIKI PRIZNANJ OBČINE KAMNIK

RTV SLO, Žiga Culiberg

Društvu Sožitje Kamnik srebrno priznanje Občine 
Kamnik ob petnajstletnici delovanja

Društvo Sožitje Kamnik je bilo ustanovljeno leta 1999, leta 2000 pa 
pridobilo prvo koncesijo za varstvo in zaposlitev pod posebnimi pogoji 
za osebe z motnjami v duševnem razvoju. V stari šoli na Lokah so uredili 
prostore varstveno-delovnega centra in sprejeli 7 varovancev. Ker so bile 
potrebe po tovrstni oskrbi oseb z motnjami v duševnem razvoju vedno 
večje, so v društvu kandidirali na razpise ministrstva, pristojnega za delo, 
družino in socialne zadeve, ter v letu 
2003 pridobili koncesijo za 17 va-
rovancev in predlani za dodatnih 5 
varovancev. Seveda pa je bilo potreb-
no izpolniti vse zahteve pristojnega 
ministrstva. S pomočjo Oddelka za 
družbene dejavnosti Občine Kamnik 
so preko razpisov pri Zvezi Sožitje 
uspeli pridobiti toliko sredstev, da 
so se lotili prenove stavbe, okolice, 
kurilnice, fasade in zamenjave oken. 
Tako je stara šola na Lokah postala 
prijaznejša in bolj domača za osebe 
z motnjami v duševnem razvoju in 
obiskovalce, saj jo vsi radi obiskujejo 
in se v njej dobro počutijo. 

Vsega omenjenega ne bi bilo brez 
idejne vodje in ustanoviteljice Metke 
Hribar, ki požrtvovalno vodi Društvo 
Sožitje Kamnik od samega zametka, 
se trudi in razdaja svoje znanje za-
poslenim za dosego vseh ciljev va-
rovancev, ki jih ni malo. 

Poleg zaposlitve in varstva v dru-
štvu nudijo varovancem različne ak-
tivnosti za ohranjanje psihofizičnega 
zdravja, kot so športne aktivnosti in 
treningi za specialno olimpijado, kjer 
kar pridno pobirajo medalje, terapev-

tsko jahanje v zavodu CIRIUS Kamnik, plavanje v Termah Snovik, ples v 
plesni šoli Miki, petje v pevskem zboru in družabna srečanja, kjer se starši 
in varovanci bolje spoznavajo ter se jih udeležujejo prijatelji in prostovoljci. 
Na srečanjih se jim pridruži tudi župan Marjan Šarec, ki so ga še posebej 
veseli, saj nimajo velikokrat možnosti, da mu sežejo v roke ali ga pocukajo 
za rokav. 

Kljub temu, da je Društvo Sožitje Kamnik eno mlajših društev, vključe-
nih v Zvezo Sožitje, mu je v vseh letih delovanja uspelo postoriti obilo za 
varovance v občini Kamnik. Načrtov in želja pa je še veliko, zato bo le s 
skupnimi močmi in povezanostjo lokalne skupnosti mogoče doseči samo-
stojnejšo pot varovancev in njihovo vključitev v življenje skupnosti. Upanje 
ostaja, da se tako varovancem kot tudi društvu te želje uresničijo. 

Lovski družini Kamnik srebrno priznanje Občine 
Kamnik za šestdesetletno aktivno delovanje na 
mnogih področjih družbenega življenja, še posebej 
na kulturnem, naravovarstvenem in športnem, kjer 
ponosno predstavlja in zastopa Kamnik ter mu daje 
prepoznavnost v Sloveniji in tudi izven njenih meja

Začetki organiziranega lovstva na Kamniškem segajo v leto 1905. 
Samo delovanje se je preko družbenih sprememb spreminjalo. Leta 1946 
je bila ustanovljena prva Lovska družina Kamnik, združena s podgrupo 
Komenda in podgrupo Stranje. Prelomnica je bilo leto 1954, ko je prišlo 
do razdružitve in sta poleg Lovske družine Kamnik nastali še Lovska 
družina Komenda in Lovska družina Stahovica. Od takrat Lovska dru-
žina Kamnik samostojno gospodari z loviščem v osrednjem delu občine 
Kamnik v skupni izmeri 4.240 hektarov in v letu 2014 praznuje 60 let 
aktivnega delovanja. 

Lov ima pomemben kulturni in naravovarstveni vidik. Lovska tradicija 
je sestavni del slehernega naroda, tako tudi slovenskega in ne nazadnje Lo-
vske družine Kamnik. Kamniški lovci so skozi vso svojo zgodovino zelo 
aktivni na več področjih: kulturnem, športnem ter na področju ohranjanja 
in zaščite narave – slednje je njihovo osnovno poslanstvo. 

Na kulturnem področju so zelo tankočutni pri ohranjanju šeg in navad, 
ki bogatijo vsak narod. Skrbno hranijo darilo grofa Borna, unikatni lovski 
rog, iz katerega mojster lvko izvablja prav posebne melodije. Sodelujejo 
na največji kamniški etnološki prireditvi, Dnevih narodnih noš in oblačilne 
dediščine, kjer se predstavljajo s svojo stanovsko nošo, kar nekajkrat pa 
so prikazali tudi lovske običaje, kot je lovski krst. Organizirajo odmevne 
prireditve, prav tako pa jih odlikuje sodelovanje z lovskimi družinami v 
soseščini, po Slovenji in z zamejci na avstrijskem Koroškem. 

Na športnem področju organizirajo različna strelska tekmovanja, ki se 
jih udeležujejo tekmovalci iz vse Slovenije, ter občinska strelska tekmo-
vanja, kjer tekmujejo posamezniki in ekipe iz lovskih družin s področja 
občine Kamnik. 



televizije, kjer je posnela 13 nadaljevanj, glasbena sekcija je s Slovensko 
kinoteko izdala zgoščenko nove glasbe za stare neme filme, sekcija za 
javno osveščanje javnosti pa je začela s svojimi uličnimi predstavami 
sodelovati na slovenskih mednarodnih festivalih uličnega gledališča. 

Tako je leta 2002 prišlo vabilo s strani Oddelka za družbene dejav-
nosti Občine Kamnik, da bi Kulturno društvo Priden možic za nekaj 
mesecev, do javnega razpisa, prevzelo vodenje prenovljenega Doma 
kulture Kamnik. Ker se je društveni način vodenja izkazal za uspešnega, 
učinkovitega in konkurenčnega, je bilo društvo uspešno na vseh nadalj-
njih razpisih, vse do danes. Od leta 2007 si je pridobilo status društva v 
javnem interesu, pridobilo več razpisov in projektov na evropskem ni-
voju, s svojimi uličnimi produkcijami sodeluje na vseh večjih slovenskih 
festivalih, nastopali pa so tudi v Srbiji, na Hrvaškem, v Makedoniji, na 
Slovaškem in v Peruju. 

Od leta 2003 je društvo glavni ponudnik in producent poletnega fe-
stivala Kamfest, ki je v preteklem letu obeležil deseto leto in spada med 
največje tovrstne slovenske festivale. Od januarja leta 2014 je Kamfest 
tudi član mednarodnega združenja festivalov IFEA – International Fe-
stival & Events Association. Prav tako je Dom kulture Kamnik preko 
Kulturnega društva Priden možic član Združenja kulturnih domov in 
ustanov regionalnega pomena. 

Kulturno društvo Priden možic pomembno oblikuje kamniški kulturni 
prostor in je prepoznavno tudi izven občine Kamnik ter v tujini. 

Angelci Jagodic bronasto priznanje Občine 
Kamnik za zavzeto kulturno udejstvovanje in 
vodenje Ljudskih pevk Predic, ki skrbijo za dobro 
prepoznavnost občine Kamnik

Angelca Jagodic je pobu-
dnica ustanovitve Ljudskih 
pevk Predic in ena izmed 
pobudnikov za ustanovitev 
folklorne skupine v Društvu 
upokojencev Kamnik. Pisalo 
se je leto 2002, ko je zbrala 
nekaj zavzetih in prepevanja 
željnih žena pevk ljudskih 
pesmi. Ljudske pevke Pre-
dice s svojim prepevanjem 
ohranjajo kulturno dediščino 
našega naroda in se z vese-
ljem udeležujejo krajevnih 
dogodkov v samem Kamni-
ku, po Sloveniji in tudi v 
tujini. 

Angelca Jagodic se kot dobra organizatorka in kreatorka dogovarja za 
vsak nastop Predic. Glasbeni repertoar je vztrajno iskala povsod po Slo-
veniji, kjer je zaslutila, da bi bilo mogoče pridobiti besedila, ki še nikoli 
niso bila prebrana, še manj zapeta. Hkrati je ljubiteljica izdelave ročno ve-
zenih del in raznih kruhkov, nabiranja, sušenja in predavanja o zeliščih, 

Kamniški lovci so zelo naklonjeni okoliškim vrtcem in osnovnim šolam, 
saj jim nudijo osnovno vedenje o naravi in ohranjanju žive narave ter 
brezplačen najem prostora pri lovski koči v Palovčah za potrebe izobra-
ževanja in druženja. 

Največji prispevek družbi dajo z ohranjanjem in gojitvijo divjadi. Če-
prav velikokrat nemočni, pa vendar vestno in z veliko truda skrbijo za čim 
boljše življenjske pogoje in okolje divjadi. Marsikatere živalske vrste bi 
že izginile iz naravnega okolja, če jim ne bi ravno lovci nudili popolne 
zaščite. Skrbijo tudi za povrnitev škode, ki jo povzroči divjad, opozar-
jajo upravljavca cest na stalne prehode divjadi, skrbijo za omejevanje 
in preprečevanje kužnih bolezni, kot so steklina, prašičja kuga, garje in 
ptičja gripa. 

Skrbijo za odvoz kadavrov s cestnih odsekov, kjer prihaja do trka z 
vozili, in se redno, ne glede na uro in dan, odzivajo na klice policije. S 
policijo sodelujejo tudi v primerih izgubljenih ali pogrešanih oseb in se 
kot dobri poznavalci terena aktivno vključijo v iskanje. 

Kamniški lovci so bili aktivni tudi pri osamosvajanju Slovenije, ko so 
bili vključeni v teritorialno obrambo, kar nekaj članov pa je bilo s svo-
jim orožjem na položajih zaradi varovanja družbenega premoženja. Zelo 
dobro sodelujejo z uporabniki prostora, to so v največji meri kmetje in 
gozdarji oziroma lastniki zemljišč, na katerih lovci gospodarijo z divjad-
jo. Sodelovanje se odraža tudi v petindvajsetletni tradiciji prvomajskega 
kresovanja skupaj z domačini pri lovski koči v Palovčah. Kjerkoli pa so, 
ponosno predstavljajo Kamnik. 

Kulturnemu društvu Priden možic bronasto 
priznanje Občine Kamnik za vrhunske dosežke  
na kulturnem področju in prizadevanja pri razvoju 
ter ugledu občine Kamnik

Kulturno društvo Priden možic je bilo ustanovljeno leta 1996. Od takrat 
dalje je opozarjalo nase in na aktualne lokalne probleme z uličnimi akci-
jami, pollegalnimi predstavami v takrat nedelujočem kino domu in redno 
televizijsko oddajo na lokalni kabelski televiziji lmpulz. Hkrati so člani 
društva delovali v Ljubljani, na Gledališki in lutkovni šoli Kozmopolitske 
delavnice umetnosti, v Impro ligi in prebujajočem se uličnem gledališču. 
Vse to je vodilo do povezovanja s takratno Agencijo za razvoj turizma 
in podjetništva v občini Kamnik, Občino Kamnik, Zvezo kulturnih orga-
nizacij Kamnik, Medobčinskim muzejem Kamnik in Matično knjižnico 
Kamnik. Povezovanje z najrazličnejšimi organizacijami je ostalo ena 
glavnih značilnosti delovanja društva do danes. 

Prelom tisočletja je bil prelomen tudi za Kulturno društvo Priden mo-
žic, ki je razdeljeno na različne sekcije prodiralo na vseslovenski zemlje-
vid prepoznavnih kulturnih društev. lmprosekcija Piloti je na državnem 
prvenstvu v improvizaciji dvakrat osvojila naslov državnega prvaka, te-
levizijska sekcija je bila s satirično televizijsko nanizanko Polž v solati, 
s katero je že v produkciji kabelske televizije Impulz osvojila drugo 
nagrado na državnem video festivalu, sprejeta v redni program nacionalne 

s čimer Predice pogosto obogatijo svoje nastope in obdarijo udeležence.  
Ljudske pevke Predice imajo mnogo nastopov. Pogosto so vabljene na tele-
vizijska snemanja, v domove starejših občanov, krajevne skupnosti v naši in 
drugih občinah ter na osnovne in srednje šole. Zelo vesele so, kadar prepe-
vajo jubilantom v Društvu upokojencev Kamnik in širom Slovenije. Izdale 
so tudi svoje zgoščenke, kjer so zajete njihove lepe pesmi, ki ponazarjajo 
preteklost naših prednikov in so bile zapisane na podlagi ustnega izročila. 

Mihaelu Resniku bronasto priznanje Občine 
Kamnik za dolgoletno delo na področju turizma, 
obrti, športa in organizacije likovnih dogodkov  
v občini Kamnik 

Mihael Resnik, rojen Kamničan, je na sa-
mostojno obrtniško pot stopil leta 1974, ko 
so mu starši zaupali vodenje domačega go-
stinskega lokala Pod skalo, ki ima že stoletno 
tradicijo. Vodenje lokala ga ni uspavalo, zato 
se je odločil za prenovo domače hiše, v ka-
teri je uredil prenočišča in s tem postal eden 
pomembnejših členov kamniške turistične 
ponudbe na področju prenočitev. V zadnjih 
nekaj letih je uredil tudi mladinsko prenoči-
šče oziroma hostel, ki v Kamnik privablja še bogatejši spekter turistov. 

Kot zasebni gostinec je aktivno sodeloval v Turističnem društvu Ka-
mnik in bil njegov predsednik v obdobju od leta 1978 do 1982. Od leta 
1974 do 2010 je celih 36 let sodeloval v odboru za pripravo in izvedbo 
Dnevov narodnih noš in oblačilne dediščine v Kamniku, kjer sta med 
drugimi delovala tudi Niko Sadnikar in Svetozar Frantar. Vsi so ves 
čas delali prostovoljno in to se je na prireditvah čutilo – prireditve so 
imele srce! 

Mihael Resnik je bil pred več kot štiridesetimi leti med ustanovnimi 
člani Obrtne zbornice Kamnik, nekaj časa njen podpredsednik in štiri 
mandate njen poslanec v organu Obrtne zbornice Slovenije. 

Leta 2002 je kandidiral za svetnika Občinskega sveta Občine Kamnik 
in bil izvoljen. Ves mandat je bil aktiven član in si prizadeval za izbolj-
šanje razmer na področju turizma ter obrti. 

Poleg turizma mu je blizu tudi športno področje. Aktivno je igral tenis 
in bil predan učitelj tenisa. Med letoma 1995 in 2001 je bil izvoljen 
za predsednika Teniškega kluba Kamnik in s tem dodatno prispeval k 
njegovemu razvoju. 

Vsestranskost Mihaela Resnika dokazuje organizacija likovnih dogod-
kov, s katerimi promovira občino Kamnik. Letos bo v spomin na prezgo-
daj umrlega kamniškega likovnika in publicista Dušana Lipovca potekalo 
že 10. tradicionalno likovno srečanje likovnikov iz celotne Slovenije. 

Ob strani mu stojijo žena Olga in njuni trije otroci, na katere prenaša 
svoje bogate izkušnje z vseh področij. Otroci so se že aktivno vključili v 
vodenje družinskega posla, kar pomeni nadaljnji razvoj turistične dejav-
nosti in ponudbe v občini Kamnik. Mihael Resnik je kljub upokojitvi še 
vedno aktiven, pa naj bo to podjetništvo, turizem, kultura ali umetnost. 
Zato ni presenetljiv njegov življenjski moto: »Ne delam zase in ne gledam 
samo na sebe«. 

Eden največjih projektov Kulturnega društva Priden možic je poletni 
kulturni festival Kamfest, ki je v letu 2013 doživel jubilejno deseto 
izvedbo.



V Termah Snovik bodo avgusta 
letos slovesno obeležili 20-letnico 
tako imenovanega pilotnega baze-
na. Pozneje so zgradili pokriti ba-

Zavod za turizem in šport v ob-
čini Kamnik s podporo strokovnja-
kov in lokalnih gostincev začenja s 
projektom ‘Trnič na vsako mizo’, 
s katerim želijo velikoplaninski sir 
trnič, posebnost kulturne dediščine 
pastirstva in alpske kulture v sloven-
skem prostoru, obuditi kot kulinarič-
no posebnost in ne zgolj kot skoraj 
pozabljen spominek.

Sir iz skute, smetane in soli, 
okrašen s posebnimi ornamenti - pi-
savami, so nekoč pastirji izdelovali 
v parih, saj s svojo obliko ponazar-
jajo ženske prsi. Po izročilu naj bi 
jih podarjali izvoljenkam kot dokaz 

Praznik trniča na tržnici 
Okusi Kamnika

ljubezni in zvestobe, lahko tudi 
obljube zakona.

Ker je trnič pomemben del pro-
jekta Okusi Kamnika, ki predstavlja-
jo jedi, značilne za kamniško okolje, 
bo v njegovem okviru tudi predsta-
vljen v soboto, 29. marca, na tržnici 
Okusi Kamnika – Podeželje in Eko. 
Del tržnice se bo spremenil v prostor 
za kuhanje v živo, trije priznani ka-
mniški chefi Janez Bratovž (JB re-
stavracija), Janez Uršič (Gostilna pri 
planinskem orlu) in Primož Repnik 
(Gostilna in penziopn Repnik) bodo 
pripravljali jedi s trničem. Sir bodo 
v pokušino ponudili obiskovalcem, 

Na regijski prireditvi ob dnevu 
civilne zaščite v Domu kulture Ka-
mnik, 5. marca, so bila  podeljena 
priznanja in nagrade Civilne za-
ščite Republike Slovenije.

Praznovanje dneva civilne za-
ščite je priložnost, da znova pou-
darimo pomen pripravljenosti na 
izjemne situacije, ki lahko kadar-
koli in kjerkoli na svetu ogrozijo 
življenja ljudi ter uničijo njihovo 
imetje. Ob takšnih dogodkih je po-
trebno združiti vse moči, znanje 
in izkušnje, k čemur vsakdo, po 
svojih najboljših močeh, prispe-
va svoj delež. Narava nas še vedno 
opominja, da premalo storimo za-
njo. Naravne nesreče - katastrofe, 
ki so se pripetile doma in v svetu 
nas opozarjajo, da moč narave ne 

Priznanja Civilne zaščite tudi Kamničanom
izbira svojih poti. Takrat se tudi 
izkazuje majhnost človeka. Vseka-
kor je omenjeni dan priložnost za 
preprost hvala in priznanje, kar 
je najmanj ali največ, s čimer se 
lahko posameznikom, društvom, 
podjetjem in ostalim zahvalimo 
ter jim ob tej priložnosti podelimo 
priznanja in nagrade Civilne za-
ščite za območje ljubljanske regi-
je. Te so v Domu kulture Kamnik 
podelili poveljnik Civilne zaščite 
Republike Slovenije Srečko Še-
stan, poveljnik Civilne zaščite za 
ljubljansko regijo Matjaž Godec 
in namestnica poveljnika Civilne 
zaščite za ljubljansko regijo Elza 
Majcen. Prejemniki priznanj in 
nagrad so pripadniki civilne zašči-
te ter drugi posamezniki, skupine, 

občine ter gospodarske družbe, 
zavodi in druge organizacije za za-
sluge in prispevek pri razvijanju in 
krepitvi pripravljenosti, izvajanju 
zaščite, reševanja in pomoči ter 
odpravljanju posledic naravnih in 
drugih nesreč.

Podeljenih je bilo 45 bronastih 
priznanj, 16 srebrnih priznanj, 
4 zlata priznanja in 5 plaket Ci-
vilne zaščite Republike Slovenije. 
Med prejemniki priznanj sta bila 
tudi Kamničana dr. Vladimir Bre-
znik in Peter Uršič ter Komunalno 
podjetje Kamnik d.d.. Zlati znak 
Civilne zaščite Republike Slove-
nije sta prejela Peter Gubanc iz 
občine Domžale in Mateja Kunc 
iz Mestne občine Ljubljana. 

Pomembna vloga sistema var-
stva pred naravnimi 
in drugimi nesre-
čami prav gotovo 
pripada tudi lokalni 
ravni. Občine skr-
bijo, da poteka delo 
na področju civilne 
zaščite strokovno in 
usklajeno, zato je ob 
dnevu civilne zaščite 
nekaj besed zbranim 
namenil tudi župan 
Občine Kamnik 
Marjan Šarec. Po-
udaril je, da je dan 
civilne zaščite dan 
vrednot in se ob 
tem spomnil nedav-
ne ujme z žledom 
ter se še enkrat za-
hvalil vsem za nese-
bično pomoč. 
JANJA ZORMAN 

MACURA

Kamniški dobitniki priznanj CZ  - dr. Vladimir Breznik, Peter Uršič in Komunalno 
podjetje Kamnik d.d.. z županom Občine Kamnik Marjanom Šarcem, poveljnikom CZ 
Kamnik Matjažem Sršo in predsednikom PGD Kamnik Jožetom Oblakom.

Letos bo dvajset let
zen s termalnimi programi, nato v 
zunanjosti odprti plavalni bazen in 
v terasi nad bazenom apartmajsko 
naselje. Danes so Terme v Snoviku 

poznane ne le v državi, ampak tudi  
izven meja, v Evropi. 

Na občnem zboru Turističnega 
društva Tuhinjska dolina 6. marca 
so pregledali in ocenjevali delo v 
minulem letu in se strinjali, da so 
terme postale  resnično pravi motor 
turizma v Tuhinjski dolini. Za dosego 
tega cilja pa so tudi v lanskem letu 
z najrazličnejšimi vsebinami - pri-
reditvami in dejavnostmi uresničili 
zastavljen program. Nič drugače naj 
ne bi bilo letos. Prva tradicionalna 
prireditev društva bo že 9. Veliko-
nočni sejem na ploščadi pred Ter-
mami v Snoviku v nedeljo, 6. aprila. 
Teden pred sejmom oziroma v sobo-
to, 29. marca, pa se bodo člani dru-
štva skupaj z gasilci in učenci šole 
v Šmartnem lotili tudi spomladan-
skega čiščenja v tradicionalni čistilni 
akciji, ki jo prav tako vsako leto na 
tem območju organizira Turistično 
društvo Tuhinjska dolina. 

A. ŽALAR

trnič pa bo na voljo tudi za nakup. 
Praznik trniča se bo s ponudbo jedi 
z velikoplaninskim sirom pri kamni-
ških gostincih nadaljeval do vključ-
no 13. aprila.  Po izteku praznika  
bo trnič na voljo po vsej Sloveniji 
pri izbranih gostincih in v izbranih 
trgovinah. 

Kot pravijo na Zavodu za turizem 
in šport v občini Kamnik, si prizade-
vajo, da Slovenci in tujci trnič spo-
znavali na čim več dogodkih in ob 
številnih priložnostih tekom leta, da 
bo v nekaj letih trnič upravičil naziv 
projekta - Trnič na vsako (sloven-
sko) mizo.



Začela se je izgradnja 
nadomestne Titanove 
brvi čez Kamniško Bistrico 

V tem tednu so se pričela gradbena dela izgradnje nadomestne Titano-
ve brvi čez Kamniško Bistrico, saj je bila obstoječa brv povsem dotrajana, 
tako betonski oporniki kot tudi jeklena konstrukcija in pohodne lesene 
površine. 

Zaradi izvedbe nadomestne brvi in nemotene oskrbe prebivalcev območja 
Perovo z električno energijo, telefonskim omrežjem in kabelsko televizijo 
se bo do konca marca izvedla začasna prestavitev komunalnih vodov na 
montažno konstrukcijo, ki bo služila vse do izgradnje nove nadomestne 
brvi. Obstoječi povezovalni vodovod PE DN90, ki je bil pritrjen na obstoječo 
brv, se je odstranil v času gradnje, območje, ki ga oskrbujejo z vodo, pa bo 
napajano preko ostalega vodovodnega omrežja. 

V aprilu bo izvajalec SGP Graditelj d.d. pričel z rušitvijo obstoječe brvi ter 
izvedbo podpornikov nove brvi in podpornega zidu, v maju pa bo sledila 
montaža nove kovinske konstrukcije brvi. Po montaži nosilne konstrukcije 
se bo izvedla montaža komunalnih vodov (vodovod, TK vodi, elektrika SN in 
NN, javna razsvetljava ter CATV), sledila bo izvedba pohodne konstrukcije 
brvi in zunanje ureditve. Investicija bo občino veljala 175.000 evrov. 

Zaradi varnosti osnovnošolskih otrok iz zaselka Perovo je Občina Ka-
mnik vzpostavila brezplačen organiziran šolski prevoz. Odhod šolskega 
avtobusa Perovo - OŠ Toma Brejca je ob 6.50 uri in 7.40 uri na začasno 
urejenem delu parkirišča pri Coprnici, prihod na Perovo pa ob 13.40 uri. 
Učenci naj počakajo prihod avtobusa na urejenem postajališču na Šolski 
ulici, smer Kamnik.

V času prestavitve komunalnih vodov bo še možen dostop čez Titanovo 
brv, v aprilu pa je predvidena popolna zapora premostitvenega objekta. 

Razvojni oddelek vrtca za malčke 
s posebnimi potrebami, ki je od leta 
1980 skoraj dve desetletji deloval v 
kamniški enoti Tinkara in bil nato 
zaradi trenda integracije otrok s 
posebnimi potrebami v redne od-
delke pred petnajstimi leti prehi-
tro zaprt, so močno pogrešali tako 
starši in otroci, kot tudi strokovno 
osebje. »Skupaj s strokovnjaki smo 
ugotavljali, da je integracija otrok 
s posebnimi potrebami krasna, a 
vendarle ni primerna za vse otroke 
s posebnimi potrebami, kajti vsem 
otrokom individualna pomoč treh ur 
na teden, kolikor so je deležni v in-
tegraciji, ne zadošča. V razvojnem 
oddelku pa jim je zagotovljena vsa-

kodnevna individualna obravnava«, 
pravi ravnateljica vrtca Antona 
Medveda Kamnik Renata Hojs.

»Otroci s posebnimi potrebami 
so kot milni mehurčki, nežni, bar-
viti in različni kot mavrica, ki jo 
najdemo v milnih mehurčkih. Ob 
pravem vetru milni mehurčki vedno 
navdušijo s poletom v širni svet in 
tako je tudi pri otrocih s posebnimi 
potrebami, če imajo dovolj in prave 
spodbude ter individualno strokov-
no pomoč dosegajo lepe uspehe«, je 
naše najbolj ranljive občane opisala 
Renata Hojs na slovesnosti v večna-
menskem prostoru sosednje OŠ 27. 
julij. Prireditev, ki so jo poimeno-
vali »Pošljimo milne mehurčke v 

svet«, so spletli prisrčni in spontani 
nastopi otrok pevskega zborčka iz 
vrtca Kamenček, učencev OŠ 27. 
julij in varovancev društva Sožitje 
Kamnik. Številni zbrani smo sliša-
li veliko lepih misli govornikov in 
povezovalke programa slovesnosti 
Barbare Božič. 

Sodelovanje med vrtcem in so-
sednjo OŠ 27. julij, kjer svojim 
učencem strokovno pomagajo z 
znanjem in drugimi veščinami, 
ki jih potrebujejo za življenje, je 
zelo dragoceno. »Z navdušenjem 
smo se odzvali vabilu Vrtca An-
tona Medveda Kamnik za skupno 
sodelovanje na prireditvi Pošljimo 
milne mehurčke v svet. V naslovu 
je veliko simbolike, kajti ravno da-
našnji nastopajoči so najbolj krhki 
občani občine Kamnik. V vseh treh 
zavodih se trudimo ohranjati to 
njihovo krhkost, po drugi strani pa 
jih želimo kar najbolje opremiti z 
znanjem, navadami in izkušnjami, 

Razvojni oddelek vrta Antona 
Medveda Kamnik, ki v enoti 
vrtca Kamenček ob OŠ 27. julij 
Kamnik deluje že od začetka šol-
skega leta, sta s prerezom traku 
slovesno odprla ravnateljica vrtca 
Antona Medveda Kamnik Rena-
ta Hojs in župan Občine Kamnik 
Marjan Šarec.

Milni mehurčki za prijaznejši svet najmlajših
V sklopu prireditev ob občinskem prazniku je bil v četrtek, 13. 

marca, slovesno odprt razvojni oddelek vrtca Antona Medveda 
Kamnik, ki v enoti vrtca Kamenček ob OŠ 27. julij Kamnik de-
luje že od začetka šolskega leta. Trenutno ga obiskujejo štirje 
otroci, v aprilu pa bodo skupaj s specialno pedagoginjo Barbaro 
Kobal in pomočnico Andreo Račič toplo sprejeli še dva malčka. 

Odprtje razvojnega oddelka v enoti kamniškega vrtca Kamenček ob OŠ 27. julij so pozdravili tudi najmlajši 
otroci vrtca Antona Medveda enota Sneguljčica s Kovinarske ceste. 

Varovanci društva Sožitje Kamnik imajo radi dejavnosti, povezane s športom, pesmijo in plesom. Ob spre-
mljavi Irene Bizjak in Metke Hribar na harmoniki so z iskrenim veseljem in ponosom zapeli Na oknu deva 
je slonela in Vrh planin. Dan prej so lepo zapeli na reviji otroških in mladinskih pevskih zborov občin 
Kamnik in Komenda. 

Vsak otrok je kot svoje sonce in lepo je vedeti, da vsako sonce vidimo, prepoznamo ter zanj poskrbimo in 
mu damo to, kar potrebuje. In otroci nam vračajo z nasmehom, s pesmijo, toplim objemom, z brezpogojno 
ljubeznijo …. Skupaj z otroki pevskega zbora vrtca Antona Medveda enote Kamenček pod vodstvom Kar-
men Skubic in Marinke Benkovič smo poslali v svet milne mehurčke ter z lepimi mislimi in dobrimi željami 
pospremili razvojni oddelek vrtca.

Sodelovanje med vrtcem in sosednjo OŠ 27. julij, kjer učencem stro-
kovno pomagajo z znanjem in drugimi veščinami, ki jih potrebujejo za 
življenje, je zelo dragoceno. Učenci OŠ 27. julij so otrokom razvojnega 
oddelka vrtca pripravili dobrodošlico s pesmijo, plesom in recitacijo.

Ponovnega odprtja razvoj-
nega oddelka vrtca so se raz-
veselile tudi (z desne) Mija 
Majcenovič, prva pedago-
ginja v razvojnem oddelku 
vrtca za malčke s posebnimi 
potrebami, ki je od leta 1980 
skoraj dve desetletji deloval v 
kamniški enoti Tinkara, ter 
njeni sodelavki Irena Račič 
in Ani Jericjo. Mija Majceno-
vič je vložila veliko truda, da 
je razvojni oddelek v Kamni-
ku leta 1980 sploh pričel de-
lovati, svoja znanja je delila 
vse do upokojitve leta 1989, 
spomine na odgovorno delo 
pa na tokratnem dogodku.

ki jih bodo potrebovali v svojem ži-
vljenju,« so bile spodbudne in tople 
besede ravnateljice Osnovne šole 
27. julij Kamnik Jasne Lampe.

V društvu Sožitje Kamnik, ki 
danes združuje 43 družin oziroma 
skupaj s prostovoljci in prijatelji 
kar 170 članov, so svoj prostor našli 
odrasli, ki še potrebujejo posebno 
pozornost, vodenje in skrb. V sku-
pnosti, ki jim je »domača«, se lahko 
izrazijo, ustvarjajo, počutijo se var-
ne in preskrbljene. »Društvo nudi 
pomoč družinam pri usmerjanju 
otrok s posebnimi potrebami tako, 
da organizira izobraževanje star-
šev na področju zdravstva, vzgoje, 
reševanje pravnega statusa. V okvi-
ru Zveze Sožitje vključujemo naše 
varovance v programe vseživljenj-
skega učenja, kamor odhajajo brez 
staršev v spremstvu prostovoljcev. 
Namen takih taborov je doseči čim 
večjo samostojnost in sposobnost 
skrbeti za samega sebe in priučitev 
sposobnosti pomagati drug druge-
mu«, je poudarila predsednica dru-
štva Sožitje Metka Hribar. 

Pred petnajstimi leti so s pomočjo 
občine Kamnik ustanovili varstveno 
delovni center, ki deluje na Lokah 
v Tuhinju in zaposluje pod poseb-
nimi pogoji 22 varovancev, za njih 
pa skrbi 6 zaposlenih. Poleg zapo-
slitve in varstva nudijo varovancem 
različne aktivnosti za ohranjanje 
psihofizičnega zdravja. Pomembno 
je, da se družijo s sebi enakimi in 
so vedno prvi in najboljši, vsak na 
svojem področju, razvije pa se jim 
tudi čut do sočloveka, kar pomaga 
pri socializaciji in vključevanju v 
širšo družbeno skupnost. »Dejav-
nosti, ki jih imajo radi, so povezane 
s športom in treningi za specialno 
olimpijado, kjer pridno pobirajo 
medalje. Posebej radi obiskujejo 
ure terapevtskega jahanja v Ciriusu 
in plavajo v termah Snovik. V veliko 
veselje jim je tudi glasbeno ritmična 
terapija pod strokovnim vodstvom 
plesne šole MIKI. Da pa radi tudi 
zapojejo, boste slišali danes«, je 
aktivnosti v društvu Sožitje opisala 
Metka Hribar. 

S spoštovanjem in spodbudnimi 
besedami je odprtje razvojnega od-
delka pospremil tudi župan občine 
Kamnik Marjan Šarec: »Ob pra-
vi skrbi, ob pravi negi, ob pravih 
rastnih pogojih, se otroci razvijejo 
v čudovite cvetove, ki nas lahko 
marsičesa naučijo. Razvojni odde-
lek je namenjen prav tem otrokom, 
da se bodo v njem počutili varne, 
ljubljene in sprejete. Če smo s tem 
na usta enega otroka narisali iskren 
nasmeh, potem smo naredili vse. Za 
njih. Za naše otroke. Ker je vredno. 
Srečno!«

Besedilo in fotografije:  
VERA MEJAČ
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Kako se je začela vajina športna pot?
Tatjana: Moj prvi trener in tisti, ki me je postavil na tekaške smuči, je bil 

pokojni Peter Lanišek. Sprva mi ni šlo najbolje, a se nisem vdala. Prirojena 
trma. Postala sem članica smučarskega kluba Kamnik. Bili smo kot malo večja 
družina: ata Peter, njegova žena Tončka, ki nam je z veseljem skuhala čaj po 
treningu, pa pomočniki Pavel Lanišek, Dane Brelih, Franc Smolnikar in star-
ši. Spominjam se, kako smo se po tekmi napokali v trenerjevo katrco in med 
vožnjo analizirali naše dosežke. 

Trener Peter me je spremljal tudi skozi reprezentančne vrste. Nemalokrat 
me je prišel počakat, tudi ponoči in ob zgodnjih jutrih, ko smo se vračali iz 
napornih priprav. »Ti kar pokliči!« me je bodril. Treningi so bili neizprosni. 
Nad reprezentanco deklet je takrat bedel trener Janez Mlakar, ki je poskrbel, 
da so treningi potekali na vrhunski ravni. Dobro se spominjam avstrijskega 
ledenika Dachsteina, pa gorske vasice Tauplitz, kjer smo se »brusili« za pri-
hajajočo sezono. Bilo je težko, a bolj kot napora se spominjam lepote narave: 
jutranja zarja prebujajočega dne, mehkoba snega, zasneženi hribi in doline, z 
zahajajočim soncem ožarjena pobočja, tišina gora. Doživljajska resničnost, ki 
me je napolnjevala, izpolnjevala in obnavljala. 

Vse je bilo podrejeno športu: hrana, počitek, druženje, študij. Začutila sem 
potrebo, da bi počela še kaj drugega, a ni bil še čas za to. Pred durmi so bile 
olimpijske igre.

Hvaležna sem trenerju Petru, ki je imel velike zasluge za mojo športno pot, 
pa družini, ki mi je vedno stala ob strani. Hvala tudi drugim, ki so me spremljali 
na poti vzponov in padcev, pa klubskim in reprezentančnim kolegom in kolegi-
cam ter nenazadnje Andreju. Bila sva dva iz Kamnika, lažje mi je bilo.

Andrej: Dodal bi, da je poleg mojega očeta temelje smučarskega teka in 
biatlona v Kamniku postavil Ivan Podgornik. V vodstvu kluba sta bila tudi 
Pavel Lanišek in Franc Smolnikar. Začeli smo s tekom in kmalu osvojili naslov 
državnih prvakov. To je bilo leta 1975 na Vlašiću na tekmi 3x10 km v postavi 
Zvone Kemperl, Franc Pogačar in Andrej Lanišek. Kasneje je v ekipi nastopal 
tudi Milan Sedušak. V štafetah smo bili Kamničani zelo uspešni, osvojili smo 
več naslovov državnih prvakov. Bil sem prvak Jugoslavije in petkrat drugi. 
Toliko imam tudi republiških in naslovov v štafeti. 

Klubski uspehi so pomenili, da sva s Tatjano postala reprezentanta. Poleg 
OI 1984 sem se udeležil tudi pet svetovnih prvenstev. Reprezentanco so tedaj 
vodili S. Premože, J. Bohinc in F. Turšič. V Kamniku smo imeli pred OI 1984 
močno mladinsko ekipo, torej se je v klubu delalo dobro. Izstopali so: Ivan 
Sušnik, Robert Smolnikar, Stane Lamprečnik, Stane Kavaš, Andrej Nadveš- 
nik in med dekleti pa Metka Brelih, Majda Lanišek in Ksenija Smolnikar. 
Upam, da nisem koga pozabil. 

Kako se spominjata nastopa na Zimskih olimpijskih igrah Sarajevo '84? 
Tatjana: Tek na 5 km je bila ena prvih disciplin na OI. Sneg je tedaj na-

letaval in naletaval, tekma se je bližala. Žreb mi je določil startno številko 1. 
Skrbelo me je, kako bom utirala smučino v novozapadli sneg. Spomnila sem se 
besed klubskega trenerja Petra, ki mi je ob odhodu na tekmo v Sarajevu dejal: 
»Morda ne bo šlo vse kot po maslu, morda bodo okoliščine neizprosne, a ti si 
tam. Naredi vse, kar je v tvoji moči, ostalo se bo uredilo samo. Te besede so 
me pomirile. Na 10 km se dosegla 44., na 5 km pa 45. mesto. V štafeti smo 
bila dekleta na 10. mestu. 

Andrej: Na predolimpijskem nastopu leto pred OI sem bil 28. kar je bil lep 
dosežek. V sezoni 1983/84 sem bil v dobri formi, saj sem bil pred olimpijskim 

nastopom na tekmah sedemkrat najboljši. Na tekmi sem sicer dobro tekel, več 
problemov sem imel s strelskim nastopom. V šprintu na 10 km sem osvojil 
49. mesto, na 20 km 41. mesto, v štafeti smo bili na 17. mestu. Štafeta je bila 
oblikovana po nacionalnem ključu, tako da so nekateri rezultatsko boljši Slo-
venci »morali« dati prednost tekmovalcem iz drugih republik. Kakorkoli, moj 
dosežek je bil v mejah sposobnosti in pričakovanj. Na tekmah je tedaj nastopalo 
po sto in več tekmovalcev. 
Kaj vama pomeni olimpijski nastop? 

Tatjana: Olimpijske igre so sen vsakega športnika. Ko je trener Peter La-
nišek izvedel, da sva z Andrejem potnika na olimpijske igre, me je obiskal na 
domu v Mekinjah. Kar pri vhodnih vratih je ponosno zaklical: »A sem ti rekel, 
da bosta šla na OI!« Obdali so me vsemogoči občutki: od začetne vznesenosti, 
do bremena odgovornosti in tudi zahvale. Šele danes se zavedam, da je bila 
moja uvrstitev na OI predvsem velik božji dar. Dekleta smo si bila po rezultatih 
zelo blizu. Izstopala je le Jana Mlakar. Zaradi izenačenosti bi bila na mojem 
mestu lahko tudi druga sotekmovalka. Na koncu je odločal skupek izbirnih 
tekem, ki jih je bilo res veliko, tako, da je bil izbor korekten. 

Andrej: Olimpijske igre so najvišji cilj vsakega športnika. Gre za nastop, ki 
ga ni mogoče primerjati z drugimi tekmami, tudi tistimi najvišje ravni, kot je 
na primer svetovno prvenstvo. Gre za nekaj posebnega, izjemnega. Današnji 
nastopi naših športnikov, ki osvajajo olimpijske medalje so izjemni, tedaj je 
bila že uvrstitev med najboljših deset sanjski uspeh. Naj omenim, da je kot 
predtekmovalec nastopil še en Kamničan, in sicer Ivan Sušnik. 
Kakšno je bilo vzdušje na igrah v Sarajevu? 

Tatjana: Minilo je že 30 let, odkar so bili Sarajevčani gostitelji olimpijske 
srenje. Nekateri vtisi so sicer zbledeli, v spominu mi je ostala gostoljubnost, 
prijaznost in srčnost tamkajšnjih ljudi. Dobrih štirinajst dni je vse blestelo. 
Čudila sem se, kako jim je v tako kratkem času uspelo vse postaviti na svoje 
mesto. Dober mesec prej se je na olimpijskem prizorišču odvijalo državno 
prvenstvo Jugoslavije v smučarskem teku. Nekateri olimpijski objekti so bili 
še v gradnji. Vse je bilo nekako v stilu: »Nema problema!«

Ne le Sarajevo, celotna Jugoslavija je dihala z OI. Slovenci smo bili zelo 
ponosni nanje. Vzeli smo jih za svoje. Smo pač narod smučanja. Kdo se ne 
spominja Bojana Križaja, Jureta Franka, pa Borisa Strela. To so le nekatera 
imena, ki so krojila vrh alpskega smučanja.

Smučarji tekači iz vseh držav smo bili nastanjeni v olimpijski vasi, neposre-
dno v bližini tekaških terenov, nekoliko odmaknjeni od glavnega olimpijskega 
centra. Vsak tekmovalec je imel dovolj miru za pripravo na tekme. Olimpijske 
nastope smo si zaradi oddaljenosti ogledali kar iz fotelja v veliki dnevni sobi, 
ki nas je v času iger združevala in prijateljsko povezovala. Spominjam se, kako 
smo bili ob srebru Jureta Franka vsi na nogah ne glede na raso, jezik, mejo, 
religijo. Iskreno smo se veselili uspehov drug drugega.

Kar se je zgodilo desetletje kasneje v Sarajevu, si nihče ni predstavljal niti v 
sanjah. Sledovi vojne so še danes domala vidni povsod. A v ljudeh tli nov žarek 
upanja. Fasade dobivajo novo preobleko, olimpijski objekti se počasi sanirajo. 
Brsti želja po vnovični olimpijski kandidaturi.

Andrej: Naša ekipa je bila nameščena v hotelih na Igmanu. Sarajevčani so 
bili gostoljubni in zelo prijazni, vedno so nam bili na razpolago in nam ustregli. 
Namestitev je bila primerna, tekme so bile izvedene po najvišjih standardih. Pri 
tem smo pomagali Slovenci s svojimi ekipami. Malo je bilo težav z urejenostjo 
okolice. Imeli so srečo, da je nedokončane stvari prekril novozapadli sneg. 

Kot zanimivost naj še povem, da sem tedaj prvič pil Coca Colo iz pločevinke. 
Zanimive so bile tudi dnevnice, ki smo jih tedaj prejemali. Vsak reprezentant je 
poleg osnovnih stroškov namestitve in prehrane prejel dnevno 5 $ za priboljške. 
Drugih prejemkov ni bilo. Tudi za zmage ne. 
Vajino sporočilo bralcem... 

Tatjana: Šport je od nekdaj združeval in še združuje. Vedno bolj me prevze-
ma misel papeža Frančiška, ki izpostavlja športnike kot pomemben člen sodob-
ne družbe. Solidarnost, prijateljstvo, spoštovanje sočloveka na tekmovalnem 
prizorišču in izven njega, pokončno sprejeti zmage, poraze. To so samo nekateri 
elementi, ki človeka naredijo boljšega, bolj dostojanstvenega. 

Letos so bile vse oči uprte na prizorišče OI 2014 v Soči. Z vso vnemo sem 
navijala za športnike. Vsakemu sem želela, da bi se vrnil v domači kraj oboga-
ten s spoznanji, ki vlivajo svežo moč za življenje jutrišnjega dne.

Andrej: V tistem času sem bil nekoliko razočaran, ker tedanje vodstvo 
občine ni imelo posluha za sprejem udeležencev olimpijade. Zgolj na krajši 
razgovor. 

V Kamniku je tek in biatlon »živel« tudi po letu 1984. Imeli smo veliko 
obetavnih tekmovalcev. V letih do 1988 smo osvajali številne naslove državnih 
prvakov, tako v teku kot biatlonu. Bil sem trener v Kamniku in tudi na državni 
ravni, kjer sem treniral brata Velepec, Lekana. V Kamniku je bilo veliko talen-
tov. Tomo Uršič, Rajko Novak, Tomo Golob, Dominik Spruk, Metod Močnik 
so imena, ki so tedaj veliko obetala. Trenersko pot sem zaključil leta 1988, 
posvetil sem se triatlonu. V Kamniku smo organizirali več tekem. Tudi sam 
sem nastopal in bil tretji na DP. 

Delovanje kluba je nekako zamrlo in s tem tudi aktivnosti. Upam, da se bo 
našel kdo, ki bo delovanje oživel. Mogoče Andreja Mali? 

Za konec se želim za podporo na športni poti in razumevanje zahvaliti dru-
žini, predvsem ženi Tatjani, ki je lepo skrbela in vzgajala hči Polono. Zahvala 
gre tudi trenerjem, ostalim članom reprezentance in kluba v Kamniku. Čas zelo 
hitro beži, biatlon spremljam predvsem preko TV, redko tudi v živo na Pokljuki. 
Prosti čas najraje preživim v družbi najbližjih, predvsem pa z vnukinjo Hano. 

Pogovarjal se je JOŽE ARKO 

Spomini kamniških olimpijcev Tatjane 
Smolnikar in Andreja Laniška na zimske 
olimpijske igre v Sarajevu 1984

Letos mineva 30 let od ZOI Sarajevo '84. V teh dneh, ko se veselimo športnih uspehov naših 
olimpijcev v Sočiju, je prav, da se spomnimo tudi Kamničanov, ki so nastopili na olimpijadah. 
Pogovarjali smo se z bivšo tekačico Tatjano Smolnikar in biatloncem Andrejem Laniškom, ki 
sta nastopila na Zimskih olimpijski igrah v Sarajevu '84. 

Naj še spomnimo, da je že 20 let, odkar je na ZOI v Lillehammerju nastopil smučarski ska-
kalec Matjaž Kladnik. Februarja mineva tudi devet let, odkar je Rok Benkovič postal svetovni 
prvak in prejel bronasto medaljo z ekipo skakalcev.

Tatjana Smolnikar s tre-
nerjem Petrom Laniškom. 
Fotografija je iz leta 1980  
s tekme prvenstva Slovenije.

Andrej Lanišek na treningu v Anterselvi (Antholz) na Južnem Tirol-
skem pred nastopom na tekmi Svetovnega prvenstva. Fotografija je 
iz januarja 1983, posnel jo je tedanji trener biatlonske reprezentance 
Jugoslavije Franc Turšič iz Starega trga pri Ložu

Biatlonci so redni gostje srečanj športnikov v Snoviku. Z leve Peter 
Dokl, Klemen Bauer, Jakov Fak in Uroš Velepec, foto J. Arko.

Jakov Fak v družbi An-
dreja Laniška in avtor-
ja članka v Šmartnem 
v Tuhinju junija 2012 
(foto:dr. D. Hančič).

KDAJ JE ŽE TA 
OBČINSKI PRAZNIK?

Občina Kamnik na rojstni dan generala in pesnika Rudolfa Maistra-Vo-
janova, 29. marca, obeležuje svoj občinski praznik. Do leta 1996 se je dan 
kamniške občine praznovalo 27. julija, leta 1995 pa so na površje prišle 
pobude o spremembi tega datuma. Komisija Občinskega sveta občine Ka-
mnik je takrat podala dva predloga. Po prvem predlogu naj bi za občinski 
praznik izbrali 21. junij, dan ustanovitve narodne čitalnice v Kamniku, po 
drugem pa 29. marec, rojstni dan Rudolfa Maistra. Občinski svet občine 
Kamnik je na 11. seji, 20. decembra 1995, sprejel odlok o določitvi datuma 
praznika Občine Kamnik in za praznik razglasil dan rojstva Rudolfa Maistra, 
generala, pesnika, borca za severno mejo in našega rojaka.

Vsaka občina praznuje svoj »rojstni dan«, dan, ko se občani spomnijo 
kakšnega dogodka iz preteklosti, na katerega so ponosni ali daje njihovi 
občini posebno istovetnost. Tudi letos kamniška občina pripravlja pester 
program različnih prireditev, na katerih se na tak ali drugačen način spo-
minjamo velikega Kamničana. Za naš časopis smo se odpravili na kamniške 
ulice z vprašanjem, kako občani doživljajo občinski praznik. Ga poznajo, se 
udeležujejo prazničnih občinskih prireditev in kako se počutijo v naši obči-
ni? Vprašanja, ki so morda na prvi pogled prav enostavna, so se na ulici na 
žalost izkazala za težavna. Precej mimoidočih je priznalo, da ne vedo kdaj 
občina Kamnik praznuje in da jih to tudi ne zanima kaj dosti. 

Helena: Rada se udeležujem prireditev v 
Kamniku, predvsem v Kulturnem domu Ka-
mnik. Tudi za kamniški občinski praznik. V 
Kamniku se zares veliko dogaja in prav je 
tako. Rada imam Kamnik in občino, tu ži-
vim že vse življenje in nikoli se ne bi odselila. 
Rada imam mesto, njegove ulice. Tudi Obči-
na dela v redu, stvari se urejajo, popravljajo... 
Prav je, da Kamnik obeležuje rojstvo Rudolfa 
Maistra. Premalo poznamo svoje rojake, ki so 
pomembno zaznamovali življenje v naši ob-
čini. Ponavadi preveč hitimo in sploh nismo 
pozorni na kakšne spominska obeležja ali dogodke. Sama se rada spominjam 
tudi pokojnega Sadnikarja, ki je tudi dal pomembnost naši občini.

Urška in Nace: Seveda vem, kdaj 
občina praznuje - na rojstni dan 
Rudolfa Maistra, 29. marca. Zdi 
se mi zelo pomembno, da občina 
praznuje in pokaže svoje dosežke, 
počasti svoje pomembne rojake. 
Menim, da dajemo Kamničani pre-
malo pomena Rudolfu Maistru, ne-
nazadnje je bil zares velik človek in 
nadvse pomemben v naši nedavni 
preteklosti. Zagotovo bi ga lahko 
v mestu bolj izpostavili. Na priredi-
tve ob občinskem prazniku letos ne 
grem, saj imamo doma zelo majh-
nega družinskega člana, ki zahteva 

več pozornosti, s starejšim sinom pa bova ta teden obiskala obnovljeno 
rojstno hišo Rudolfa Maistra. V kamniški občini se počutim krasno. Iz Godiča 
sem se preselila v mesto. Tu bo vedno moj dom in moje mesto.

Venčka: Kamnik mi je všeč že od nekdaj. Zelo 
urejeno mesto in občina. V mesto sem se preselila 
pred mnogimi leti s Primorske in smo z družino 
nekaj let celo živeli v rojstni hiši Rudolfa Maistra. 
Pomembno se mi zdi, da se obeležuje njegov roj-
stni dan, saj je zaslužen za dobrobit Slovenije. Na 
prireditve ne hodim, saj mi ne dopušča zdravje. 
Opažam, da ljudje čedalje manj pozornost name-
njajo tovrstnim dogodkom. Obenem pa si želim, 
da bi v samem centru dobili eno dobro gostilno, kjer bodo turisti lahko tudi 
kaj dobrega pojedli, pa da bi prebivalci še bolj pazili na čistočo občine.

Bernard: Vem, da kamniška občina praznu-
je svoj praznik na rojstni dan Rudolfa Maistra 
konec marca. V šoli o tem podrobneje še nismo 
govorili. Tudi v njegov muzej še nisem šel, mor-
da bomo šli s šolo, sam pa ne grem, ker me to 
ne zanima. Na prireditve za občinski praznik 
tudi ne grem, saj me ne zanima. Tudi moje 
prijatelje ne. V kamniški občini se počutim do-
bro. Tu imam veliko prijateljev, pa fajn igrišča 
imamo. 

Alen: Z družino smo se v Kamnik preselili 
iz Ljubljane in Kranja, a žal še vedno nismo 
seznanjeni z vsemi občinskimi dogodki. Tudi 
občinskega praznika še ne poznamo. V Ka-
mnik smo prišli zato, ker so nam všeč majhna 
mesta. Tu nam je lepo. Mesto je varno, prije-
tno za mlade družine, vse imamo na voljo v 
neposredni bližini, pa še blizu Ljubljane smo. 
Všeč mi je ta zgodovinski pridih v starem delu 
mesta, a žal zgodovine Kamnika še nisem 
raziskal. Vem, da je na novo odprt muzej 
Rudolfa Maistra, a mi ga še ni uspelo videti. Pomembnost občinskega pra-
znika se mi zdi predvsem z zgodovinskega vidika, saj se takrat spominjamo 
pomembnih zgodovinskih dogodkov ali osebnosti.

Mara: Sama se še dobro spominjam prej-
šnjega občinskega praznika, ki smo ga pra-
znovali 27. julija, a tudi ta sedanji konec mar-
ca obeležuje pomemben datum. Seveda je 
občinski praznik pomemben. To je priložnost, 
da se v ospredje izpostavijo dobre stvari, do-
godki, projekti in osebnosti kraja, kjer živimo. 
Zaradi zdravstvenih težav na prireditve ne ho-
dim, mi je pa v veliko veselje, da se sedaj v 
občini toliko dogaja za vse generacije. Že od 
malih nog živim v občini in mi je tukaj zelo 
lepo. Prekrasni hribi in narava, lepo mesto, ne 
bi si želela živeti nikjer drugje.

Pogovarjala se je BOJANA KLEMENC



Iskrena, vesela in radoživa pesem otrok in mladine je tudi letos 
obogatila pester program prireditev ob prazniku občine Kamnik. 
Na območni reviji otroških in mladinskih pevskih zborov občin 
Kamnik in Komenda z naslovom »Poj z menoj« je v dveh kon-
certnih popoldnevih, 12. in 13. marca, zapelo preko 800 pevk in 
pevcev v 21 zborovskih zasedbah.

Oba popoldneva so mlade pevke in pevci ter poslušalke in poslušalci, med 
katerimi je bilo veliko ponosnih staršev, babic in dedkov, sestric in bratcev 
povsem napolnili dvorano Doma kulture Kamnik, ki je pravzaprav pokal po 
šivih – od obiska, veselja in lepih pesmi. To pa je najlepša zahvala organi-
zatorju - Javnemu skladu Republike Slovenije za kulturne dejavnosti, 
Območna izpostava Kamnik, za uspešno organizacijo največjega pevskega 
dogodka v regiji.

V sredo, 12. marca, so zapeli Otroški pevski zbor Vrtca Antona Medve-
da Kamnik z zborovodkinjo Nino Uršič, Mešani pevski zbor »Sonček« 
Društva Sožitje Kamnik z vodjo Ireno Bizjak, Otroški pevski zbor OŠ 
Frana Albrehta podružnica Mekinje z zborovodkinjo Marijo Katarino 
Plahuta, Otroški pevski zbor Osnovne šole Frana Albrehta Kamnik z 
zborovodkinjo Petro Zupin, Otroški pevski zbor »Tuhinjčki« OŠ Šmart-
no podružnična Zg. Tuhinj z zborovodkinjo Urško Kotnik, Otroški pev-
ski zbor »Škrjančki« OŠ Frana Albrehta podružnica Tunjice z zborovod-

Štipendija »Za ženske v 
znanosti« 2014 tudi Kamničanki
Mikrobiologinja Barbara Hubad odkriva načine 
za preprečevanje širjenja bolezni

Barbara Hubad, doktorska študentka 
biomedicine, je ena od le treh prejemnic 
nagrade »Za ženske v znanosti« 2014 v 
Sloveniji, ki jo podeljujejo L'OREAL Slo-
venija, Slovenska nacionalna komisija za 
UNESCO in Slovenska znanstvena fundaci-
ja. Posebnost te nagrade je, da se ne pode-
ljuje za življenjsko delo, kot smo običajno 
vajeni, ampak za spodbujanje znanstve-
nih začetkov žensk pri mednarodnemu 
sodelovanju in udejstvovanju na podro-
čju naravoslovnih znanosti. Tako mlade 
znanstvenice prejmejo za obdobje enega 
leta štipendijo v višini pet tisoč evrov, s 
tem pa večjo možnost za nadaljnje, že 
začrtano znanstveno raziskovanje.

31-letna mikrobiologinja Barbara Hu-
bad iz Kamnika je štipendijo prejela za 
izjemno dosedanje delo na področju zna-
nosti, ki ga je opravljala pod mentorstvom 
znanstvenega svetnika dr. Aleša Lapanje, svetovno priznanega znanstvenika s 
področja molekularne mikrobiologije. Proučevala je sposobnost aerosolizacije in 
načina preživetja bakterij v zraku na nivoju gojitvenih in molekularno-bioloških 
metod. Omenjene raziskave imajo veliko uporabno vrednost, saj omogočajo 
boljše razumevanje prenosa patogenih mikroorganizmov v zraku, vloge zraka v 
biodiverziteti mikroorganizmov po planetu, razumevanje zraka kot ekosistema 
za mikroorganizme in s tem tudi vlogo mikroorganizmov na spreminjanje po-
gojev, načina preživetja, bakterij v zraku.

Pionir tovrstnih izredno zahtevnih raziskav v Sloveniji je Lapanjev laboratorij, 
kjer je Barbara Hubad opravljala svoje delo. Skupaj s sodelavci ga je osnoval in 
ga vodi njen mentor dr. Aleš Lapanje. V slovenskem prostoru je posebnost labo-
ratorija ta, da je neodvisen od univerze in države. Ponovno se je pokazalo, kako 
je v nekem kolektivu pomembno pozitivno ustvarjalno okolje, saj je Hubadova 
zmogla uspešno raziskovanje kljub dvema predšolskima otrokoma. Da je mogoče 
doseči uspehe v znanosti, kljub dodatnim obveznostim, je ob prejemu nagrade 
povedala tudi nagrajenka. Po njenih besedah, je nagrada pomembna potrditev 
njenega dela in velika spodbuda za njeno nadaljnjo raziskovanje.

Nacionalni progam »Za ženske v znanosti«, ki je letos potekal že osmič, 
želi opozarjati javnost in stroko na pomen ter vlogo žensk v znanosti. Ženske 
spodbuja, da ostanejo na znanstveni poti, predstavijo svoje delo širši družbi in 
z večjo prepoznavnostjo postanejo vzornice mladim dekletom. Letos se je na 
razpis prijavilo 27 znanstvenic. Tričlanska strokovna komisija pod vodstvom doc. 
dr. Luce Lovrečić, dr. med., in sedemčlanski nacionalni odbor pod taktirko dr. 
Edvarda Kobala so skrbno pregledali ustrezno dokumentacijo in oddane vloge 
za štipendijo. Ocenili so, da je ena od najperspektivnejših slovenskih raziskovalk 
tudi Barbara Hubad.

Znanstvena odličnost Barbare Hubad
Mlada raziskovalka Barbara Hubad opravlja doktorski študij biomedicine v La-

panjevem laboratoriju za molekularno mikrobiologije pod mentorstvom dr. Aleša 
Lapanja. Dosedanje znanstveno delo Barbare Hubad na temo analize mikrobne 
združbe v zraku je zbrano in objavljeno v ugledni reviji multidisciplinarne znano-
sti Plos One, v reviji Journal of Hospital Infection ter v reviji Acta Veterinaria. Je 
soavtorica dveh raziskav o vplivih akutne in kronične izpostavitve težkim kovinam 
na spreminjanje mikrobne združbe v prebavilih isopodov, biofilmih in vodah, ki 
sta bili objavljeni v revijah Aquatic Toxicology in Environmental Pollution, ter 
soavtorica raziskave o primerjavi različnih metod izolacije DNA iz vode, okužene 
s Salmonella spp. Sodelovala pa je tudi pri evropskem projektu PATCH (Personal 
biological Aerosol Tester for exposure Control with High Efficency – razvoj visoko 
učinkovitega osebnega vzorčevalnika zraka za testiranje izpostavitve patogenih 
mikroorganizmih v zraku); trenutno sodeluje pri evropskem projektu Kill-Spill 
(Integrated biotechnological solutions for combating marine oil spills – razvoj 
biotehnoloških metod za učinkovito ukrepanje ob razlitjih nafte v morja) in pri 
izvedbi številnih nacionalnih projektov.

Mlada Raziskovalka sodeluje tudi pri projektu Mladi znanstvenik Ažbe, v okvi-
ru katerega skušajo osnovnošolskim otrokom v okviru naravoslovnih dni približati 
svet mikroorganizmov in spodbujati lateralno razmišljanje.

Barbari Hubad želimo tudi v prihodnje uspešno uskladitev družinskega življe-
nja z vrhunskim znanstvenim raziskovanjem! Saša Mejač, urednica

Revija otroških in mladinskih pevskih zborov občin Kamnik in Komenda

Poj z menoj
kinjo Jano Trebušak, Otroški pevski zbor OŠ Stranje podružnica Gozd 
z zborovodkinjo Karlo Urh, Otroški pevski zbor OŠ Šmartno v Tuhinju 
z zborovodjem Petrom Pogačarjem, Otroški pevski zbor Osnovne šole 
Stranje z zborovodkinjo Karlo Urh, Mladinski pevski zbor Osnovne šole 
Šmartno v Tuhinju z zborovodjem Petrom Pogačarjem in Mladinski 
pevski zbor Osnovne šole Stranje z zborovodkinjo Karlo Urh.

V drugem delu revije v četrtek, 13. marca, so se predstavili Otroški pevski 
zbor Glasbene šole Kamnik z zborovodjem Simonom Skalarjem, Mlajši 
otroški pevski zbor OŠ Frana Albrehta podružnica Nevlje z zborovod-
kinjo Mojco Antonin, Mlajši otroški pevski zbor Osnovne šole Toma 
Brejca z zborovodkinjo Matejo Kališnik, Otroški pevski zbor Osnovne 
šole Komenda Moste z zborovodkinjo Marjeto Čimžar, Otroški pevski 
zbor Osnovne šole Marije Vere – ŠKUD Verine zvezdice z zborovodkinjo 
Alenko Markus, Starejši otroški pevski zbor OŠ Toma Brejca z zborovod-
kinjo Matejo Kališnik, Starejši otroški pevski zbor OŠ Frana Albrehta 
podružnica Nevlje z zborovodkinjo Mojco Antonin, Mladinski pevski 
zbor OŠ Toma Brejca z zborovodkinjo Matejo Kališnik, Mladinski pevski 
zbor Glasbene šole Kamnik z zborovodkinjo Anico Smrtnik in Mladinski 
pevski zbor OŠ Komenda Moste z zborovodkinjo Marjeto Čimžar.

Pevsko revijo je strokovno spremljala selektorica Andreja Martinjak, na 
podlagi strokovnih presoj pa bodo izbrane tudi skupine za nastope in s tem 
zastopanje območja na regijski in državni reviji pevskih zborov.

Tekst in foto: SAŠA MEJAČ

Otroški pevski zbor Osnovne šole Marije Vere – ŠKUD Verine zvezdice z zborovodkinjo Alenko Markus.

Starejši otroški pevski zbor OŠ Toma Brejca z zborovodkinjo Matejo Kališnik.

Mladinski pevski zbor OŠ Toma Brejca z zborovodkinjo Matejo Kališnik, ki vodi vse tri pevske zbore te šole.
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REŠIJO NAS LAHKO SAMO 
NOVA DELOVNA MESTA

Pred enim mesecem je Evropska komisija napovedala, da bosta Slovenija in 
Ciper še edini državi EU, ki bosta tudi v letu 2014 v recesiji. Problem Slovenije je, 
da se vlada še vedno ni lotila reform. Z novimi davki in novim zadolževanjem pa 
se ni rešila še nobena država in se tudi Slovenija ne bo. Predsednica vlade je sicer 
poskušala pozitivno gospodarsko rast v zadnjem četrtletju 2013 pripisati delu njene 
vlade, vendar podrobnejše analize pokažejo, da je k nekoliko vzpodbudnejšim go-
spodarskim kazalcem v zadnji četrtini lanskega leta prispeval predvsem večji izvoz 
slovenskih podjetij, nekoliko večja domača potrošnja in učinki slavnega ZUJFa. 
Večji izvoz gre pripisati izboljšanju gospodarskih razmer v državah, kamor izvažajo 
slovenski izvozniki. K večji domači potrošnji pa je največ prispeval veseli december. 
Nepopularni ZUJF je imel povsem konkretne (v milijonih evrov) pozitivne učinke za 
javne finance. Žal nič od naštetega ni možno pripisati vladi Alenke Bratušek. 

Glavni dosežek vlade Alenke Bratušek 
je ohranjanje statusa quo. Vlada pobira 
nove davke in se zadolžuje zato, da se nič 
ne spremeni in da se ji ni potrebno lotiti 
neprijetnih reform. Po letu dni vlade lah-
ko rečem, da je njen glavni izdelek dvig 
DDV in davek na nepremičnine. Glavni 
izdelek naše vlade je bil ZUJF, ki je zmanj-
šal odhodke države. Gre za dva popol-
noma različna koncepta reševanja javnih 
financ. Mi smo rezali odhodke, sedanja 
vlada pa poskuša povečevati prihodke 
z novimi davki. Ker država troši več kot 
zbere proračunskih virov, je jasno, da bo 
ta zapitek enkrat potrebno plačati. Ka-
sneje ga bomo plačali, bolj bo boleče. V 
NSi smo prepričani, da lahko gospodarsko 

kolesje zaženemo le z zmanjšanjem davčne obremenitve, ne pa s povečevanjem. 
Krščanski demokrati trdimo, da ekonomska politika najemanja dolga namesto 
izvajanja strukturnih reform vodi v dolgoročno revščino. Zavračamo dogovorno 
ekonomsko politiko, ki je Slovenijo pripeljala na rob zloma. Za nas nobena banka 
ni pomembnejša od najmanjšega obrtnika v državi. Zavedamo se, da lahko reši 
Slovenijo zgolj okolje, v katerem se bodo dobro počutila mala in srednjevelika 
podjetja. Krščanskodemokratska ekonomska politika ni takšna, da bi ukazovala, 
kaj naj ljudje počnejo v svojem življenju, naša ekonomska politika strmi k temu, 
da ustvari pogoje, v katerih bo lahko vsak državljan realiziral svoje ambicije, cilje 
in želje. Z neprijetnimi reformami se seveda ne da nabirati političnih točk, vendar 
so nujno potrebne, če želimo nabrati točke za boljše življenje prihodnjih generacij. 
Boljšega živeljenja si zagotovo ne bomo ustvarili z demokratičnim socializmom. 
Če bi socializem deloval, potem se mu leta 1990 ne bi odrekeli. Če bi socializem 
deloval, ne bi hodili v Trst in Celovec po banane in kavo. Sanjarjenje o utopičnih 
sistemih nam ne bo pomagalo. Prav tako nam ne bo pomagalo, da bomo za vse 
naše težave krivili EU.

V NSi ne želimo zgolj opozicijsko kritizirati sedanje vlade, ampak želimo po-
nuditi rešitve. Decembra smo se zato s skupino ekonomistov lotili pisanja našega 
novega gospodarskega programa. V prihodnjih tednih in mesecih ga bodo dobili 
naši člani, s katerimi ga bomo premleli in dokončno potrdili na organih stranke. 
Zgodbe o državnih bankah, ki že ves čas od nastanka države obvladujejo in ključno 
oblikujejo slovensko ekonomijo, so razkrile, da politično upravljanje in nadzor 
bank uničujejo državo, ne pa kapitalizem, globalizacija ali neoliberalizem. V se-
danjo situacijo nas je pripeljala dogovorna ekonomija, zato rešitev ne more biti še 
več dogovorne ekonomije, ampak prelom s takšnim načinom delovanja. 

MATEJ TONIN, poslanec 

Občina prihodnosti!
V Sloveniji potrebujemo občine, ki se ne bojijo neuspeha, saj je ta del procesa 

učenja, ki jih ni strah pogledati čez občinsko ali državno mejo za dobre ideje in 
pridobivanje novih znanj in ki zmorejo sprejemati dolgoročne in medsebojno 
povezane ukrepe.

V tem mesecu sem kot gostujoči razpravljavec sodeloval na bilateralnem sre-
čanju Slovenije in Velike Britanije. Govorili smo o hitro razvijajočih se novih pod-
jetniških oblikah. Gre za trajnostno podjetništvo, podjetništvo, ki na prvo mesto 
postavlja zaposlene, inovativnost, združevanje znanja, sodelovanje, medsebojno 
zaupanje, dobrobit za skupnost in skrb za naravno okolje, ob vsem tem pa pod-
jetja ustvarjajo dobiček, da izpolnijo prej opisano poslanstvo.

Trajnostno podjetništvo se razvija od spodaj navzgor. Zato je še kako pomemb-
no, da občinske oblasti znajo misliti globalno in delovati lokalno. Potrebujemo 
moderno in razvojno naravnano občino, ki se ne boji pogledati širše, ki si upa 
biti odvisna od svojih potencialov, znanja, infrastrukture, virov in dobrin s ciljem 
postati čim bolj samooskrbna občina tudi na področju zaposlitev. To je model 
lokalnega gospodarstva, ki ga svet označuje za gospodarstvo prihodnosti, to je 
model, ki ga v Sloveniji uspešno izvaja občina Šentrupert, nekatere občine pa 
ji že sledijo. To so občine, ki imajo s strani občank in občanov sprejeto vizijo in 
strategijo in ju preko konkretnega povezovanja z vsemi družbenimi skupinami, 
še posebej z vsemi deležniki na področju gospodarstva, tudi izvajajo.

Dobro je, če se župan zaveda, da je potrebno vsak projekt, ki se ga načrtuje 
in nato izvede, že prej umestiti v neko celoto, ki se ji reče strategija trajnostnega 
razvoja občine.

V kolikor župan s svojo ekipo ni sposoben dojeti, da ima ukrep enega dele-
žnika posledice na drugega in obratno oziroma je rezultat enega ukrepa vhod/
začetek drugega ukrepa, ima občina spontan oziroma stihijski razvoj. Na kratek 
rok in z dobro medijsko predstavitvijo lahko takšen razvoj na prvi pogled izgleda 
dobro, a na dolgi rok je to čista katastrofa za občanke in občane.

V tujini lokalni gospodarski modeli dobivajo na vrednosti, zakaj bi mi morali 
čakati?

BRANE GOLUBOVIĆ, poslanec

V petek, 14. marca, je potekal Občni zbor Društva izgnancev Slo-
venije, KO Kamnik. Društvo združuje več kot dvesto med drugo sve-
tovno vojno iz Slovenije izgnanih prebivalcev občine Kamnik in občine 
Komenda, njihove otroke, vnuke in ožje družinske člane. Občni zbor je 
priložnost za obujanje spominov na preteklost in prijetno druženje članov. 
S himno izgnancev in kulturnim programom so ga popestrile ljudske pev-
ke Predice, ki jih vodi Angelca Jagodic, in ljudski godec Jože Jagodic. 
Spomine na pretekle dni je s pripovedjo in recitacijami obudila članica 
društva Marija Golob. 

Pogovor je tekel tudi o razstavi in predstavitvi dokumentarnega filma 
Maje Weiss o ukradenih otrocih, ki ga te dni predvajajo v krajih Sloveni-
je. Film bo 5. aprila ob 19. uri predvajan tudi v Domu kulture Kamnik. 
Je pretresljiva pripoved ljudi, ki so bili med drugo svetovno vojno otroci 
in so bili avgusta 1942 poslani v nemška taborišča na prevzgojo. To so bili 
otroci, katerih starši so bili partizani in uporniki ter so jih nacisti postrelili 
kot talce, njihove matere pa so bile odpeljane v Auschwitz, kjer so večino-
ma tudi umrle. Teh ukradenih slovenskih otrok je bilo 654, danes jih živi 
še okoli 200. Ogled razstave in filma je brezplačen. 

Slavka Završnik, članica našega društva, tudi sama ukradeni otrok, 
v svoji knjigi Preveč je bilo solza povzema besede vodje SS Himlerja 
iz dokumenta 323/42, kjer le-ta razlaga o načrtih Nemčije z nenemškimi 
otroci: »Ali bomo dobili dobro kri in z njo obogatili naš narod, ali bomo 

Zadnje leto se člani vodstva kamniške stranke DeSUS 
pogosteje srečujemo na razširjenih sejah. Večina sej je na-
menjenih odločanju o sprejemu novih članov. Zazna-
vamo nagel prirast članstva, kar razumemo kot povečano 
zaupanje občanov v našo stranko. Zavedamo se, da večje 
zaupanje prinaša tudi večjo odgovornost. Pogoste seje so 
tudi priložnost za izmenjavo stališč o političnem dogajanju 
v državi in v občini. 

Na teh srečanjih z občinskima svetnikoma DeSUS radi 
pripovedujemo o številnih aktivnostih, ki potekajo v naši 
občini. Učinkovito delo vodstva Občine Kamnik z župa-
nom na čelu se kaže v projektih, s katerimi izboljšujemo 
življenje občanov in občank. Kljub omejenim finančnim 
sredstvom sistematično rešujemo težave, ki so se desetle-
tje zdele občanom nerešljive. Verjamem, da s sedanjim 
občinskim vodstvom razumemo in znamo rešiti tudi tiste 
težave, ki jih doslej zaradi omejenih finančnih sredstev 
še nismo uspeli rešiti. Volje je veliko, cilji so zastavljeni, 
sredstva skušamo zbrati. Tudi sredstva za pokriti bazen, 
za reševanje Velike planine, za nove prostore za Gorsko 
reševalno službo, za izgradnjo še druge osnovne šole ipd. 

smo kljub težki finančni situaciji že začeli zbirati.  Vesela 
sem, da nam kljub vlaganjem v nujne projekte, kot so ce-
ste, vrtci, šole, javna dela, programi za pomoč starejšim in 
bolnim ipd. ter kljub gospodarski in socialni krizi uspeva v 
zadovoljivi meri prispevati tudi k živahnemu društvenemu 
življenju.

Pestro dogajanje na društvenem področju odseva tudi 
bogat program prireditev ob prazniku občine Kamnik. Naš 
rojak general, pesnik, borec za severno mejo Rudolf Mai- 
ster-Vojanov bi bil zagotovo zadovoljen, če bi videl, ko-
liko truda, srčnosti, dela in lastne inovativnosti ste občani 
in občanke posvetili izvedbi prireditev, s katerimi bomo 
skupaj počastili rojstni dan Rudolfa Maistra in s tem dan 
občine Kamnik. 

Sreča ljudi je pogosto v majhnih stvareh. Uživajmo v 
prireditvah in pokažimo s svojo prisotnostjo na priredi-
tvah, da smo ponosni na našega rojaka Rudolfa Maistra 
in tudi na delo naših soobčanov. 

mag. JULIJANA BIZJAK MLAKAR,  
podžupanja in predsednica  

DeSUS OO Kamnik

Iz poslanskih klopi

to kri uničili. ... Naša naloga je, da dobimo v rasnem smislu dobre otroke, 
pa če bi jih morali ukrasti.« 

Slovenski narod ne bi smel pozabiti na načrte Hitlerjeve Nemčije, ki 
je med drugo svetovno vojno izvajala genocid nad slovenskim narodom. 
Odrasli in otroci bi postali nemški hlapci in končali v delovnih in uniče-
valnih taboriščih, razen tistih otrok, ki bi jih ponemčili. V ta namen je 
bila ustanovljena organizacija Lebensbor (vir življenja), ki je pomenila 
v nasprotju s pomenom besede Lebensbor vir smrti za mnoge otroke in 
njihove starše. 

Morda lahko izvirna zgodovinska dejstva ponovno združijo slovenski 
narod, ki je znova ogrožen zaradi pohlepa posameznikov in notranjih de-
litev. 

Zbiranje in objavljanje pričevanj članov društva o dogodkih med dru-
go svetovno vojno je ena izmed pomembnih nalog društva. Naj bodo ta 
pričevanja v spomin in opomin današnjim in prihodnjim rodovom, kam 
vodijo delitve naroda, pohlep, sovraštvo, pomanjkanje demokracije, etike 
in morale. 

Občnemu zboru je sledilo prijetno druženje članov društva. Za pogosti-
tev so z domačimi dobrotami poskrbele članice Društva podeželskih žena 
Tuhinjske doline.

mag. JULIJANA BIZJAK MLAKAR,  
predsednica Društva izgnancev Slovenije, KO Kamnik

OBČNI ZBOR DRUŠTVA IZGNANCEV SLOVENIJE KO KAMNIK 

PRILOŽNOST ZA DRUŽENJE

Del udeležencev Občnega zbora DIS KO Kamnik.

DeSUS OB OBČINSKEM PRAZNIKU

krščanskih demokratov, simpatizer-
jev in gostov. Skupaj s predstavniki 
Občinskega odbora (OO) NSi Ka-
mnik so pregledali delo v preteklem 
letu, nato pa svoj pogled usmerili v 
prihajajoče izzive letošnjega leta.

Zbor so pozdravili trije gostje: 
predsednik sosednega OO NSi 
Domžale Peregrin Stegnar, ki je 
poudaril, da so kamniški krščanski 
demokrati v marsičem vzor dom-
žalskim, predsednica Regijskega 
odbora NSi Ljubljana-Vzhod Ivan-
ka Učakar, ki je predstavila bogato 
bero dogodkov in prireditev, ki so 
jih OO v sklopu te regije z dobrim 
sodelovanjem izpeljali v preteklem 
letu, in podpredsednik NSi ter nek-
danji obrambni minister Aleš Hojs, 
ki je dejal, da se zaradi tako uspe-
šnih odborov stranke na terenu, kot 
je kamniški, ni treba bati za priho-
dnost krščanske demokracije v 
Sloveniji, saj je zaradi tega stranka 
močna in bo, ko pride čas, sposob-
na oblikovati tudi krščanskodemo-
kratsko vlado, nujno za reševanje 
razsula, v katerega je Slovenijo 
pripeljala politična levica. 

Namestnik vodje svetniške sku-
pine NSi Kamnik v Občinskem 

svetu Občine Kamnik Janez Stražar 
pa je predstavil dosežke in uspehe 
trenutno najmočnejše svetniške 
skupine v kamniški občini – NSi, 
ki v tem mandatu Občinskega sveta 
že vseskozi konsistentno vztraja v 
drži načelne in konstruktivne opo-
zicije.

Najpomembnejši pa je bil nago-
vor predsednika OO NSi Kamnik 
mag. Mateja Tonina, ki je izposta-
vil, da na temelju zelo uspešnega 
delovanja od zadnjih lokalnih voli-
tev (2010) NSi letos meri na zmago 
na volitvah v Občinski svet in to z 
listo mladih ter izkušenih, zagna-
nih in zaupanja vrednih kandidatov. 
Predstavil je tudi štiri evidentirane 
kandidate, med katerimi bodo na 
internih volitvah člani in članice 
NSi Kamnik izbirali mesec dni 
pred lokalnimi volitvami: dr. Janeza 
Rifla, zdravnika, Mateja Slaparja, 
mladega podjetnika in zelo uspe-
šnega predsednika KS Mekinje, dr. 
Damjana Hančiča, znanega nekda-
njega urednika in novinarja osre-
dnjega kamniškega spletnega por-
tala, sicer pa velikega intelektualca, 
in Nino Mavrin, mlado podjetnico, 
režiserko. Članstvo kamniških kr-

ščanskih demokratov bo na najbolj 
demokratičen način odločilo, kdo 
bo nastopil na volitvah, ostali trije 
pa mu bodo skozi vso naporno vo-
lilno kampanjo stali ob strani kot 
dobro uigrana ekipa.

Tonin je nato precej pozornosti 
posvetil letošnjim evropskim voli-
tvam, ki se nezadržno bližajo. Te 
volitve bodo tokrat v znamenju 
združevanja sil NSi in SLS, saj 
obe stranki spadata k isti družini 
– Evropski ljudski stranki. Kljub 
slabim izkušnjam iz preteklosti je 
prevladalo spoznanje, da le s sku-
pnimi močmi lahko kar najučinko-
viteje prevedemo glasove slovenske 
politične pomladi v dva poslanca v 
Evropskem parlamentu iz NSi in 
morda celo tretjega iz SLS. Pred-
sednik OO NSi Kamnik je navzoče 
še spodbudil, naj na evropskih voli-
tvah oddajo preferenčni glas tistim 
kandidatom na listi, ki jim najbolj 
ustrezajo.

Zbor je minil v prijetnem vzduš-
ju, ki je doseglo svoj vrhunec ob 
skromni, a odlični pogostitvi.

PRIMOŽ ZUPAN,  
tajnik OO NSi Kamnik

Kamniški krščanski demokrati se potegujejo 
za zmago na letošnjih volitvah

V soboto, 15. marca, je v dvo-
rani Območne obrtno-podjetniške 
zbornice v Občini Kamnik potekal 
12. redni letni zbor članstva Nove 
Slovenije Kamnik, na katerem se je 
zbralo več kot 40 članov kamniških 



Študentski klub Kamnik mesec 
marec namenja dobrodelnosti. Od 
7. do 9. marca se je zgodil vikend 
dobrodelnih pohodov na Sv. Pri-
moža nad Kamnikom. Hvala vsem 
1651 podpisanim pohodnikom! 

Za vsakega pohodnika, ki se je v 
tem vikendu povzpel na vrh prilju-
bljene kamniške pohodne destina-
cije Sv. Primoža in se je pri tem vpi-
sal v rumeno dobrodelno knjigo, 
je Študentski klub Kamnik namenil 
pol evra družini iz Kamnika (mati 

samohranilka s petimi otroki), ki se 
spopada s finančnimi težavami. Če 
1651 podpisov pretvorimo v evre, 
bomo družini lahko plačali polo-
žnice v vrednosti 825,50 evrov! 
Poleg podpisov pa ste pohodniki 

O društvu botrov otrok TWIMC, 
ki ga vodita Lidija in Igor Fischer iz 
Kamnika, smo v lanskem letu že pi-
sali. Društvo botrov otrok TWIMC 
je do sedaj z veliko odzivnostjo 
botrov omogočilo botrstvo več kot 
260 otrokom v Indiji, ki so morali 
zaradi lakote in hude revščine že 
od petega leta starosti delati in niso 
imeli možnosti šolanja. Vsi otroci se 
v šolah trudijo in so svojim botrom 
izredno hvaležni. Zahvalijo se z ris-
bico, pesmico ali plesom, ki botre 
vedno znova razveselijo. Društvo 
jih objavi na facebooku in spletni 
strani ter pošlje botrom. S predanim 
delom so si poleg botrov in dona-
torjev zaslužili zaupanje osebe, ki 
ne želi biti imenovana, vendar je s 
svojo gesto in donacijo omogočila 
celoletno šolanje in redno prehrano 
več kot 75 otrokom. Botrstvo 20 
evrov mesečno namreč za otroka ne 
pomeni le možnost šolanja, ampak 
tudi redno prehrano. Poleg tega bo-
ter pomaga tudi pri napeljavi vode 
in ostalih del. 

Društvo kljub temu, da je bilo pr-
votno registrirano le za področje In-
dije, ni odreklo pomoči slovenskim 
družinam v stiski. Pomagali so jim 
s hrano, obleko, zbiranjem papirja, 
zamaškov in plačilom položnic. 

Društvo botrov otrok TWIMC je 
bilo v lanskem letu zelo aktivno na 
mnogih dogodkih dogodkih, med nji-
mi so dobrodelna prireditev »OBJEM 
LJUBEZNI« v KD Ivančna Gorica in 
na gradu v Sevnici, na KAMFESTU 
so se prvič predstavili tudi v Kamni-
ku, kjer je sedež društva, prva večja 
dobrodelna prireditev »OBJEM LJU-
BEZNI« je bila v športni dvorani v 
Kamniku, obiski Indije (prostovoljni, 
plačilo iz lastnih dohodkov). Obiska-
li so preko 500 otrok, ki imajo botre 
preko njihovega društva, in tudi osta-
le, ki jih še iščejo, živijo v istih vaseh 
kot varovanci ali obiskujejo iste šole. 
Prav vsak otrok je dobil darilce. Za 
marsikoga je bilo to prvo darilce v 
življenju. Za seboj imajo čudovite iz-
kušnje, ogromno je gradiva v slikah 
in videih za prihajajoča predavanja 
in informacije botrom), sodelovanje 
in predstavitev društva na Ladies 
party v Porsche Verovškova, sode-
lovanje na Artishih v Ljubljani in 
v Kamniku, potopisna predavanja 
botrov, predstavitev društva na stoj-
nici na sejmu Lupa in delavnice za 
otroke. Ves dohodek od prireditev in 
Artishov je bil nakazan za izgradnjo 
sirotišnice.

Po šestih letih je v lanskem letu 
Slovenijo in tudi nas botre obiskal 
Gašper Orehek z družino, ki v Indiji 
že več kot 17 let skrbi za obubožane 
in je kontakt med otroci in društvom. 
Srečanje botrov in podpornikov so 
pripravili v KD Mekinje, kjer so jim 
odstopili dvorano. Gašper je pripo-
vedoval o otrocih, njihovih družinah 
in o poteku dela v projektu izgradnje 
sirotišnice in doma za zapuščene in 
ostarele »Lovable Home«. Z donaci-
jami preko Društva je bil priskrbljen 
ves material za izgradnjo pomožne 
hiše, vodovoda, in elektrike. Dela so 
zaključena in ponosni smo na dej-
stvo, da je pritekla čista, pitna voda, 
kar je v Indiji prava redkost. Celot- 
ni projekt od izkopa do napeljave 

vodovoda je stal okrog 4.000 evrov. 
V letošnjem letu pa je v načrtu iz-
gradnja glavne bivalne stavbe za 
150 otrok in ostarelih, ki so ostali 
na cesti.

Društvo botrov otrok TWIMC 
je po oceni Ministrstva RS za delo, 
družino in socialne zadeve - Direk-
torata za socialo, v letu 2014 prido-
bilo status humanitarne organizacije. 
V letošnjem letu so tudi uradno raz-
širili delovanje na območje pomoči 
potrebnim in socialno ogroženim 
skupinam na področju Slovenije. 
Sodelujejo s socialnimi ustanovami 
in posamezniki, ki jih prosijo za po-
moč. Pomagali so že več družinam.

V letu 2014 ima Društvo v načrtu 
izvedbe več otroških delavnic, poto-
vanj v Indijo z možnostjo udeležbe 
botrov, prostovoljstvo v šolah v In-

diji, sodelovanje na Artishih, stojni-
cah, prireditvah,…

Prvo večjo dobrodelno prireditev 
v okviru nadaljevanja akcije »OB-
JEM LJUBEZNI« organizirajo 5. 
aprila ob 20. uri v Areni Vodafone v 
Ljubljani. Namen koncerta je omo-
gočiti dostojnejše življenje socialno 
ogroženim otrokom v Sloveniji in 
izgradnji sirotišnice v Indiji. Pra-
vijo, da jih vodi moto: »Ljubezen 
ne pozna meja«. 

Na koncertu bodo poleg velike-
ga presenečenja nastopali Zoran 
Predin, Rebeka Dremelj, Jadranka 
Juras, Rok Trkaj, Boštjan Bračič, 
Daniel Hodžić Hodža, Joe Cocker 
Tribute – Daniel Rampre Tribute 
Band, Sons, Obvezna smer, 12. Na-

sprotje, SYFY band, Robert Kreslin, 
Uroš Zagožen, Suzana Mirt, Soul 
Funked Up, ki so se v celoti odrekli 
honorarju v korist otrok. Z nakupom 
vstopnice po ceni 10 eur pridobite 
20-odstotni popust na bowling, bi-
ljard in vse usluge Arene Vodafone 
od 5.4. do 12.4.2014. Vstopnice so 
v predprodaji na prodajnih enotah 
Eventima, Petrola, Pošte Slovenije, 
na sedežu društva in uro pred kon-
certom. Vstopnice v predprodaji 
lahko kupite tudi z nakazilom na 
račun društva: Banka Koper, TRR: 
1010-0005-0872-324 s pripisom: 
»OBJEM LJUBEZNI«. Želijo si, da 
bi bila Arena Vodafone polna, da po-
kažemo, da nam ni vseeno za stisko 
ljudi okoli nas ali v tujini. Pridite in 
se zabavajte z njimi, poleg tega pa 
naredite še dobro delo. 

DRUŠTVO BOTROV OTROK TWIMC IZ KAMNIKA PRIREJA ENEGA 
NAJVEČJIH DOBRODELNIH KONCERTOV V SLOVENIJI 

POMAGAJMO SOCIALNO 
OGROŽENIM DRUŽINAM

Na GSŠRM začenjamo pomlad 
s skrbjo za naš svet in usode po-
sameznikov v njem – v začetku 
marca je na šoli potekalo državno 
prvenstvo s področja ekologije, 
konec meseca pa zaznamuje ju-
bilejna predstava naše gledališke 
skupine Rudolfi, ki nam ob svoji 
20-letnici ponuja razmišljanje o 
sledeh na zemljevidu človeškega 
sveta.

Z državnim tekmovanjem, ka-
terega organizacijo smo uspešno 
izvedli na  GSŠRM Kamnik, se 
je  zaključil letošnji ekokviz za 
srednje šole. Gostili smo rekor-
dnih 222 dijakov iz 42 slovenskih 
srednjih šol.

Tema Ekokviza so bile podnebne 
spremembe, predvsem človekove 
dejavnosti, ki vplivajo nanje, in 
skrb posameznika za zmanjšanje 
negativnega učinka delovanja. Tek-
movanje je potekalo v dveh delih: 
dijaki najprej tekmujejo v šolskem 
tekmovanju, trije prvouvrščeni 
dijaki na vsakem nivoju izobra-
ževanja pa se uvrstijo na državno 
tekmovanje.

V uvodu je sodelujoče pozdra-
vil župan občine Kamnik Marjan 
Šarec, ki je poudaril, da predsta-
vlja ekoznanje pomemben korak 
na poti do večje ozaveščenosti o 
podnebnih spremembah. Le te, 
po besedah gostujočega predava-
telja Andreja Velkavrha iz Urada 
za meteorologijo pri Agenciji RS 
za okolje, »predstavljajo enega 
najresnejših problemov človeštva, 
kljub dejstvu, da se podnebje je in 

Prva pomladna dogodka: 
Ekokviz in jubilejna predstava

JUBILEJ GLEDALIŠKE SKUPINE RUDOLFI

Premiera predstave ZGUBLJENI KORAKI bo 26. marca ob 19. uri 
v Domu kulture Kamnik. Prisrčno vabljeni, da skupaj z Rudolfi 
pustite svojo sled na zemljevidu človeškega sveta!

Celih 20 let se na šoli ponašamo 
z Rudolfi, gledališko skupino pod 
mentorstvom profesorice Marje 
Kodra, ki nas vsako leto razveseli 
z izvrstno uprizoritvijo znanih 
in manj znanih literarnih del. 
Ob svojem jubileju so izdali 
publikacijo  s pregledom dvaj-
setletnega ustvarjanja skupine, 
za letos pa so izbrali absurdno 
dramo J. C. Lombarda - ZGU-
BLJENI KORAKI. Tema 
dvajsete predstave je eksi-
stencialistično razmišljanje o 
nujnosti udejanjanja življenja, 
nujnost, da človek svoje ži-
vljenje osmisli, ne samo čaka 
na »vlak«, kajti »vlaka«, ki bi 
osmislil njegovo življenje, ne 

bo. Drobnih človeških korakov 
v svetu zate ne morejo narediti 
drugi, zanje se lahko potrudi le 
vsak sam. 

bo spreminjalo«. Vplive vremenskih 
razmer na slovenski elektroenerget-
ski sistem, še posebej pa zadnje 

vremenske ujme, je predstavil 
gost iz podjetja ELES, Andrej 
Semprimožnik. 

Lidija in Igor Fischer, ki vodita Društvo botrov otrok TWIMC, sta z 
veliko odzivnostjo botrov omogočila botrstvo in s tem šolanje in boljše 
življenje več kot 260 otrokom v Indiji. Na fotografiji s posvojenkama 
Swetho in Kowsalyo.

v omenjenem vikendu darovali 
še 338,54 evrov prostovoljnih pri-
spevkov! Izbrani družini v stiski bo 
Študentski klub Kamnik z vašo po-
močjo namenil kar 1164,04 evrov! 
Hvala vsem, ki ste podprli akcijo, še 
posebej pa Zimski ligi Sveti Primož 
nad Kamnikom, ki je naš projekt 
podprla že na začetku, ter Gostilni 
Pri planinskem orlu, ki je prispe-
vala 50 evrov za pomoč družini. V 
časih, ko stiskamo pas na vseh kon-
cih, je to vsekakor pohvale vredna 

gesta. Nenazadnje pa hvala celo-
tni ekipi Študentskega kluba Ka-
mnik, ki je projekt izpeljala z vso 
odgovornostjo. Piko na i je dodalo 
tudi vreme, ki je bilo ta vikend res 
idilično. Glede na uspeh projekta 

Vikend dobrodelnih pohodov  
na Sv. Primoža uspel!

in pripravljenost ljudi za pomoč 
sočloveku si želimo, da bi vikend 
dobrodelnih pohodov ponovno 
zaživel tudi v prihodnjih letih. Še 
enkrat iskrena hvala za tako do-
ber odziv. 

Vabimo vas, da se nam v okviru 
dobrodelnega marca pridružite še 
na naslednjih aktivnostih:
- zbiranje hrane in pripomočkov 

za osebno higieno za socialno 
ogrožene družine iz Kamnika (v 
sodelovanju z Anino zvezdico 

Sadjarsko-vrtnarsko društvo 
Tunjice je tudi letos pripravi-
lo poučen in zanimiv prikaz 
obrezovanja sadnega drevja. 
Minulo soboto, 15. marca, se 
je pred šolo v Tunjicah zbralo 
preko 120 ljubiteljev sadjarstva. 
Z zanimanjem smo prisluhnili 
razumljivemu predavanju pri-
znanega strokovnjaka Romana 
Mavca, vodje sadjarskega cen-
tra na Brdu pri Lukovici, nato 
pa spremljali njegov nazoren 
prikaz obrezovanja jablan na 
šolskem vrtu ter jagodičevja, 
trte in kivija na sosednji doma-
čiji Pri Malezijevih.

VERA MEJAČ

Pravilen rez sadnega drevja da boljši sad

Tudi letos sofinancirane 
letne karte za Arboretum 
Volčji Potok in vstopnice 
za Terme Snovik

Občina Kamnik že vrsto let svojim občanom sofinancira letne karte za 
vstop v park Arboretum Volčji Potok ter vstopnice za Terme Snovik. Tako 
bo tudi letos. V skladu s podpisanimi sporazumi za sofinanciranje za leto 
2014 cena letne karte za vstop v park Arboretum znaša 25 evrov, otroška 
14 evrov. Letne karte svojim občanom sofinancirajo tudi občine Komenda, 
Domžale in Mengeš.

Znižane pakete vstopnic za Terme Snovik (2 urni vstopi) občani Kamnika 
lahko koristijo do porabe zagotovljenih proračunskih sredstev.

ZAHVALA 
V soboto, 15. marca, okoli 13. 

ure popoldan je v vasi Sidol v 
»Gorjupovem boštu« izbruhnil 
gozdni požar. S pomočjo dobrih 
sosedov in hitro akcijo PDG Šmar-
tno v Tuhinju ter PDG Kamnik smo 
požar hitro omejili in pogasili.

Hvala gasilcem, ki so s hitro 
akcijo zagotovili, da se požar ni 
še bolj razširil, ter sosedom, ki so 
opozorili na požar in bili prvi na 
kraju dogodka. 

Andreja in Štefan Kadunc

Kamnik) – zbirno 
mesto je v klub-
skih prostorih,

- zbiranje zama-
škov za Anžeta 
Kerna iz Komen-
de (klubski pro-
stori),

- zbiranje hrane, 
odej, igrač za 
živali v zavetišču 
Ljubljana (Gmaj-
nice) – klubski 
prostori

- razpis za študent-
ske družine iz UE 
Kamnik (vsaki 
študentski druži-
ni, ki se prijavi na 
razpis, podarimo 
paket za nego 
otroka v vredno-
sti 50€, prijave 
sprejemamo na 
dobrodelni.skk@
gmail.com),

- DOBRODELNI KONCERT v Domu 
kulture Kamnik z Ognjenimi mu-
zikanti in Kvatropirci (30.3.2014 
ob 18.00), vstopnina: 5€, izkupi-
ček namenjamo štiričlanski dru-
žini iz Kamnika.



Tekmovalna komisija Kegljaške zveze Slovenije razpisuje DRŽAVNO 
PRVENSTVO TANDEM MIX DVOJICE za mladince in mladinke ( U – 
23 ), ki bo v soboto, 29. marca, na kegljišču v Kamniku. Vsi ljubitelji 
kegljanja vljudno vabljeni na ogled!

Državna liga
V 1. A moški državni ligi so kegljači ekipe Calcit izgubili prvo tekmo 

proti ekipi Triglava iz Kranja. Kljub izvrstni igri Marka Omana (616), 
Damjana Hafnarja (608) in Klemena Mahkovica (600) to ni zadostovalo za 
zmago. Kljub temu edinemu porazu ostajajo trdno na prvem mestu državne 
lestvice. 

V 1. A ženski državni ligi se odvija ogorčen boj za obstanek v ligi med 
ekipo Ljubljane in ekipo Adrie iz Kopra. Namesto ene izmed teh dveh ekip 
se prihod v 1. A državno ligo nasmiha ekipi Miklavža, ki že kar nekaj časa 
kraljuje na prvem mestu 1. B državne lige.

Kegljačice ekipe Eta so na domačem kegljišču premagale ekipo Triglava 
in se povzpele na trenutno 4. mesto. Ivka Nardoni (561) in Urška Prelog-Ko-
šir (558) sta uspešno držali ravnotežje tekme, Tadeja Kokalj pa je v zadnjih 
lučajih pomagala braniti razliko v kegljih in tako pripomogla h končni zmagi. 
Vendar pa bodo kljub tej zmagi za četrto mesto odločale prav zadnje tekme, 
ki so napovedane 22. marca.

Tokrat je potrebno posebej izpostaviti in pohvaliti II. moško ekipo, ki 
je v Ljubljani premagala ekipo Taborske jame. Odlična igra Gašperja Bur-
keljce, ki se je zaustavil pri 614 podrtih kegljih in Žana Grma, ki je podrl 
kar 610 kegljev, je ekipi prinesla tudi nov rekord kegljišča, ki sedaj znaša 
3393 kegljev. 

III. moška ekipa pod vodstvom Marjana Beleta trenutno zaseda tretje 
mesto s šestimi zmagami, tremi porazi in enim neodločenim izidom.

IV. moška ekipa, ki jo vodi Danijel Istenič, pa trenutno zaseda drugo 
mesto z desetimi zmagami, dvema porazoma in enim neodločenim izidom. 

Občinska liga
V občinski ligi je bil odigran zadnji 14. krog, v katerem je prvo mesto 

suvereno zasedel Ambrož team, sledijo mu Zarja Elektronika, Mladinci, 
Kegelj team, ŠD Soteska, Calcit, DU Kamnik in ŠD Policist. Prav igralec 
vodilne ekipe Ambrož teama, Boštjan Pohlin. je bil tudi najboljši igralec 
tega kroga s 579 podrtimi keglji. sledijo mu Tone Štular (Kegelj team) 574 
kegljev, Franc Poljanšek (DU Kamnik) 573 kegljev in Albin Grubar (Calcit) 
558 kegljev.

Po končanem rednem delu občinske lige se je začel play off, ki bo odločal 
o novem občinskem prvaku.

Na kamniškem kegljišču prvič šolsko področno 
prvenstvo

Na kegljišču v Kamniku se je prvič odvijalo šolsko področno prvenstvo, 
na katerem je sodelovalo 30 dečkov (1999-2000), 27 dečkov (2001-2002), 
18 deklic (1999-2000) in 20 deklic (2001-2002). 

Prvi trije iz vsake kategorije se uvrstijo na državno prvenstvo, ki bo 21. 
aprila v Celju. Vsi rezultati so objavljeni na spletni strani kegljaškega kluba 
Kamnik (http://www.kk-kamnik.si/)

Žan in Veronika sta 
državna prvaka v 
standardu in latinu

V soboto, 8. marca, je v Kočevju pote-
kalo državno prvenstvo v latinsko ameri-
ških plesih za leto 2014. Med številnimi 
plesalci sta se predstavila tudi Žan Ravni-
kar, učenec 4. razreda OŠ Komenda-Mo-
ste, in soplesalka Veronika Kajin. Kljub 
mladosti sta že dobra znanca plesnih 
podov in tudi tokrat sta navdušila tako 
občinstvo, kot tudi žirijo. Prepričljivo 
najboljša sta bila v kategoriji pionirjev. 
Naslovu aktualnega državnega prvaka v 
standardnih plesih za leto 2014 sta tako 
dodala še naslov državnega prvaka v la-
tinsko-ameriških plesih.

V kategoriji mladincev pa si je Kata-
rina Matuš, učenka 9.razreda OŠ Ko-
menda-Moste, s soplesalcem Jako Pod-
gorškom priplesala naslov državnega 
podprvaka za leto 2014. 

KARATEISTI VIRTUSA 
USPEŠNI V ŽALCU

V soboto, 8. marca, je v Žalcu pod okriljem Karate zveze Slovenije pote-
kal 12. mednarodni karate turnir za pokal mesta Žalec. Na tekmovanju je 
sodelovalo 360 tekmovalcev in tekmovalk iz 46 klubov iz Slovenije in Hrva-
ške. Kamniške barve so tudi tokrat zastopali tekmovalci Karate kluba Virtus 
Duplica pod vodstvom Vladimirja Staniča v zasedbi: Miha Uršič, Jaka in Luka 
Spruk, Meta Motnikar, Žan Ticijan Dolar, Blaž Antonin in Drago Jeglič.

Tokrat je na tatami prvi stopil Drago v kategoriji veteranov +45 let- kate in 
dosegel 2. mesto. V borbah pa se je prvi preizkusil Luka, ki je vstop v finale 
izgubil šele po sodniški odločitvi in je tako v kategoriji dečkov 10-11 let, 
+45 kg- borbe, zasedel 3. mesto. Ravno tako se je na 3. mesto uvrstil Miha 
v kategoriji dečkov 12-13 let, -40 kg-borbe. Prvič je na tekmovanju nastopil 
Žan Ticijan, ki si je priboril 5. mesto v svoji kategoriji. Pokazal je, da nas bo 
v prihodnje razveseljeval z dobrimi boji in odličji. Brez dobrih uvrstitev sta 
tokrat, žal,m ostala Blaž In Meta, ki sta izgubila borbi že v prvem kolu.

V društvu pa niso uspešni samo tekmovalci temveč tudi mlajši člani, ki 
se s karatejem šele spoznavajo, saj so uspešno opravili že svoj drugi izpit 
za pasove.

Letošnjo tekmovalno sezono so tekmovalci Karate kluba Virtus Duplica 
začeli uspešno, saj so po dveh mednarodnih tekmovanjih pridelali že pet 
medalj. Nova preizkušnja jih čaka že to soboto, 22. marca, ko se bodo po-
novno podali v boj za nova odličja. 

B. S.

IZPOD KOŠARKARSKIH 
KOŠEV CALCIT 
BASKETBALL

Tudi v mesecu marcu se nadaljujejo zanimivi boji pod košarkarskimi koši. 
Zelo uspešno se s svojimi nasprotniki kosajo predvsem mlajše selekcije ko-
šarkarjev Calcit Basketball.

Kadeti U16 na čelu s slovenskim reprezentantom Drejcem Kregarjem in 
Timom Špehonjo meljejo vse pred seboj. V letošnji sezoni so tako zabeležili 
le en poraz, zmagali pa kar šestnajstih tekmah.

V mesecu marcu so najprej premagali ekipo Union Olimpije z rezultatom 
88:72, nato še ekipo Posavja iz Krškega z rezultatom 98:58. Do konca redne-
ga dela sezone jih čaka še ekipa novomeške Krke. Fantje obljubljajo zmago 
in prvo mesto na prvenstveni lestvici. 

Prav tako odlično pa kamniške barve zastopajo tudi naši najmlajši igralci 
pionirji U10. Tako so v soboto, 8. marca, v domači dvorani OŠ Marije Vere 
gostili svoje vrstnike iz ekip Grosuplja in Krke iz Novega mesta. Fantje se niso 
prav nič ustrašili zvenečih imen nasprotnih ekip. Z veliko mero borbenosti in 
požrtvovalnosti so premagali obe ekipi. Najprej so se zoperstavili vrstnikom 
iz Krke in jih premagali z rezultatom 53:27. Nato pa v drugi tekmi v boju za 
prvo mesto na mini turnirju premagali še ekipo Grosuplja s 37:27. Res je lepo 
gledati male borce, ki se brez strahu mečejo prav za vsako žogo.

Mogoče bi ogled kakšne pionirske tekme koristil tudi naši članski ekipi, 
ki se v novem letu nikakor ne more pobrati. Po odličnem začetku sezone je 
bilo nadaljevane zelo slabo. Izgubili so kar zadnjih šest srečanj. Boljšo igro 
pričakujmo v nadaljevanju, saj jih čaka še šest tekem do konca sezone. Prvo 
priložnost bodo imeli že to soboto, 22. marca, ob 16. uri, ko bodo gostili 
ekipo iz Cerknice. V opravičilo za nekoliko slabše predstave v zadnjem času 
naj omenimo tudi hude poškodbe nekaterih igralcev, ki so že pred časom 
končali letošnjo sezono. Še kako pa se pozna tudi poškodba kolena kape-
tana Grege Kajniha. Kljub vsemu fantje še niso obupali. Še naprej pridno 
trenirajo, od navijačev pa pričakujejo čim večjo pomoč s tribun.

ROBERT PROSEN

Bliža se 19. gorski tek 
k Sv. Primožu 

19. gorski tek k Sv. Primožu je hkrati tudi 1. tekma v Tekaškem pokalu 
Občine Kamnik, katere novost je, da so v pokal uvrščene tudi otroške 
kategorije. 

V soboto, 29. marca, bo Ivan Urh pod okriljem Kluba gorskih tekačev 
Papež organiziral že 19. tradicionalni gorski tek k cerkvici Sv. Primoža. Tek 
je prireditev v počastitev občinskega praznika, hkrati pa pomeni otvoritev 
gorsko-tekaške sezone, zato pričakujemo številčno udeležbo.

Start dolge proge (3,5 km z višinsko razliko 400 m ) bo ob 10. uri pri 
Domu krajanov na Vegradu. Čas teka je omejen na 40 minut. Na dolgi 
progi tečejo ženske in moški v različnih kategorijah ter dečki/deklice le-
tnik 1999-2002. Kratka proga za Pokal Calcita (600 m, višinska razlika 30 
m) je namenjena mlajšim kategorijam dečkov in deklic. Start za tekače 
kratke proge je ob 10.20. Startnina za dolgo progo je 10 €, za mlajše 
kategorije na kratki progi startnine ni. Razglasitev rezultatov, podelitev 
medalj, priznanj, bogatih praktičnih in denarnih nagrad bo ob 12.15 pri 
Domu krajanov na Vegradu.

Vabljeni prijatelji gorskega teka, pohodniki in ljubitelji Sv. Primoža.
MIRA PAPEŽ

Aktualna prvaka v standardnih ple-
sih Žan Ravnikar in Veronika Kajin iz 
Urške sta se veselila naslova tudi v la-
tinsko-ameriških plesih med pionirji. 

Državno prvenstvo za 
mladince in mladinke  
v disciplini Tandem mix 
dvojice bo v Kamniku

 DEČKI 1999-2000     

mesto Ime in Priimek leto rojstva šola prazne skupaj

1 Jakob Jančar 1999 OŠ Frana Albrehta 0 353

2 Metod Zamljen 1999 OŠ Stranje 0 338

3 Klemen Končnik 1999 OŠ Frana Albrehta 0 332

 DEČKI 2001 - 2002     

mesto Ime in Priimek leto rojstva šola prazne skupaj

1 Nik Štebe 2001 OŠ Frana Albrehta 8 228

2 Ma c Nose 2001 OŠ Frana Albrehta 13 221

3 Jan Jereb 2002 OŠ Stranje 15 189

 DEKLICE 1999 - 2000     

mesto Ime in Priimek leto rojstva šola prazne skupaj

1 Sara Sitar 2000 OŠ Frana Albrehta 7 251

2 Gaja Perko 2000 OŠ Frana Albrehta 14 199

3 Lucija Osolnik 2000 OŠ Toma Brejca 15 193

DEKLICE 2001 - 2002

mesto Ime in Priimek leto rojstva šola prazne skupaj

1 Janja Zupančič 2001 OŠ Frana Albrehta 0 307

2 Eva Gregl 2001 OŠ Stranje 1 273

3 Tea Repnik 2002 OŠ Frana Albrehta 0 268

Rezultati prvih treh iz vsake kategorije

V četrtek, 13. marca, je imel ka-
mniški alpinistični odsek svoj redni 
letni občni zbor, ki pa ni bil volilni. 
Odsek bo še naprej vodil Aleš Holc, 
njegova namestnika pa sta Primož La-
vrič in Jure Prezelj. Tajniške posle bo 
opravljal Jaka Capuder, za blagajno 
pa bo skrbela Saša Lindič. Gospodar 
opreme je Blaž Gladek, ob pomoči 
Marjana Kregarja, ki skrbi tudi za pri-
pravnike. Knjižničarki Katji Tabernik 
bo pomagal Brane Malus, predsednik 
sveta inštruktorjev je Marko Petek, za 
hladilnik pa skrbi Franci Brcar. 31. 
decembra 2013 je AO štel 102 člana, 
od tega 7 alpinistk, 59 alpinistov 3 
starejše pripravnice, 10 starejših pri-
pravnikov, 5 mlajših pripravnic in 8 
mlajših pripravnikov, poleg tega pa 
še 2 tečajnici in 8 tečajnikov. V letu 
2014 je registriranih 48 članov. Odsek 
ima tudi 1 inštruktorico alpinizma in 
26 inštruktorjev.

Glavna dejavnost je bilo plezanje. 
Že v februarju je bil v Patagoniji 

PREGLED DELA AO KAMNIK
zelo uspešen Tadej Kri-
šelj, ki je z Luko Krajn-
cem iz AO Celje Matica 
v Fitz Royu preplezal 
prvenstveno smer The 
Real Kekec, v El Mochu 
prvenstveno smer Dulche 
de leche in še jugovzho-
dni greben Cerro Torreja. 
Moniki Kambič je slabo 
vreme preprečilo vzpone. 
Norveško oziroma Lofot-
ske otoke je obiskal Ma-
tej Kladnik, ki je skupaj 
s Tinetom Cudrom iz AO 
Ljubljana Matica preple-
zal štiri dobre smeri. Ko-
nec februarja in na začetku marca 
sta Krišelj in Prezelj sodelovala pri 
obisku japonskih alpinistov pri nas. 
Tudi v domačih hribih so se nada-
ljevali dobri vzponi. Tako je Krišelj 
preplezal skupaj s Krajncem prven-
stveno smer v Vršacu, Marko Prezelj 
pa dve prvenstveni smeri v Triglavu: 

Planinski grabež in Kaveljc. Osre-
dnja akcija alpinističnega odseka 
je bila odprava v albanske hribe, ki 
se je je udeležilo 13 članov odseka. 
Med 10-dnevnim druženjem in bi-
vanjem so preplezali 8 novih smeri. 
Krišelj in Prezelj sta se udeležila tudi 
odprave v Tibet na Fola Gangčen 
(7661 m), vendar so se morali uma-
kniti zaradi nepričakovano velikih 
količin snega. Jeseni se je nadalje-
valo plezanje v domačih hribih, kjer 
sta Holc in Lavrič v zahodni steni 
Brane preplezala prvenstveno smer 
Divja roža.

Posebno pozornost so posvetili 
tudi usposabljanju novih članov. 
Lansko alpinistično šolo, ki sta jo 
vodila Matej Kladnik in Jure Pre-
zelj, so od desetih vpisanih uspešno 
končali in si pridobili naziv mlajšega 
pripravnika trije tečajniki. V letošnjo 
šolo, ki se je začela marca, se je vpi-
salo 6 tečajnikov.

V letu 2013 so uspešno opravili 
izpit za alpinista Jaka Capuder, Mar-
ko Gradišnik in Monika Planinc, ki 
so bili nato sprejeti med kamniške 
alpiniste. Priznanje za posebne do-
sežke od KA PZS za leto 2013 sta 
dobila Tadej Krišelj in Marko Pre-
zelj, Tone Škarja pa je dobil prizna-

nje za življenjsko delo v alpinizmu. 
Status kategoriziranega športnika 
mednarodnega razreda imata od 1. 
marca 2014 dalje Tadej Krišelj in 
Urban Novak, status državnega ra-
zreda pa Marko Prezelj.

Izvedena je bila nogometna tek-
ma »na najvišji ravni«, pa tudi že 
tradicionalni plezalni tabor »Pipa 
miru«, »družinski« tabor v Trenti, 
sejem alpinistične opreme, 6 pre-
davanj in praznovanje ob 70-letnici 
Bojana Pollaka. Oktobra je AO go-
stil Michaela Kennedyja iz ZDA. V 
poletnem času so bili redni sestanki 
v plezališču na Perovem.

V naslednjem obdobju bo delo-
vanje odseka podobno sedanjemu 
– plezanje v domačih in tujih gorah, 
organizacija oziroma udeležba na 
odpravah v tuja gorstva (Kirgizija, 
Kitajska, Pakistan, ZDA), alpinistič-
na šola, plezalni tabori, predavanja 
in podobno.

Med razpravo je bil izpostavljen 
problem plezalne stene. Na koncu 
občnega zbora je predstavnik DGRS 
Kamnik Franc Miš po pozdravu iz-
ročil simbolično darilo – novo vrv, 
ki naj simbolizira povezavo med al-
pinisti in gorskimi reševalci.

Bojč



V KAMNIKU ŠTIRI TEKME 
POD OKRILJEM CALCIT 
BIKE TEAMA

Odbor za gorsko kolesarstvo pri Kolesarski zvezi Slovenije je objavil kole-
dar za sezono 2014. Štiri tekme bo gostil Kamnik oziroma Calcit Bike Team, 
dve v krosu, po eno pa v eliminatorju in enduru, kar je nov dokaz za ka-
mniško moštvo, ki je leto 2013 končalo na prvem mestu med kros ekipami 
v Sloveniji.

Sezona v krosu se začenja 12. aprila, ko bo na sporedu 16. Mekinjski kratki 
kros. Sledita tekmi v Vrtojbi in Idriji, nato pa se bodo tekmovalci vrnili ob 
vznožje Kamniških planin, ko bo 14. junija na sporedu 17. Kamniški kros. 
Tako kot lani bo štel za pokal Slovenije, drugič zapored pa bo imel oznako 
C1. Calcitovci pričakujejo, da se bo tekme znova udeležilo veliko tekmoval-
cev, tako domačih kot tudi tujih.

Tudi drugi dve dirki v Kamniku sta pomembni, prva bo štela za državno 
prvenstvo v eliminatorju, druga pa za serijo SloEnduro. GT-Garmin Bike Elimi-
nator bo na sporedu 17. avgusta, na ulicah Kamnika se bodo za naslov udarili 
tudi domači tekmovalci. Spomnimo, leta 2012 je Calcit Bike Team gostil 
sploh prvo državno prvenstvo v eliminatorju, v lanskem finalu te atraktivne 
gorsko-kolesarske discipline pa so nastopili kar trije calcitovci.

Zadnja tekma pod okriljem kamniškega kluba in šesta od osmih tekem 
serije SloEnduro bo na sporedu 29. in 30. avgusta.

Naš mladinec Peter Zupančič pa bo naslov državnega prvaka branil  
21. septembra na DP v vzponu na Blegoš. 

KOLEDAR DIRK ZA SEZONO 2014 V KROSU, 
ELIMINATORJU IN ENDURU
Kros
12. april - XCC Mekinje (Kamnik), Pokal Slovenije #1 
21. april - XC Griči (Vrtojba), Pokal Slovenije #2 
17. maj - XCC Idrija - Ledine, Pokal Slovenije #3 
14. junij - 17. Kamniški kros (Kamnik), Pokal Slovenije #4, UCI C1 
15. junij - XC Samobor (Hrv), Pokal Slovenije #5, UCI C1 
21. junij - XC Završnica, državno prvenstvo, Pokal Slovenije #6 
25. junij - XC Ravne na Koroškem, Pokal Slovenije mladi 
16. avgust - XCC Karavanke (Javorniški rovt), Pokal Slovenije #7 
23. avgust - XCC Črni Vrh (Črni Vrh nad Idrijo), Pokal Slovenije #8 
13. september - XC Energija (Mengeš), Pokal Slovenije mladi

Kros
4. julij - Soča Eliminator (Kobarid) 
17. avgust - GT Garmin Bike Eliminator (Kamnik) državno prvenstvo

Kros
12./13. april - Enduro 3 camini (Trst, Ita), SloEnduro #1 
17./18. maj - Enduro Cerkno, SloEnduro #2 
7./8. junij - Kamplc Enduro (Bikepark Javornik), SloEnduro #3 
6. julij - Enduro Tolmin, SloEnduro #4 
18.-20. julij - Black Hole Enduro (Koroška), SloEnduro #5 
29.-31. avgust - Enduro Kamnik, SloEnduro #6 
27./28. september - Enduro Čelešnk, SloEnduro#7 
11./12. oktober - Enduro Grožnjan, SloEnduro #8
Končni podelitvi pokalov 
8. november - Kros in spust
15. november - Podelitev enduro PR CALCIT BIKE TEAM

H2O polo novice

Drugi del začeli s porazom 
in z izenačenim rezultatom

Kamniški vaterpolisti so nadaljevanje prvenstva začeli s porazom 6:7.  
V Ljubljani je bila za gol boljša Žusterna iz Kopra. Kamniški vaterpolisti so 
povedli na začetku in to je bilo na žalost edino vodstvo. V živčni in napeti 
tekmi so imeli več sreče gostje iz Kopra, kar nekaj priložnosti, ki so si jih 
priigrali domači vaterpolisti, pa je končalo v vratnici ali v rokah koprskega 
vratarja. Gostujoči vratar je ubranil tudi petmetrovko. Strelci za Kamnik: 
Martin Stele in Nik Nikolič 2, Tilen Leskovec in Elvir Bečič 1 gol.

Uspešnejši od članov so bili v nedeljo mladinci, ki so premagali Olimpijo 
s 16:6. Na turnirju do 11 let, ki se je igral v soboto, 8. marca, v Kranju, so 
dobro igrali dečki in deklice, saj so osvojili odlično 4. mesto.

Na Kodeljevem sta se na tekmi 1. državne lige pomerila Kamnik Slovan in 
AVK Olimpija. Po začetnem vodstvu Olimpije, ki je povedla s 4:1, so kamniški 
vaterpolisti vzpostavili ravnotežje v igri in prevzeli tudi pobudo. Pri vodstvu 
z 12:11 so imeli možnost uiti na 2 gola prednosti, toda nespretna podaja po 
izključitvi ljubljanskega vaterpolista se je spremenila v možnost za Olimpi-
jo, ki je ponujeno tudi izkoristila in izenačila na 12:12. Ljubljančani so dve 
minuti do konca povedli za gol, tako da so kamniški vaterpolisti zopet lovili 
priključek. Minuto in pol pred koncem tekme je gol za Kamnik dosegel Nik 
Nikolič in postavil končni rezultat, toda napetih trenutkov še ni bilo konec, 
saj so se obema ekipama ponudile priložnosti za zadetek. Na koncu je bil 
izenačen rezultat še najbolj pravičen. Gole za Kamnik so dosegli: Nik Nikolič 
in Elvir Bečič 3, Martin Stele, Tilen Leskovec in Matej Pinterič 2 in Gašper 
Šenica 1 gol. Kamnik Slovan v soboto, 22. marca, igra v Kranju proti Triglavu, 
v sredo, 26. marca, pa v Mariboru z Branikom.

V Kranju se je igral tretji turnir za starejše dečke. Ekipa do 13 let je pre-
magala Kokro iz Kranja s 16:6. Mladi kamniški vaterpolisti bodo na začetku 
aprila sodelovali na turnirju v Dubrovniku, ki velja za enega največjih turnir-
jev na svetu za to kategorijo, saj sodeluje kar 32 ekip z vsega sveta.

DARE
Letošnja dvoranska lokostrelska 

sezona se je zaključila. S prihodom 
lepega vremena so se lokostrelci 
preselili na zunanja strelišča. Za-
ključek sezone pa je predstavljala 
tudi največja letošnja tekma v sve-
tovnem merilu - Svetovno dvoran-
sko prvenstvo, ki je konec febru-
arja in v začetku marca potekalo v 
francoskem mestu Nimes. Tokrat pa 
so se v tem mestu zbrale reprezen-
tance iz 50 držav, tekmovale so v 
kategorijah člani-ce in mladinci-ke 
z ukrivljenim (olimipijskim) in se-
stavljenim lokom. Tekmovanja se je 
udeležila tudi slovenska reprezen-
tanca, katere člana sta bila tudi čla-
na Lokostrelskega kluba Kamnik: 
JAKA KOMOČAR v kategoriji 
člani in GAŠPER ŠTRAJHAR v 
kategoriji mladinci z ukrivljenim 
lokom.

Prvi dan tekmovanja so predsta-
vljale kvalifikacije, ki so odločale o 
uvrstitvi 32 najboljših v eliminaci-
je (dvoboje) ter o nadaljnji končni 
uvrstitvi tekmovalcev. Jaka in Ga-
šper sta pokazala, da sta bila na sve-

Odbojkarice Calcit Volleyballa nadaljujejo z odličnimi pred-
stavami v letošnji sezoni. Konec minulega leta so na zaključnem 
turnirju pokala Slovenije v Hočah premagale Novo KBM Branik, 
pred začetkom končnice državnega prvenstva pa so v Mariboru 
prvič v zgodovini kluba slavile še v srednjeevropski ligi. Tudi 
tokrat so bile v finalu boljše od Mariborčank. Varovanke Gašper-
ja Ribiča so uspešne tudi v državnem prvenstvu, saj so se brez 
težav uvrstile v polfinale končnice, potem ko so modro skupino 
končale na prvem mestu. Več težav so v domačem prvenstvenem 
tekmovanju imeli kamniški odbojkarji.

V lanski sezoni so se Kamničanke prvič uvrstile na zaključni turnir 
srednjeevropske lige, na katerem so v polfinalu morale priznati premoč 
odbojkaric Nove KBM Branika, toda tudi s končnim tretjim mestom po 
zmagi nad Slavijo iz Bratislave so dosegle lep mednarodni uspeh. Pred 
slabimi štirinajstimi dnevi so lanskoletni uspeh v srednjeevropski ligi še 
nadgradile, saj so najprej s 3:1 v polfinalu premagale drugo ekipo iz Brati-
slave, Doprastav, in se uvrstile v veliki finale. V njem so se spet pomerile z 
Mariborčankami, ki so še v drugem finalu v letošnji sezoni morale priznati 
premoč kamniških odbojkaric. Tokrat je bila zmaga Calcit Volleyballa še 
bolj prepričljiva kot v finalu slovenskega pokala, saj so po izenačenem 
prvem nizu, ki so ga dobile na razliko, v drugem in tretjem popolnoma 
»povozile« aktualne slovenske državne prvakinje, ki so tudi branile lansko 
prvo mesto v srednjeevropski ligi. S kar sedemnajstimi bloki, kar je v treh 
nizih izreden dosežek, so poskrbele za novo slavje kamniške odbojke in z 
zmago razveselile tudi Matevža Kirna, glavnega pokrovitelja kluba, ki si 
je finalno tekmo tudi ogledal.

»Sedemnajst blokov je za tri nize resnično neverjetna številka. Če ne bi 
v prvem nizu naredili nekaj nepotrebnih napak, bi verjetno že prej prišli do 
vodstva, tako pa smo do zmage prišli šele v končnici niza. Našo odlično 
igro v bloku, ki je bil v povezavi z obrambo na vrhunski ravni, sem že 
omenil, dodati pa velja še to, da smo ves čas držali visoko raven na spre-
jemu, v napadu pa so dekleta iskale dobre rešitve in vse to je pripomoglo k 
naši zmagi. Še naprej mora biti naš cilj, da v vsaki tekmi prikažemo svojo 
najboljšo odbojko, in če nam bo to na koncu prineslo nov uspeh, bomo 
zelo veseli,« je po velikem slavju v Mariboru umirjeno povedal trener 
Kamničank Gašper Ribič.

O premoči odbojkaric Calcita na zaključnem turnirju v Mariboru go-
vori tudi podatek, da so, z izjemo Ize Mlakar, igralke Branika, ki je bila 
proglašena za najboljšo napadalko, vsa druga posamična priznanja prejele 
Kamničanke. Eva Mori je bila izbrana za najboljšo organizatorko igre, 
Lucy Charuk za najboljšo blokerko, Sara Valenčič za najboljšo spre-
jemalko, Meta Jerala za najboljšo prosto igralko in Lana Ščuka za 
MVP turnirja. Šele sedemnajstletna odbojkarica iz Brezovice, ki je pred 
letošnjo sezono v Calcit prišla iz ljubljanskega Vitala, je bila za najboljšo 
igralko proglašena že na zaključnem turnirju pokala Slovenije.

»Glede na to, da sem bila še nekaj dni pred turnirjem v Mariboru bol-
na, sem bila tudi sama presenečena, da sem sploh vzdržala obe tekmi. 
V polfinalu smo dokazale, da smo boljša ekipa od Doprastava, ki nas je 
v rednem delu tekmovanja premagal v naši dvorani, medtem ko smo v 
finalu ves čas držale isti ritem. V mariborski igri je bilo opaziti, da ne igra 
tako disciplinirano kot običajno. Imela sem občutek, kot da jim je padel 
sistem igre in nikakor se jim ni več uspelo vrniti v igro. Morda tudi po 
zaslugi naše odlične igre v bloku in v obrambi,« je bila po še enem lepem 
priznanju skromna Lana Ščuka.

V domačem prvenstvu so Kamničanke z zmagama proti Braslovčam 
potrdile prvo mesto v modri skupini, tako da so v četrtfinalu igrale proti 
Vitalu. Tako v Kamniku kot tudi v Ljubljani so zmagale brez izgubljenega 
niza.

Prebili urok Salonita, toda …
Medtem ko so odbojkarice Calcit Volleyballa blestele v srednjeevropski 

ligi, so se Kamničani v modri skupini prve državne lige borili za tretje 
mesto, s katerim bi se v morebitnem polfinalu izognili ACH Volleyu. Po 
zmagi na preloženi tekmi v Mariboru in nato še v Kanalu jim je to tudi 
uspelo, toda zapletlo se jim je že na prvi četrtfinalni tekmi končnice, saj so 
v svoji dvorani z 2:3 izgubili proti Go Volleyu. Ali bodo prihodnjo sredo 
nadaljevali z državnim prvenstvom in s prvo polfinalno tekmo končnice, je 
bilo znano šele včeraj zvečer. V primeru zmage na drugi četrtfinalni tekmi 
v Novi Gorici bodo v soboto ob 20. uri v ŠD Kamnik z novogoriško ekipo 
igrali še tretjo odločilno tekmo, v primeru poraza pa je letošnja sezona za 
prvo moško ekipo Calcit Volleyballa končana.

»Potem, ko smo v Kanalu na odločilni tekmi za tretje mesto v modri 
skupini prikazali zelo dobro igro in blesteli v bloku, smo razočarali na 
prvi četrtfinalni tekmi z Go Volleyem. Čeprav smo ga v letošnji sezoni 
premagali na vseh štirih dozdajšnjih medsebojnih tekmah, smo na tekmi, 
ki bi jo morali dobiti, igrali zelo slabo. Oba naša organizatorja igre sta 
bila nenatančna pri podajah, napadalci in sprejemalci niso bili nič bolj-
ši, zatajili pa smo tudi v bloku. V sredo bomo morali prikazati bistveno 
boljšo igro, če se želimo v soboto še enkrat pomeriti z Novogoričani,« 
ni skrival slabe volje po porazu z novogoriško ekipo trener Kamničanov 
Marko Brumen.

Konec sezone za obe drugi ekipi Calcita
Z letošnjo sezono pa sta že končali obe drugi kamniški ekipi. Odbojkari-

ce, ki jih vodi Franci Obolnar, so bile v svoji prvi sezoni v 2. DOL – zahod 
nekaj časa celo v boju za obstanek, toda s tremi zaporednimi zmagami 
so zanesljivo obstale v drugoligaški druščini in tekmovanje končale na 
končnem šestem mestu.

»Osnovni cilj smo dosegli. Na koncu se moram zahvaliti tudi našim 
navijačem, ki so nas zvesto spremljali skozi vso sezono tako na domačih 
tekmah kot tudi na gostovanjih. Kar nekajkrat se je zgodilo, da je bilo več 

naših navijačev, kot domačinov, na kar smo 
lahko ponosni,« je po koncu drugoligaške 
sezone povedal Obolnar.

S tremi zaporednimi zmagami so se od 
3. DOL – zahod poslovili tudi varovanci 
Gregorja Hribarja. Tekmovanje so končali 
na tretjem mestu, z malce več sreče je bilo 
dosegljivo tudi drugo mesto, ne pa tudi 
prvo, kajti Santana Logatec je bila v tej 
sezoni razred zase.

»V primerjavi z lansko sezono smo nare-
dili korak naprej, in če ne bi izgubili obeh 
tekem s Kranjčani, bi bili na koncu dru-
gi, medtem ko je bilo prvo mesto za našo 
ekipo nedosegljivo,« je na kratko letošnjo 
sezono ocenil Hribar.

Uspešni v mlajših 
kategorijah

Calcit Volleyball je še naprej uspešen 
tudi v mlajših kategorijah. Tako so v vseh 
kategorijah, z izjemo v mladinski, ki je s 
svojim tekmovanjem že končala, v igri za 
visoka mesta. Kadeti in kadetinje so se že 
uvrstile na polfinalna turnirja, kar je že 
uspelo starejšim dečkom, zelo blizu uvr-
stitve pa so tudi starejše deklice. Na dobri 
poti k visokim uvrstitvam v državnem pr-
venstvu so tudi v mali in mini odbojki.

MIHA ŠTAMCAR

Iz tabora Calcit Volleyballa

Kamničankam prvič še srednjeevropska liga

Kamničanke so se na zaključnem turnirju srednjeevropske lige veselile še druge lovorike v letošnji 
sezoni. Foto: Tine Forštnarič.

tovno prvenstvo dobro pripravljena 
in se v kvalifikacijah uvrstila med 
32 najboljših. 

Konkurenca je bila vrhunska in 
že prvi dan sta padla dva svetovna 
rekorda. Dvoransko lokostrelstvo 
na takšnih velikih svetovnih tek-
mah enostavno ne dovoljuje napak 
tekmovalcev. Če pa že, tekmovalec 
takoj izgubi nekaj mest, kajti razli-
ke med posamezniki so res mini-
malne.

Naslednji dan so se odvijali 
dvoboji posameznikov. Jaka Ko-
močar je med člani z vrhunskim 
streljanjem v prvem dvoboju glad-
ko s 6:2 premagal enega najboljših 
evropskih lokostrelcev Nizozemca 
Sjefa Van Der Berga, pozneje pa za 
uvrstitev med 8 najboljših izgubil s 
pičlo razliko proti izjemnemu Itali-
janu Massimiljanu Mandii.

Tudi Gašper Štrajhar nas 
je razveselil s prvo zmago proti 
odličnemu Poljaku Kacperju Szul-
kowskem, katerega je po izenačeni 
borbi izločil v zadnjem setu. V dvo-
boju za uvrstitev med 8 najboljših 

mladincev na svetu 
se je Gašper pomeril 
z Italijanom Davi-
dom Pasqualuccie-
jem. Po popolnoma 
izenačenem dvoboju 
sta dosegla rezultata 
5:5. Na koncu sta iz-
strelila še zadnja dva 
izločilna strela, toda 
Italijan je bil mini-
malno bližje centru. 

Jaka Komočar in 
Gašper Štrajhar sta 
vsak v svoji katego-
riji zasedla 9. mesto, 
kar pomeni, da sta se 
uvrstila med 16 naj-
boljših na svetu. To 
je izjemen rezultat 
mladih Kamniča-
nov, ki sta se domov 
vrnila zadovoljna, z 
njima pa smo se ve-
selili tudi člani Lo-
kostrelskega kluba 
Kamnik.

LKK

KAMNIŠKI LOKOSTRELCI PONOVNO ODLIČNI!
Na svetovnem dvoranskem prvenstvu v lokostrelstvu sta 9. mesto dosegla Jaka Komočar med člani in 
Gašper Štrajhar med mladinci

Gašper Štrajhar in Jaka Komočar na Svetovnem 
dvoranskem prvenstvu v lokostrelstvu, Nimes 
(FRA) 2014.

Leoti ne počivamo in spomladanska utrujenost nam ne pride do živega. V 
soboto, 15. marca, smo v sodelovanju s Študentskim klubom Kamnik organi-
zirali košarkarski turnir v Osnovni šoli Stranje. Fantje so se pomerili za pokale 
in nagrade, predvsem pa so prišli pomagat družini, kjer je mama samohranilka 
z dvema otroka ostala brez službe in se tako znašla v hudi stiski.

Uspelo nam je zbrati 500 evrov, ki bodo družini omogočili lepši začetek po-
mladnih dni in jim dali novo upanje za lepšo prihodnost. Ob tem se člani Leo 
kluba Kamnik 
in Študentskega 
kluba Kamnik za-
hvaljujemo vsem, 
ki so nam poma-
gali pri izvedbi 
tega dobrodel-
nega športne-
ga turnirja (OŠ 
Stranje, Atrium 
cafe, Telekom, 
Mercator,...) in 
predvsem vsem 
fantom, ki so 
prišli igrat in nas 
podprli.

Košarkarski turnir  
v Stranjah



Vsi bi radi živeli dolgo, srečno in zdravo. Da bi se nam to uresničilo, 
moramo v veliki meri poskrbeti sami. Pregovor pravi: »Po jutru se dan 
pozna.« Takoj zjutraj stopimo v nov dan vedri, sproščeni, veseli, polni 
optimizma in pozitivne naravnanosti.

Dolžnost vsakega naj bi bila, da osreči samega sebe. Ko je človek 
sam srečen, lahko osreči tudi druge. »Vsak trenutek je lahko nov za-
četek« je moto dr. Nikolaya Grishina, idejnega vodja in ustanovitelja 
ŠOLE ZDRAVJA. Lansko leto je prejel priznanje Športne unije Slo-
venije - znak za športne zasluge. Naredil je velik korak pri spremi-
njanju telesno neaktivnih v aktivne osebe. Po njegovi metodi 1000 
gibov se razgibava že blizu 2000 oseb v šestdesetih skupinah po vsej 
Sloveniji.

Že peto leto vsako jutro ob 
7.30, razen ob nedeljah in prazni-
kih, telovadimo tudi v Kamniku 
v Keršmančevem parku. Vaje se 
izvajajo stoje. V pol ure razgiba-
mo vse sklepe in mišične skupine. 
Z vajami ohranjamo funkcionalno 
sposobnost telesa in sčasoma do-
sežemo boljšo gibljivost, okretnost 
in ravnotežje. Jutranja telovadba 
izboljša psihično in fizično kon-
dicijo posameznika, ga prebudi, s 
pravilnim dihanjem dobro prezra-
či pljuča in nam da veliko energije 
za delo preko dne.

V Keršmančevem parku ima-
mo še dovolj prostora za vse, ki 
bi se želeli razgibati, zato se nam 
pridružite. Telovadijo tudi v šport- 
nem parku Podgorje, ustanavlja pa 
se skupina na Vrhpolju.

Preden se razidemo zapojemo 
še našo himno:

Živimo v času, ko nas tempo življenja sili, da pozabljamo na zdrave življenj-
ske navade, ki so jih poznale naše babice in dedki. Vsakodnevna naglica in 
stres pogosto pripomoreta k slabši kakovosti življenja, boleznim, ki pogosto 
vodijo do kroničnih obolenj. Takšen način življenja nas potiska, da prezgodaj 
obolimo za različnimi obolenji, med katere sodi tudi bolezen ledvic.

Pravzaprav vsakdo od nas na svoji ledvici ne pomisli velikokrat in dokler 
nam ne povzročata težav se njunega obstoja bolj malo zavedamo. Ob poja-
vu težav in pešanju delovanja ledvic se šele zavemo njihove pomembnosti. 
Zaradi izjemnega pomena, ki ga imata ledvici na zdravje, jim je svetovna 
zdravstvena organizacija posvetila 13. marec, ki ga praznujemo predvsem z 
ozaveščanjem ljudi o pomembnosti zdravih ledvic.

Zakaj pravzaprav potrebujemo ledvice in kje se nahajajo?
Ledvici sta parni organ fižolaste oblike. Ležita v trebušni votlini, vsaka na 

svoji strani hrbtenice. Desna ledvica se nahaja tik pod jetri, leva pa pod tre-
bušno prepono ob vranici. Ledvici opravljata pomembne funkcije izločanja 
odpadnih snovi, zdravil, uravnavanja telesnih tekočin in njihove sestave, 
tvorjenja hormonov, zelo pomembna pa je njihova vloga tudi pri presnovi 
beljakovin in vitamina D.

Zaradi vseh teh funkcij, ki jih opravljata ledvici, je pomembno, da pazimo 
na naše zdravje in seveda s tem tudi na ledvici. Daljša življenjska doba poveča 
tudi dejavnike tveganja za nastanek bolezni, zato se s starostjo osebe pove-
čajo tudi možnosti za bolezni ledvic. Najprimernejša načina za ohranjanje 
zdrave funkcije ledvic sta zdrav način življenja in primerna telesna aktiv-
nost. Izbirajmo manj slano, ne preveč mastno ali sladko hrano. Sestavni del 
zdravega načina življenja je tudi 3 do 5 obrokov hrane na dan, ki ga seveda 
začnemo z zajtrkom in pa vsaj 1,5 litra tekočine dnevno (vode, nesladkanih 
čajev ali limonade).

Kajenje, sladkorna bolezen, čezmerna telesna teža, povišan krvni pritisk in 
pogosta uporaba nekaterih zdravil proti bolečinam so tveganja, ki ledvično 
bolezen lahko celo povzročijo ali obstoječo še poslabšajo.

Potrebno se je zavedati, da smo za lastno zdravje v največji meri od-
govorni sami in tudi sami lahko največ naredimo, da ohranjamo zdravje 
oziroma ga še izboljšujemo. V našem zdravstvenem domu smo se v okviru 
referenčnih ambulant in zdravstveno-vzgojnega centra odločili, da želimo 
čim širšemu krogu ljudi omogočiti seznanitev z dejavniki tveganja za nasta-
nek bolezni ledvic, predvsem pa z načinom zdravega življenjskega sloga. 
Zato smo ob svetovnem dnevu ledvic 13. marca v prostorih Zdravstvenega 
doma pripravili informacijsko točko, na kateri smo v dopoldanskih urah 
omogočali brezplačne meritve krvnega pritiska in sladkorja ter strokovni 
posvet. Zelo smo veseli, da ste se v tako velikem številu odzvali našemu 
povabilu, saj je bila udeležba nad pričakovanji in je bila informacijska točka 
ves dopoldan dobro obiskana.

EMA HRIBAR, dipl. m. s., Referenčna ambulanta,
 SABINA ZUPAN, dipl. m. s., Zdravstveno-vzgojni center Kamnik

NE ČAKAJ NA MAJ, 
NAREDI ZASE KAJ  
ŽE ZDAJ!

13. marec -  
svetovni dan ledvic

VESELO V KAMNIK IN MALO NAPREJ,
V PRELEPEM PARKU SPET SMO JUHEJ.
TAM VADMO VESELO, POZABMO SKRBI,
VEDNO SRCE TJA NAZAJ SI ŽELI.
SMO V ŠOLI ZDRAVJA,
BISTRICA NAS VSE POZDRAVLJA,
KJER JE KERŠMANČEV LEPI KOT,
JE VESELO KOT NIKJER DRUGOD.
S TISOČI GIBOV KREPIMO TELO,
PA NAJ BO SONČNO ALI MOKRO.
SNEG NAS NE MOTI, MEGLA TUD NE,
VAŽNO JE LE, DA GIBAMO SE.
SMO V ŠOLI ZDRAVJA,
BISTRICA NAS VSE POZDRAVLJA,
KJER JE KERŠMANČEV LEPI KOT,
JE VESELO KOT NIKJER DRUGOD.
Če telovadiš vsak dan, odženeš zdravnika stran, zato pridi tudi ti, če 

te šola zdravja veseli.
Marija in Milan Korošec

VAROVANJE KULTURNE 
DEDIŠČINE NA VELIKI PLANINI

Rekreacijsko društvo Velika planina – skrajšano Društvo Rigelj, ki združuje 
predvsem lastnike počitniških hišic na Veliki planini, ima v svojem programu 
delovanja tudi izobraževanje svojih članov. Zato je povabilo Zavod za varstvo 
kulturne dediščine Slovenije (ZVKDS), območna enota Kranj, da predstavi 
svoje poglede na varovanje kulturne dediščine na Veliki planini. Zavod se je 
povabilu odzval in tako je bila v sredo, 12. marca, v gostišču Pri planinskem 
orlu na Stahovici predstavitev, ki so se je poleg številnih članov RD Rigelj ude-
ležili med drugim tudi predstavniki Občine Kamnik, PD Domžale, PD Bajtar, 
agrarnih skupnosti, planšarske zadruge Stranje, podjetja Velika planina, d. 
o. o. in drugi. Predstavitev je začela dr. Mojca Terčelj, ki je podala osnove – 
varovanje pastirstva in osnovne poglede za varovanje dediščine. Sledil je dr. 
Milan Sagadin, ki je predstavil poglede in osnove glede arheološke dediščine 
in njenega varovanja. Jon Grobovšek je prikazal poglede na ohranjanje vre-
dnot z bolj ali manj neopaznimi prijemi, Saša Roškar pa je predstavila nekaj 
primerov varovanja kulturne dediščine v Bohinjskih planinah. Saša Lavrinc je 
na zanimiv način predstavila probleme v zvezi s prostorskim načrtovanjem 
in prostorskimi akti, ki so »vse živo, kar nas ovira pri življenju«. Na nekatere 
novosti iz dopolnjenega, a še ne sprejetega občinskega prostorskega načrta 
(OPN) Občine Kamnik za območje Velike planine pa je opozoril Leon Kobetič 
iz podjetja Locus, d. o. o., ki pripravlja OPN. Sledila je zanimiva razprava, 
v kateri je bila med drugim izpostavljena tudi neučinkovitost inšpekcijskih 
služb v primerih kršenja predpisov, saj ZVKDS nima izvršilne pravice, pa tudi 
problemi »črnih« bajt, varovanje Kopačeve stvaritve (turistična naselja), va-
rovanje bajtarstva in planinstva kot kulturne dediščine ter pridobitve grad-
benega dovoljenja v pastirskem naselju zaradi solastnine. Poseben problem 
bo postalo izvajanje zakona o čistilnih napravah, ki naj bi jih morale imeti 
vse bajte, pa tudi to, da nihalka nekaj časa ne bo delovala, sedežnice pa 
letos tudi ne bo, a o dostopu po cesti ni trenutno še nič dorečenega glede 
predvidenega povečanega prometa.

Planinski kotič ek
GLAVNE PLANINSKE POTI 
SPET PREHODNE

Žled je povzročil tudi veliko škodo na planinskih poteh. Ne samo, da 
zaradi podrtega drevja niso bile prehodne, ampak so izruvana drevesa 
poti dobesedno uničevala. Markacisti, predvsem iz Kamnika, pa tudi iz 
Domžal in Komende se trudijo z vsemi močmi, da bi bile poti usposo-
bljene v čim krajšem času, vsekakor pa do poletne sezone. Tako jim je že 
uspelo usposobiti poti iz Komende do Ambroža, iz Kamniške Bistrice na 
Kamniško in Kokrško sedlo, na Veliko planino s Stahovice in Krivčevega 
ter po dolini Kamniške Bele. 

Spodnji del Koželjeve poti je bolj ali manj prehoden, kmalu naj bi bil 
tudi zgornji del – od Ribje peči (žičnice) do Doma v Kamniški Bistrici, 
medtem bo pa srednji del od kamnoloma Calcita do Ribje peči verjetno 
moral še počakati in bodo morali tisti, ki bodo hoteli priti po Koželjevi 
poti iz Kamnika v Kamniško Bistrico, v tem delu uporabljati »zgornjo« 
pot.

PARKIRANJE  
NA RAKOVIH RAVNEH

V uredništvo je prispelo vprašanje, kako je s parkiranjem na Rakovih 
ravneh, ker tam piše, da je parkiranje dovoljeno za obiskovalce pla-
ninskih domov. Iz dostopnih informacij je razvidno, da je prostor, kjer 
lahko parkiramo avto, v zasebni lasti. Zato planinski domovi na Mali 
planini (Črnuški, Domžalski in Jarški) plačujejo lastniku določen znesek 
za »parkiranje«, pa tudi za zimsko pluženje. Vendar nihče ne preverja, 
če tisti, ki tam pusti avto, tudi resnično obišče katerega od planinskih 
domov. Zato bi bilo lepo in prav, če bi tisti, ki tam pustijo avto, tudi 
obiskali katerega od domov.

Bojč

Pestra ustvarjalnost 
ljubiteljev fotografije

V teh dneh sta na ogled kar dve zanimivi razstavi članov Fotokluba Ka-
mnik, ki dokazujeta ustvarjalnost in zagnano delo članov kluba. Do konca 
marca preddverje in stopnišče občinske hiše pestri razstava z naslovom 
»OKO Kamnika skozi desetletje«. 

Gre za ena najbolj prepoznavnih razstav kamniških fotografov in ljubi-
teljev fotografije, ki jo sicer postavljajo na prostem od leta 2004. Glavni 
motiv fotografij je mesto Kamnik z okolico, različne teme, kot so kamniške 
obrti, industrija, panorama, zgodbe … pa  prinašajo vselej pester nabor 
fotografij. 

V sredo, 19. marca, pa so člani FKK v Galeriji Doma kulture Kamnik na 
ogled postavili svoja dela v okviru razstave FKK OFF!. Gre za vsakoletno 
razstavo članov Foto kluba Kamnik. Fotografi na razstavi obravnavajo raz-
lične teme, ki so pritegnile njihovo oko in so jih zapakirali bodisi v serije ali 
pa izpostavili v posamezni fotografiji. Nekatera dela se tako naslanjajo na 
dokumentarno fotografijo, druga pa iščejo bolj avtorski izraz. Predstavitev 
dela v galeriji je bila prepuščena vsakemu posamezniku z namenom, da 
fotografije predstavi na način, ki najbolje poudari vsebino. Razstava je v 
času obratovanja Doma kulture Kamnik na ogled do 6. maja.

V nedeljo bodo zapeli 
zvonovi na vrhu sv. Primoža

To nedeljo, 23. marca, bodo zvonovi v zvoniku znamenite cerkve sv. Pri-
moža in Felicijana pri Sv. Primožu ponovno zadoneli in  povabili k »pri-
moškim« svetim mašam. Že po tradiciji božja pot sv. Primoža in Felicijana 
vodi mnogo romarjev in pohodnikov k mašam tretjo, četrto in peto postno 
nedeljo, drugo nedeljo po veliki noči, 1. maja po namenu Mekinjčanov, v 
nedeljo ob godu sv. Primoža in Felicijana, v nedeljo ob godu sv. Petra in na 
Slomškovo nedeljo.

Maše bodo vedno ob 11. uri: 23. in 30. marca, 6.  aprila, 1. maja,  4. maja, 
15. junija - ob godu sv. Bratov Primoža in Felicijana, 29. junija – ob  godu 
sv. Petra in 28. septembra na Slomškovo nedeljo.

Pred leti je bilo obujeno k sv. Primožu po stari poti skozi Mekinje, Zdušo, 
Podjelše, Godič in Stahovico. Letos se bomo na to pot, po kateri so sto-
letja hodili naši predniki, podali drugo  nedeljo, 30. marca. Odhod bo ob  
8. uri izpred cerkve na Šutni, vrnitev v Kamnik okoli 15. ure. Romanje bo 
ob vsakem vremenu.

Sv. Primož,  priljubljena pohodniška točka na nadmorski višini 850 metrov, 
je privlačen tudi zaradi  bogate kulturno-zgodovinske dediščine. Tu mogoč-
no domujeta cerkvi,  zvonika, od katerih je eden prosto stoječ, osmerokotna 
kapela in  mežnarija.

VERA MEJAČ

Na Gimnaziji in srednji šoli Ru-
dolfa Maistra Kamnik smo gostili 
svetovno znano  klimatologinjo dr. 
Lučko Kajfež Bogataj, ambasadorko 
boja proti podnebnim spremembam. 
Vodi tako nacionalne kot mednaro-
dne znanstvene projekte. 

Na predavanju z naslovom  »Kako 
varno upravljati s planetom?« nam je 
predstavila problematiko podnebnih 
sprememb kot posledico človekove-
ga neodgovornega in nepremišljene-
ga izkoriščanja planeta. Zemlja je 
planet z omejenimi zalogami energi-
je, pitne vode in tal. Razložila je tudi 
pojav tople grede, posledice poviša-
nja koncentracije CO2, posledično 
pa tudi segrevanje ozračja. Slednje 
prinaša velike spremembe vreme-
na. V Sloveniji imamo zato veliko 
poplav in suš, kar predstavlja velik 
strošek za vse prizadete in državo. 
Tudi v svetu se soočajo s podobni-
mi težavami. Spremembe vremena 
v svetu povzročajo dviganje morske 
gladine, taljenje ledenikov, tanjšanje 
ozonske plasti, zakisanje oceanov… 
Segrevanje ozračja je bilo v zgodo-
vini povezano z aktivnostjo sonca in 
vulkanov, ki je povzročila obdobja 
višjih oziroma nižjih povprečnih 
temperatur. Po letu 1950 se pov-
prečne temperature povečujejo, ne 
glede na to, da smo v obdobju nižje 
sončeve aktivnosti in brez večjih 

vulkanskih izbruhov. Temperaturno 
rast lahko povežemo z eksponentno 
rastjo porabe fosilnih goriv, kar je 
neposredna posledica gospodarskih 
dejavnosti, velikega števila prebival-
cev in splošne potrošniške miselno-
sti, ki nagovarja prebivalstvo k vse 
večji rabi dobrin.

Tako se pojavljajo ključna vpra-
šanja naše prihodnosti, med drugim 
tudi kako si bomo priskrbeli energijo 
in hrano in od kod bomo črpali pitno 
vodo. O tem bi morali razpravljati 
politiki, vendar za to nimajo ne časa, 
predvsem pa ne zanimanja.

Kakšne izbire torej imamo? Zelo 
pomemben dejavnik je potreba po 
energiji, ki vrtoglavo raste. Če že-
limo znižati potrošnjo energije, mo-
ramo poskrbeti za zmanjšanje rasti 
prebivalstva in živeti bolj skromno. 
Potrebno je tudi zmanjšati energijsko 
intenzivnost gospodarstva in ogljiko-
ve izpuste. To lahko dosežemo z za-
menjavo nafte in premoga s plinom 
ter fosilnih goriv z obnovljivim viri. 
Spremembe moramo narediti tudi 
pri učinkovitosti uporabe energije, 
ki jo proizvedemo (le 3% energije 
iz premoga, ki jo proizvedejo v TE 
Šoštanj pride do porabnika). Preda-
vateljica zagovarja jedrsko energijo 
ob boljših delovnih razmerah, ki bi 
omogočale varnejšo uporabo le-te, 
da ne bi prihajalo do nesreč, kakršni 

sta bili v Fukušimi in 
Černobilu.

Prof. dr. Lučko 
Kajfež Bogataj smo 
vprašali, kako sama 
prispeva k varovanju 
okolja. Pravi, da se 
vozi z avtom na plin, 
na vrtu goji nekatere 
kulture za samooskr-
bo, nakupuje pa le, ko 
je to potrebno. Zbira 
tudi vodo s strehe, saj 
tako privarčuje nekaj 
vode.

Prišli smo do za-
ključka, da smo o 
globalnem segrevanju 
premalo seznanjeni. 
Primanjkuje nam tako 
strokovnega, kot tudi 
splošnega znanja o planetu. Potre-
bovali bi dodatno vedenje s tega po-
dročja, zato bi bilo smiselno pričeti z 
ustreznim izobraževanjem že v vrtcu 
in ga dograjevati skozi celotno šo-
lanje, saj je samo znanje vodilo k 
pravim odločitvam. Tako bi naučiti 
svoje naslednike o varčevanju ener-
gije in ohranjanju Zemlje.

Podnebni sistem je torej zelo za-
pleten, vendar je dogajanje skladno 
z napovedmi klimatologov. Člove-
ški dejavnik je tisti, ki to v največji 
meri povzroča. Gospa Kajfež Boga-

taj nam je v svojem predavanju zelo 
nazorno opisala posledice neodgo-
vornega in malomarnega ravnanja. 

Zamislili smo se nad besedami 
predavateljice, ki je dejala, da je ne 
skrbi Zemlja kot planet, na kateri so 
se v zgodovini dogajale katastrofe; 
skrbi pa jo za človeštvo, ki ga lahko 
doleti usoda prenekaterih živalskih 
in rastlinskih vrst, ki danes ne ob-
stajajo več.

Avtorji: ANŽE GORJAN 
NOVAK, MONIKA NEDVEŠ, 

ALEKSANDRA ZAMLJEN

Kako varno upravljati s planetom?



Gostišče pri Planinskem orlu

Gostilna 
Slovenija

Stahovica 20, telefon 01/83 25 410, el. naslov: pri.orlu@siol.net
odprto od 10. do 22. ure, torek zaprto

Za ljubitelje domačih 
in divjačinskih jedi

“Vsakdo nosi zdravnika v sebi – ko ta 

nas.”

STROJNI TLAKI - ESTRIHI - OMETI

TLAKI KOS d.o.o., Ljubljanska 33, Kamnik

hitro, kvalitetno in ugodno
031 689 832

NOVO v Kamniku! 
Obiščite nas na Glavnem trgu 8
V našem programu so darila, 
izdelki za dom, ezoterika, slikarska  
platna, naravna kozme ka ...
www.madalbal.si

Do 15. 4. 2014 s tem kuponom prejmete 20% popust.

kasko zavarovanje 1 EUR

EVROPSKI AVTO LETA 2014

NOVI PEUGEOT 308 za 13.990 €*

Lovska družina Kamnik
obvešča vse lastnike kmetijskih zemljišč, da

škodo od divjadi v letu 2014
javijo na naslov:
LD Kamnik, Marjan Schnabl,
Koroška cesta 6, 1241 Kamnik.

Ni res, da je odšel – nikoli ne bo,
ujet je v naša srca.
Z najlepšimi spomini
bo vsak naš korak spremljal v tišini. 

ZAHVALA

V 56. letu je mnogo prezgodaj odšel naš 
dragi mož, ati,

ata, brat, stric in tast

SILVO GERBEC
iz Tunjic 42 pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, 
sodelavcem in sosedom za vsa izrečena sožalja, podarjeno cvetje, 
sveče in darove za svete maše. Hvala osebju Zdravstvenega doma 

Kamnik za hitro pomoč ob nezgodi. 
Še enkrat hvala sosedom za nesebično pomoč v dneh slovesa, 
g. župnikoma Jožetu Razingerju in Juretu Koželju za lepo opravljen 
pogrebni obred, govorniku Ivanu Nograšku za besede slovesa, 
PGD Tunjice, trobentaču, Tunjiškemu oktetu in cerkvenim pevcem 

za zapete poslovilne pesmi.
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga spoštovali ter ga boste ohranili 

v lepem spominu. 
Vsi njegovi
Marec 2014

Kadar bo umreti treba,
takrat pošlji dobri Jezus angele,
da me ponesejo do neba.
Tam bom vedno ljubila vas.

ZAHVALA

V 75. letu nas je zapustila draga mami, 
stara mama, prababica in teta

ANA SITAR
rojena Martinc iz Kamnika

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, še posebej 
Miheličevim in Urhovim, vsem prijateljem, kolektivom Astomi 
Homec, Eber Ljubljana, OŠ Radomlje, vrtec Racman Dragomelj 

ter znancem, ki ste nam stali ob strani in izrekli sožalje. 
Hvala vsem za darovano cvetje, sveče, maše in denarno pomoč. 
Posebna zahvala gre gospodu župniku Dularju, kvartetu Krt za lepo 
opravljen pogrebni obred ter dializnemu osebju KC Ljubljana in 

prevozniku Mery za vso zdravniško in drugo pomoč.
Žalujoči: vsi njeni

Marec 2014

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 
a nate spomin 
bo večno ostal. 

ZAHVALA

V 74. letu nas je nepričakovano zapustil 
mož, oče in ata

ANDREJ GRGEC st.
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom 
in prijateljem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče ter 

spremstvo na njegovi zadnji poti.  
Hvala g. župniku za lepo opravljen pogrebni obred.

Žalujoči vsi njegovi

Februar 2014



Želimo se vam približa , zato prenavljamo našo 
podobo, izboljšujemo naše storitve in še veliko več …

V naslednjem tednu od 24. do 29. marca vam  
»veterinarji s posluhom« 

BREZPLAČNO 
nudimo koprološki pregled 

(pregled blata) vaših rejnih živali, 
da bodo zdrave in zadovoljne, 

mleko in mlečni izdelki pa še boljši.

Veterina Kamnik d.o.o. 
Perovo 20,  telefon: 01 830 95 72 

Ambulanta za male živali: 01 830 95 77 
Dežurni telefon: 051 626 941

Delovni čas ambulante: 
pon. - pet.: 7h - 18h in sobota 7h - 11h 

E-mail: veterina.kamnik@siol.net
h p://www.veterina-kamnik.si/

Prihajajoči dogodki:
Velikonočni sejem 6. 4. 2014
Nordijska hoja 12. 4. 2014
Kresovanje 30. 4. 2014

Terme Snovik - Kamnik, 
Tel.: 080 81 23,

www.terme-snovik.si, 
info terme-snovik.si

V TRGOVINI JE PESTRA IZBIRA:

   in ostalega programa po ugodnih cenah

ODKUPUJEMO  
HLODOVINO
smreke, jelke in bora
v sodelovanju z Lip Bohinj

V KAMNIKU NA NOVI LOKACIJI
NA GLAVNEM TRGU 11

v Podgorškovi hiši poleg NLB
tel.: 01/831 70 05, 031 795 960

VELIKA IZBIRA KONTAKTNIH LEČ
PO IZREDNO UGODNIH CENAH
NOVI MODELI KOREKCIJSKIH IN 

SONČNIH OČAL - UGODNO

BREZPLAČEN 
OKULISTIČNI PREGLED

ob nakupu korekcijskih očal
www.op  ka-dolinsek.si
PE V DOMŽALAH Breza center, 
Breznikova 15, tel.: 01/721 64 36

Popus   se med seboj ne seštevajo.

SEAT.SISLEDITE NAM NA:

  

ENJOYNEERING

Povabljeni na DAN ODPRTIH VRAT 
v četrtek, 3. aprila,  od 8. do 18. ure.

Poleg predstavitev in testnih voženj novega SEAT Leona ST bo vrhunec dneva 
v našem salonu na Perovem 23 od 17. do 18. ure prihod ekipe RADIA 1 in Pokalnih 
prvakinj v odbojki – članic Calcit Kamnik ter ubrano petje KLAPE MALI GRAD 
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